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Inhoud
Nr. 18 Maandag 23 maart 1987

Berichten van verhindering, blz. 589

Voorstellen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 589

Voorstellen van resolutie
Indiening en verwijzing, blz. 589

Verslagen
Indiening, blz. 589

Beraadslaging van de Vlaamse Executieve
Indiening en verwijzing, blz. 590

Opmerking van het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 590

Mededeling van het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 590

Arrest van het Arbitragehof
Indiening, blz. 590

Schriftelijke vragen (R.v.O. art. 65)
Indiening, blz. 590

Mededeling van de Voorzitter
Wijziging in verwijzing naar Commissie,
blz. 590

Onderzoek naar de taalgroep
Verdaging, blz. 591

Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de begroting van de Vlaamse Ge-
meenscha  voor het begrotingsjaar 1986
- 9-A (1686-1987)  - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de mid-
delenbegroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1987
7 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting) ’

-
- 7 (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichtin )
- 8 1986-1987) - Nrs. 1 (Erratum +B
Bijlagen) tot 8
Algemene bespreking, blz. 591

Sprekers : Minister L. Waltniel, de
heren F. Vermeiren, verslaggever, P.
Tant , verslaggever, J. Van Elewyck,
A. Denys, H. Schiltz, G. Verhaegen,
mevrouw M. Vogels

Buitenlandse en Externe Aangelegenhe-
den, blz. 635

Sprekers : de heren H. Suykerbuyk,
P. Peeters, M. Decoster, W. Luyten,
Minister P. Deprez

Regeling van de werkzaamheden, blz. 647

Nr. 19 Dinsdag 24 maart 1987
Morgenvergadering

Berichten van verhindering
Indiening en verwijzing, blz. 649

Rapport van het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 649

Mededeling van het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 649

Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de begroting van de Vlaamse Ge-
meenscha
- 9-A (1$

voor het begrotingsjaar 1986
86-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de mid-
delenbegroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 7 (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting) ’

. -
- 8 (1986-1987) - Nrs. 1 (+ Erratum +
Bijlagen) tot 8
Algemene bespreking (Voortzetting)
Leefmilieu, blz. 649

Regeling van de werkzaamheden, blz. 731
S
J

rekers : de heren J. Van Elewyck,
Schiltz, mevrouw N. Maes, de heer

G: Verhaegen, Minister G. Geens

Sprekers : de heren E. Vandebosch,
verslaggever, L. Vanvelthoven , J .

Ontwerp van decreet houdende aanpas-

Bosmans,  A.  Geens,  F.  Cauwen-
sing van de begroting van de Vlaamse Ge-

berghs, J. Sleeckx, J. Laverge
meenscha
- 9-A (16

voor het begrotingsjaar 1986
86-1987) - Nrs. 1 en 2

Regeling van de werkzaamheden, blz. 667 Ontwerp van decreet houdende de mid-
delenbegroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-

Nr. 20 Dinsda
ti

24 maart 1987
Mi dagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 669

Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de begroting van de Vlaamse Ge-
meenscha  voor het begrotingsjaar 1986
- 9-A ($86-1987)  - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de mid-
delenbegroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 7 (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 8 (1986-1987) - Nrs. 1 (+ Erratum +
Bijlagen) tot 8
Algemene bespreking (Voortzetting)
Leefmilieu (Voortzetting), blz. 669

S rekers : de heren E. Gryp, C. Mar-
cKand, N. De Batselier, W. Cortois,
F. Vermeiren, Minister J. Lenssens

Binnenlandse Aangelegenheden, blz. 688
S
sP

rekers : de heren G. Cardoen, ver-
aggever, M. Galle, F. Vermeiren, E.

Vankeirsbilck, J. Desseyn, P. Tant,
A. Vangronsveld, C. Marchand, Mi-
nister J. Pede

Huisvesting
Stadsvernieuwing, blz. 708

S rekers : de heren C. Marchand, ver-
s aggever, H. De Loor, 0. Meyntjens,P
W. Taelman, J. Pepermans, J. De Se-
ranno, J.P. Pillaert, C. Marchand, Mi-
nisters P. Akkermans. J. Pede

Regeling van de werkzaamheden, blz. 729

Nr. 21 Woensdag 25 maart
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 731

Motie van orde

lichting) ’
-

- 7 (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 8 (1986-1987) - Nrs. 1 (+ Erratum +
Bijlagen) tot 8
Algemene bespreking (Voortzetting)
Economie, Tewerkstelling en Energie,
blz. 733

S
P

rekers : de heren L. Dhoore, ver-
s aggever, N. De Batselier, W. De-
saeyere

Regeling van de werkzaamheden, blz. 741

Nr. 22 Woensda 25 maart 1987
Mi dagvergaderingf

Berichten van verhindering, blz. 743

Voorstel van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 743

Omslag 2
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Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de begroting van de Vlaamse Ge-
meenschap voor het begrotingsjaar 1986
- 9-A (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de mid-
delenbegroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting) ’
- 7 (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 8 (1986-1987) - Nrs. 1 (+ Erratum +
Bijlagen) tot 8
Algemene bespreking (Voortzetting)
Economie, Tewerkstelling en Energie
(Voortzetting), blz. 743

Sprekers : mevrouw M. Vogels, de he-
ren J. De Roo, J. Laverge, A. Denys,
0. Van Ooteghem, W. Cortois, E.
Van Rompuy, Minister G. Geens, de
heren H. Schiltz, N. De Batselier

Ruimtelijke Ordening
Natuurbehoud en Groenvoorziening
Landinrichting en waterbeheersing, blz.
767

Sprekers : de heren G. Beerden, ver-
slaggever, J. Leclercq, M. Van houtte,
J. Sauwens, mevrouw M. Vogels, M.
Capoen, J. De Seranno, Minister J.
Pede, J. Lenssens, P. Deprez

Regeling van de werkzaamheden, blz. 792

Nr. 23 Donderdag 26 maart 1987
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 793

Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de begroting van de Vlaamse Ge-
meenschap voor het begrotingsjaar 1986
- 9-A (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de mid-
delenbegroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 7 (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 8 (1986-1987) - Nrs. 1 (+ Erratum +
Bijlagen) tot 9
Algemene bespreking (Voortzetting)
Welzijn
Gezondheid, blz. 793

Sprekers : de heren J. Van Hecke,

verslaggever, L. Hancké, L. Vanho-
renbeek, mevrouw M. Vogels, de he-
ren E. De Groot, G. Cardoen, me-
vrouw C. Smitt, de heer J. Valkeniers

Regeling van de werkzaamheden, blz 811

Nr. 24 Donderdag 26 maart 1987
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 813

Ontwerp van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 813

Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de begroting van de Vlaamse Ge-
meenschap voor het begrotingsjaar 1986
- 9-A (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de mid-
delenbegroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 7 (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 8 (1986-1987) - Nrs. 1 (+ Erratum +
Bijlagen) tot 9
Algemene bespreking (Voortzetting)
Welzijn
Gezondheid (Voortzetting), blz. 813

Sprekers : Minister R. Steyaert, J.
Lenssens, de heren J. Valkeniers, L.
Hancké, J. Van Hecke, J. Caudron

Onderwijs en Vorming, blz. 828
Sprekers : de heren F. Piot, verslagge-
ver, A. Laridon, E. Beysen, mevrouw
N. Maes, de heer C. Moors, mevrouw
M. Van Puymbroeck, de heren E. Fla-
mant, L. Vanhorenbeek, M. Desut-
ter, Minister T. Kelchtermans

Media, blz. 848
Sprekers : de heren W. Seeuws, ver-
slaggever, H. Van Rompaey, J. Bos-
mans, P. Chevalier, A. De Beul, L.
Lenaerts, Minister P. Dewael

Regeling van de werkzaamheden, blz. 870

Nr. 25 Vrijdag 27 maart 1987
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 871

Ontwerp van decreet houdende aanpas-

sing van de begroting van de Vlaamse Ge-
meenschap voor het begrotingsjaar 1986
- 9-A (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de mid-
delenbegroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 7 (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 8 (1986-1987) - Nrs. 1 (+ Erratum +
Bijlagen) tot 9
Algemene bespreking (Voortzetting)
Snort, blz. 871

I Sprekers : de heren P. Vandermeulen,
verslaggever, A. Diegenant, P. De
Weirdt, 0. Van den Broeck,  J. Cau-
dron, C. De Clercq, J. De Roo, A.
Denys, Minister P. Dewael

Cultuur, blz. 886
Spreker : de heer F. Bosmans, ver-
slaggever

Regeling van de werkzaamheden, blz. 890

Nr. 12 Vrijdag 27 maart 1987
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 891

Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de begroting van de Vlaamse Ge-
meenschap voor hetbegrotingsjaar 1986
- 9-A (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de mid-
delenbegroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 7 (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 8 (1986-1987) - Nrs. 1 (+ Erratum +
Bijlagen) tot 10
Algemene bespreking (Voortzetting)
Cultuur (Voortzetting), blz. 891

Sprekers : de heren M. Galle, F. Bos-
mans, J. Vandermarliere, A. De Beul,
mevrouw M. Van Puymbroeck, de he-
ren M. Desutter, P. Breyne, mevrouw
N. Maes, de heren W. Seeuws, L.
Dierickx, A. Bourgeois, mevrouw L.
Detiège, de heren L. Hancké, A. De-
nys, Minister P. Dewael

Vaste Nationale Cultuurpactcommissie
Benoeming van een vast lid, blz. 922

Omslag 3
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Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de begroting van de Vlaamse Ge-
meenschap voor het begrotingsjaar 1986
- 9-A (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Artikelsgewijze bespreking, blz. 922
Hoofdelijke stemming, blz. 923

Ontwerp van decreet houdende de mid-
delenbegroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987)
lichting)

- Nr. 1 (Algemene toe-

- 7 (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 8 (1986-1987) - Nrs. 1 (+ Erratum +
Bijlagen) tot 10
Artikelsgewijze bespreking, blz. 927

Sprekers : mevrouwen M. Vogels, N.
Maes, de heer H. Schiltz, Minister G.
Geens, de heren 0. Van Ooteghem,
V. Anciaux

Hoofdelijke stemming, blz. 952
Sprekers : de heren H. Schiltz, J. Van
Elewyck, mevrouw M. Vogels, de he-
ren G. Verhaegen,  H. Denys

ting van het Ministerie van
Gemeenschap te Brussel

de Vlaamse

Hoofdelijke stemming, blz. 956

Moties tot besluit van de interpellatie van
de heer H. De Loor tot de heer J. Lens-
sens, Gemeenschapsminister van Volks-
gezondheid en Leefmilieu, over de fusie
van de Vlaamse Waterzuiveringsmaat-
schappij met de Waterzuiveringsmaat-
schappij van het Kustbekken en de malai-
se onder het personeel van de VWZ
Hoofdelijke stemming, blz. 957

Regeling van de werkzaamheden, blz. 958

Artikelsgewijze bespreking, blz. 924
S
lif

rekers : de heer J. Van Elewyck,
inisters J. Lenssens, G. Geens

Hoofdelijke stemming, blz. 926

Moties tot besluit van de interpellatie van
de heer N. De Batselier tot de heer G.
Geens. Voorzitter van de Vlaamse Execu-
tieve, Gemeenschapsminister van Econo-
mie en Werkgelegenheid, over de huisves-

Bijlagen
Begrotingstabellen, blz. 959

Omslag 4
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18e vergadering Maandag 23 maart 1987

VOORZITTER : de heer H. Suyker-
buyck, Ondervoorzitter

- De notulen van de jongste vergade-
ring worden ter tafel gelegd.

- De vergadering wordt geopend om
14 uur.

De Voorzitter : Dames en heren, de
vergadering is geopend.

BERICHTEN VAN VERHINDE-
RING

W. Van Durme, F. Willockx ; ge-
zondheidsredenen.

P. Chevalier, J. De Bremaeker, J.
Leclercq ; buitenslands.

A. Deneir, M. Desutter, A. Stever-
lynck,  V. Van Eetvelt, A. Vanhaver-
beke, W. Seeuws ; ambtsverplichtin-
gen.

F. Vreven ; familieverplichtingen.

VOORSTELLEN VAN DECREET

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende voor-
stellen van decreet werden inge-
diend :

- Voorstel van decreet van de heren

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 18
23 maart 1987

J.-P. Pillaert en F. Van Steenkiste
C.S. houdende maatregelen ter
voorkoming van overbemesting
- 191 (1986-1987) Nr. 1.

Verwezen naar de Commissie
voor Leefmilieu.

- Voorstel van decreet van de heer
J. Ansoms C.S. houdende toeken-
ning van weddetoelagen voor ge-
meentelijke milieuambtenaren
- 193 (1986-1987) Nr. 1.

Verwezen naar de Commissie
voor Leefmilieu.

- Voorstel van decreet van de heer
A. Laridon C.S. houdende erken-
ning en subsidiëring van de Stich-
ting Algemeen-Nederlands Con-
gres
- 194 (1986-1987) Nr. 1.

Verwezen naar de Commissie
voor Cultuur.

VOORSTELLEN VAN RESOLU-
TIE

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende voor-
stellen werden ingediend :

- Voorstel van resolutie van de heer
0. Van Ooteghem betreffende de
toekenning van een bouw- en ex-
ploitatievergunning voor de kern-
centrale Doel V
- 192 (1986-1987) Nr. 1.

Berichten van verhindering
Ingekomen stukken

Verwezen naar de Verenigde
Commissies voor Economie, Te-
werkstelling en Energie en voor
Ruimtelijke Ordening.

- Voorstel van resolutie van de heer
G. Cardoen betreffende de reva-
lorisatie van het door de gemeen-
ten gevoerde financiële beleid
- 195 (1986-1987) Nr. 1.

Verwezen naar de Commissie
voor Binnenlandse Aangelegen-
heden en Taaldecreetgeving .

VERSLAGEN

Indiening

De Voorzitter : De volgende versla-
gen werden ingediend :

- door de heer P. Tant namens de
Commissie voor Financiën en Be-
groting over het ontwerp van de-
creet houdende de middelenbe-
groting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar
1987
- 7 (1986-1987) Nr. 2.

- door de heer F. Vermeiren na-
mens de Commissie voor Finan-
ciën en Begroting over het ont-
werp van decreet houdende aan-
passing van de begroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het
begrotingsjaar 1986
- 9-A (1986-1987) Nr. 2.

589
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Voorzitter

- door de heer F. Vermeiren na-
mens de Commissie voor Finan-
ciën en Begroting over het ont-
werp van decreet houdende de
begroting van de- Vlaamse Ge-
meenschap voor het begrotings-
jaar 1987
- 8 (1986-1987) Nr. 5.

- door de heer 0. Van den Broeck
namens de Commissie voor Bui-
tenlandse en Externe Aangele-
genheden over het ontwerp van
decreet houdende goedkeuring
van de Internationale Overeen-
komst tot oprichting van een Eu-
ropese Stichting, opgemaakt te
Brussel op 29 maart 1982
- 78 (19851986) Nr. 2.

- door de heer F. Bosmans namens
de Commissie voor Cultuur over
het voorstel van decreet van de
heer P. Breyne C.S . houdende
aanpassing van de regeling voor
de toekenning van subsidievoor-
schotten voor de jeugd- en vol-
wassenenvorming.
- 169 (1986-1987) Nr. 3.

BERAADSLAGING VAN DE
VLAAMSE EXECUTIEVE

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende beraad-
slaging van de Vlaamse Executieve
werd ingediend :

- Beraadslaging van de Vlaamse
Executieve van 11 februari 1987
houdende machtiging tot vastleg-
ging, ordonnancering en betaling
van uitgaven in te schrijven en aan
te rekenen op de begroting van
de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1987 onder
Sectie 96 als eerste schijf van de
dotatie aan ,,Kind en Gezin” -
Instelling van openbaar nut
- VE/K 62.

Verwezen naar de Commissie

voor Financiën en Begroting.

OPMERKING VAN HET REKEN-
HOF

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende opmer-
king van het Rekenhof werd inge-
diend:

- Opmerking van het Rekenhof be-
treffende een geschil tussen de
Staatssecretaris voor Openbaar
Ambt en de Vaste Wervingssecre-
taris enerzijds en de Voorzitter
van de Vlaamse Executieve an-
derzijds inzake de bevoegdheid
van de Vaste Wervingssecretaris
om de nietigheid vast te stellen
van onregelmatige wervingen van
personeelsleden van de diensten
van de Executieven.
Verwezen naar de Commissie
voor Financiën en Begroting.

MEDEDELING VAN HET RE-
KENHOF

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende mede-
deling van het Rekenhof werd inge-
diend:

- Mededeling van het Rekenhof in-
zake de afdelingen van het ,,Festi-
val van Vlaanderen” (saldi 1985).

Verwezen naar de Commissie
voor Financiën en Begroting.

ARREST VAN HET ARBITRA-
GEHOF

Indiening

De Voorzitter : Het volgende arrest De Voorzitter : Het voorstel van re-

van het Arbitragehof werd inge-
diend :

- Arrest van het Arbitragehof van
19 februari 1987 inzake de vorde-
ring tot schorsing van het decreet
van de Vlaamse Raad van 23 de-
cember 1986 houdende voor-
dracht van kandidaat-burgemees-
ters in het Vlaamse Gewest
- Rolnummer 48.

Dit arrest ligt ter inzage bij het
Secretariaat van de Raad, Afde-
ling Openbare Vergadering.

SCHRIFTELIJKE
(R.v.O. art. 65)

VRAGEN

Indifming

De Voorzitter : Schriftelijke vragen
werden ingediend door:

- de heren V. Anciaux, J. Ansoms,
G. Beerden, P. Breyne, mevrouw
M. Buyse, de heren G. Cardoen,
W. Cortois, H. Coveliers, N. De
Batselier, A. De Beul, A. Denys,
J. Depré, M. Desutter, A. Diege-
nant, J. Gabriels, M. Galle, E.
Gryp, L. Kelchtermans, A. Lari-
don, mevrouw N. Maes, de heren
C. Marchand, 0. Meyntjens, P.
Peeters, J. Pepermans, J. Sau-
wens, A. Schellens, W. Seeuws,
J. Valkeniers, E. Vandebosch, L.
Van den Bossche, M. Vandenho-
ve, W. Van Durme, J. Van Hec-
ke, L. Vanhorenbeek, K. Van
Miert, 0. Van Ooteghem, me-
vrouw M. Van Puymbroeck, de
heren L. Vanvelthoven, H. Van
Wambeke, F. Vermeiren, me-
vrouw M. Vogels.

MEDEDELING VAN DE VOOR-
ZITTER

Wijziging in verwijzing naar Com-
missie
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solutie van de heer V. Anciaux C.S.
betreffende het verbod chemische
wapens op Vlaams grondgebied op
te slaan, stuk 149 (19851986) Nr. 1,
oorspronkelijk verwezen naar de
Commissie voor Buitenlandse en Ex-
terne Aangelegenheden, wordt ver-
wezen naar de Commissie voor Bin-
nenlandse Aangelegenheden en
Taaldecreetgeving.

ONDERZOEK NAAR DE TAAL-
GROEP

Verdaging

De Voorzitter : Dames en heren, aan
de orde is het onderzoek naar de taal-
groep betreffende de heer Gerolf
Annemans, Volksvertegenwoordi-
ger, opvolger van Volksvertegen-
woordiger Karel Dillen.

De heer Annemans heeft gevraagd
hem om gezondheidsredenen te wil-
len verontschuldigen en zal niet op
de vergadering van deze middag aan-
wezig zijn.

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer
de Voorzitter, ik stel voor dit punt
van onze agenda te verdagen tot dit
lid van de Vlaamse Raad zich zal wil-
len verwaardigen deze vergadering
bij te wonen.

De heer J. De Seranno : Daarmee
ben ik akkoord, mijnheer de Voorzit-
ter.

De Voorzitter : Ik kan u mededelen
dat de heer Annemans zich via zijn
voorganger, de heer Dillen, heeft la-
ten verontschuldigen.

De heer J. Van Elewyck : De heer
Dillen is vreemd aan deze Raad,
mijnheer de Voorzitter.

De heer J. De Seranno : De heer
Dillen is geen lid meer van de Vlaam-
se Raad, mijnheer de Voorzitter.

De heer J. Van Elewyck : Wij vragen
dus de verdaging, mijnheer de Voor-
zitter. ’

De Voorzitter : Als de Raad van oor-
deel is dat dit punt van de agenda
moet worden verdaagd, dan wil ik
daarop ingaan. (Instemming)

Aldus is dan besloten.

ONTWERP VAN DECREET hou-
dende aanpassing van de begroting
van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1986
- 9-A (1986-1987) Nrs. 1 en 2

ONTWERP VAN DECREET hou-
dende de middelenbegroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het be-
grotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) Nr. 1 (Algemene
toelichting)
- 7 (1986-1987) Nrs. 1 en 2

ONTWERP VAN DECREET hou-
dende de begroting van de Vlaamse
Gemeenschap voor het begrotings-
jaar 1987
- 6 (1986-1987) Nr. 1 (Algemene
toelichting)
- 8 (1986-1987) Nrs. 1 (+ Erratum
+ Bijlageh) tot 8

Algemene bespreking

De Voorzitter : Aan de orde zijn het
ontwerp van decreet houdende aan-
passing van de begroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het be-
grotingsjaar 1986, het ontwerp van
decreet houdende de middelenbegro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap
voor het begrotingsjaar 1987 en het
ontwerp van decreet houdende de
begroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1987,
die wij in één enkele algemene be-
spreking zullen behandelen.

Mede namens het Bureau stel ik voor
dit begrotingsdebat als volgt te struc-
tureren.

Vandaag zal Minister Waltniel bij
wijze van algemene inleiding aller-
eerst het woord voeren. I

Vervolgens zal de heer Vermeiren
verslag uitbrengen over de aanpas-
sing van de begroting 1986, de heer
Tant over de middelenbegroting 1987

en opnieuw de heer Vermeiren over
de uitgavenbegroting 1987.

Nadien horen wij de leden die daarop
willen inhaken, omtrent zowel de
aanpassing van de begroting als de
middelen- en de uitgavenbegroting
1987, maar die nog niet over de spe-
cifieke materies zouden handelen,
want die gelegenheid komt later.

Ingevolge een verzoek vanwege de
Kamer van Volksvertegenwoordigers
om woensdag te kunnen vergaderen,
vatten wij vandaag nog, na de alge-
mene inleiding, de algemene bespre-
king per materie aan, te beginnen
met de begrotingsmaterie Buiten-
landse en Externe Aangelegenheden,
waarvoor Minister Deprez bevoegd
is en waarvan de behandeling oor-
spronkelijk voor woensdagavond was
gepland.

Morgen, dinsdag 24 maart, zetten wij
de algemene bespreking per materie
voort met een van de begrotingsma-
teries waarvoor Minister Lenssens
bevoegd is, met name leefmilieu. Oo-
middellijk daarna bespreken we twee
materies waarvoor Minister Pede be-
voegd is, binnenlandse aangelegen-
heden en stadsvernieuwing, laatstge-
noemde samen met huisvesting,
waarvoor Minister Akkermans be-
voegd is.

Woensdag 25 maart bespreken we de
materies waarvoor Ministers Geens,
Pede, Lenssens en Deprez bevoegd
zijn, respectievelijk economie, te-
werkstelling en energie en dan ruim-
telij ke ordening, natuurbehoud en
groenvoorziening alsmede landin-
richting en waterbeheersing, die sa-
men worden behandeld.

Donderdag 26 maart bespreken we
de materies waarvoor Ministers
Steyaert, Lenssens, Kelchtermans en
Dewael bevoegd zijn, respectievelijk
welzijn en gezondheid, die eveneens
samen worden behandeld, onderwijs
en vorming alsmede media.

Vrijdag 27 maart bespreken wij nog
twee materies waarvoor Minister De-
wael bevoegd is, met name sport en
cultuur.

Daarna volgen de artikelsgewijze be-
sprekingen en besluiten wij het be-
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Daar bepaalde materies echter meer
en andere minder tijd kunnen in be-
slag nemen, vestig ik er uw aandacht
op dat dit schema de volgorde van de
te behandelen begrotingsmaterie
aangeeft, maar dat er lichte verschui-
vingen kunnen plaatshebben voor de
materies die op het einde en in het
begin van iedere dag voorkomen.

Is de Raad het daarmede  eens?

De Voorzitter : De heer Van Ele-
wyck heeft het woord.

De heer J. Van Elewyck: Mijnheer
de Voorzitter, ik ben het daarmee
eens behalve wat betreft het afgeven
van een gedeelte van onze vergader-
tijd, maar hierop kom ik later nog
terug. Ook in het Bureau van de
Raad heb ik aangekondigd dat ik
daarmee niet kan instemmen.

In het Bureau was er de duidelijke
afspraak dat de materies die zijn in-
gedeeld in een ochtend-, namiddag-
of avondvergadering ingedeeld blij-
ven naar gelang van de afspraak, ook
indien het tempo van de besprekin-
gen zou wijzigen.

De Voorzitter : Ik heb niets anders
gezegd. Ik heb trouwens alleen over
lichte verschuivingen gesproken.

De heer Schiltz heeft het woord.

De heer H. Schiltz : Mijnheer de
Voorzitter, mag ik ervan uitgaan dat
het eerste gedeelte van de bespreking
van de begroting, namelijk de alge-
mene politieke bespreking, minstens
zou geschieden in aanwezigheid van
de Voorzitter van de Executieve. Het
gaat toch niet op dat alleen het de-
partement van Financiën hier de
Executieve vertegenwoordigt op het
enige moment dat wij in het kader
van deze begroting de algemene poli-
tiek van de Executieve kunnen be-
spreken, waarbij de Voorzitter van
de Executieve dan niet aanwezig zou
zijn.

De heer J. Van Elewyck : Zeer juist.

heb zonet van de diensten vernomen
dat de heer Geens om gezondheids-
redenen zou verhinderd zijn.

De heer H. Schiltz : Mijnheer de
Voorzitter, wanneer de heer Geens
wegens ziekte is verhinderd, zullen
wij ons daarbij neerleggen. Ik vind
het wel bijzonder jammer, niet omdat
ik twijfel aan de bekwaamheid van
de heer Waltniel om onze vragen op
te vangen, maar gezien de politieke
draagwijdte van dit debat ware het
aangewezen dat de Voorzitter van de
Executieve dit debat mee zou voe-
ren. Indien hij wegens gezondheids-
redenen belet is, kan niemand hem
dat kwalijk nemen.

De Voorzitter : Mijnheer Schiltz, uw
opmerking is terecht en pertinent.
De reden die door de heer Geens
wordt aangevoerd, is eveneens gebil-
lijkt.

Mevrouw Vogels heeft het woord.

Mevrouw M. Vogels : Mijnheer de
Voorzitter, ik zeg niet dat wij niet
akkoord gaan met de werkzaamhe-
den. Toch heb ik reeds vorig jaar als-
ook dit jaar in een brief aan de Voor-
zitter ons licht ongenoegen uitge-
drukt over deze nogal strikte tijdsbe-
paling en het enge keurslijf waarin
deze bespreking is teruggedrongen.
Ik begrijp de bekommernissen van
het Bureau ten volle dat men de be-
sprekingen in de hand wenst te hou-
den, maar men komt toch tot vrij bi-
zarre verdelingen.

Zo kr i jg t  AGALEV 5  minuten
spreektijd inzake media, binnenland-
se aangelegenheden, externe aange-
legenheden, enzovoort. Ik heb dan
ook aan de Voorzitter voorgesteld
om in de toekomst te werken met
een globaal tijdspakket dat per frac-
tie wordt toegekend, zodat de frac-
ties zelf kunnen beslissen hoe zij de
hen toegemeten tijd zelf kunnen op-
vullen. Op die manier zal men een
meer logische indeling van de toege-
meten tijd per fractie kunnen maken.
Op dit ogenblik heeft AGALEV
slechts evenveel spreektijd als bij
voorbeeld de enige vertegenwoordi-
ger van het Vlaams Blok in deze
Raad, wat niet erg logisch is.

De Voorzitter : Mijnheer Schiltz, ik Ik herhaal mijn schriftelijk voorstel

hier mondeling en vraag om vanaf
volgend jaar met mijn opmerkingen
rekening te houden.

De Voorzitter: Mevrouw Vogels, u
verwijst hier mondeling naar een
schrijven dat u hebt gericht tot de
Voorzitter en waarin u de opmerkin-
gen weergeeft die u zonet komt aan
te halen. Op 17 maart zou u het be-
richt hebben ontvangen waarin de
Voorzitter ingaat op uw voorstellen.

Mevrouw M. Vogels : Dit geldt ook
voor de volgende jaren om de zaken
dan op een andere manier te behan-
delen.

De Voorzitter : Geachte collega’s, ik
meen hiermee dit incident te kunnen
sluiten.

De algemene bespreking is geopend.

De heer Waltniel, Vice-Voorzitter
van de Vlaamse Executieve, Ge-
meenschapsminister van Financiën
en Begroting, heeft het woord.

Minister L. Waltniel : Mijnheer de
Voorzitter, collega’s, bij de algemene
bespreking op 17 juni 1986 van de
ontwerpen van decreet houdende de
middelen- en uitgavenbegroting van
de Vlaamse Gemeenschap voor het
begrotingsjaar 1986 heb ik gezegd :
,,In het kader van een strikt orthodo-
xe aanpak is het mijn betrachting  de
begroting 1987 vóór het einde van dit
jaar in te dienen. De instructies voor
de opmaak van deze begroting zijn
reeds op 21 mei jongstleden aan alle
betrokken geledingen medegedeeld.
Ik heb echter ervaren dat de goede
wil en de inzet van de Kabinetsmede-
werkers en van de Administratie niet
volstaan om het gestelde doel te be-
reiken. Wij hangen ook af van zovele
externe factoren.” Zulks heeft zich
eens te meer bewaarheid. Het bijblad
voor de begroting 1986 kon reeds
vóór einde 1986 worden ingediend;
voor de begroting 1987 geschiedde
zulks begin januari 1987.

Het lag voor de hand dat de bepalin-
gen van het Sint-Annaplan een weer-
slag zouden hebben op de begroting
van de Vlaamse Gemeenschap voor
1987 en volgende jaren. Wij hebben
gemeend, in tegenstelling met andere
Executieven, deze weerslag zo ge-
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trouw mogelijk in ons ontwerp van
decreet te moeten opnemen. De lan-
ge aanloop in de tijd naar de novem-
berbeslissingen, die op heel wat pun-
ten afwijken van datgene wat oor-
spronkelijk in het Sint-Annaplan
werd geconcipieerd, evenals de bepa-
lingen inzake de maatregelen betref-
fende de overheveling van een aantal
parastatale instellingen ter uitvoering
van de wet van 28 december 1984,
waren er oorzaak van dat het oor-
spronkelijk gesteld tijdschema niet
volledig kon worden geëerbiedigd.

In ieder geval zijn wij, behoudens
zeer onvoorziene gebeurtenissen, er-
in geslaagd geen tweede maal beroep
te moeten doen op voorlopige kre-
dieten.

Bij de vorige bespreking, onder meer
bij de bespreking van de voorlopige
twaalfden, werd meermaals de vrees
geuit dat wij er niet zouden toe ko-
men de begroting 1987 binnen het
eerste kwartaal goed te keuren, zoda-
nig dat andermaal een beroep op
voorlopige kredieten noodzakelijk
zou blijken. Het verheugt mij hier te
kunnen zeggen dat dit het geval niet
zal zijn.

Mijnheer de Voorzitter, collega’s,
zulks is niet in het minst te danken
aan de ijver en de inzet van de beide
algemene verslaggevers, de heren P.
Tant en F. Vermeiren, alsmede aan
de diverse verslaggevers der deelrap-
porten, die in een minimum van tijd
er toe gekomen zijn belangwekkende
documenten op te stellen, welke pre-
cies en gedetailleerd inzicht geven in
het leven van de Vlaamse Gemeen-
schap. Mijn dank en waardering we-
zen hun zeer oprecht verzekerd.

Mijnheer de Voorzitter, collega’s,
thans kom ik tot het bijblad 1986.

Alhoewel euforie zelden thuishoort
in de terminologie van een begro-
tingsminister, kon ik niet zonder eni-
ge fierheid een bijblad indienen dat
terzake betalingskredieten voor 1986
een vermindering inhoudt met 115
miljoen frank. Deze situatie resul-
teerde uit een stringent begrotingsbe-
leid en de invoering, in 1986, van een
betalingskalender die rigoureus werd
opgevolgd.
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Daarnaast werden wel noodzakelijke
bijkredieten ingeschreven voor een
bedrag van 1.036,9  miljoen frank, be-
trekking hebbend op vorige begro-
tingsjaren.

Daarenboven - en dit is dan een
ander aspect van de begrotingspro-
blematiek - kon de deficitaire the-
saurietoestand van einde 1985 en be-
gin 1986 omgebogen worden tot een
positief resultaat einde 1986. Inder-
daad, de bijgewerkte situatie op 31
maart 1986, die deficitair was ten be-
lope van 2.505,O  miljoen frank werd
door de adequate bijsturingsmaatre-
gelen in de uitvoering van de begro-
ting, omgebogen in een positief saldo
van 369,0 miljoen frank.

Nog even terugkerend naar de bijkre-
dieten voor de vorige jaren, is het
nuttig er op te wijzen dat meer dan
90 procent ervan (956,7  miljoen
frank) betrekking hebben op per-
soonsgebonden materies van artikel
59bis. Het gaat hier meer bepaald om
de sector Gezin en Welzijnszorg,
waar belangrijke regularisaties van
schulden uit het verleden in de secto-
ren Jeugdzorg en Mindervalidenzorg
dienden gehonoreerd te worden.

Op het krediet voor de Jeugdzorg
heeft de Vlaamse Gemeenschap geen
directe impact; de beslissingen wor-
den immers door de Minister van Jus-
titie getroffen terwijl de Vlaamse Ge-
meenschap enkel in de nodige mid-
delen moet voorzien. Deze toestand
is onoverzichtelijk en onduldbaar. Ik
heb dan ook, te samen met de Ge-
meenschapsminister van Gezin en
Welzijnszorg, deze problematiek aan
een grondig onderzoek doen onder-
werpen, waaruit vooreerst de aanpas-
singen met betrekking tot vorige ja-
ren bleek, doch ook de noodzaak om
via het overlegcomité en in samen-
spraak met de Minister van Justitie,
tot een passende oplossing te komen.

Ook de sector Gehandicaptenzorg
werd grondig doorgelicht en de ach-
terstand weggewerkt. Passende
maatregelen voor een verdere kos-
tenbeheersing zullen door de bevoeg-
de Gemeenschapsminister eerlang
worden voorgesteld.

Begrotingsontwerpen

Als resultante van dit alles wordt het
initiële begrotingstekort voor 1986
van 1.895,2  miljoen frank, ingevolge
een aanpassing van de middelen als-
dus gebracht op 2.343,4  miljoen
frank, hetzij een verhoging met 448,2
miljoen frank.

Dit begrotingsdeficit vertegenwoor-
digt aldus slechts 2,73 procent van de
aangepaste uitgavenbegroting 1986.

U zal zich wellicht herinneren dat bij
het bijblad 1985 werd vastgesteld dat
wij op een uiteindelijk aangepast te-
kort van meer dan 4,5 procent kwa-
men.

Het totaal bedrag van de middelen
der Vlaamse Gemeenschap wordt
voor 1987 geraamd op 90.464,O  mil-
joen frank ; de uitgaven bedragen
92.235,4  miljoen frank, zodat het te-
kort voor 1987 vastgesteld werd op
1.771,4  miljoen frank, het weze 1,9
procent der uitgaven.

In deze cijfers is de weerslag opgeno-
men van de beslissingen van het no-
vemberakkoord tussen de Regering
en de Executieven.

De supplementaire uitgaven dienten-
gevolge bedragen 5.689,2  miljoen
frank welke geboekt werden als een
provisioneel krediet; de ontvangsten
belopen 5.700,s miljoen frank, welke
voorkomen als supplementaire ristor-
no’s. Dit akkoord heeft dus in wezen
geen betekenisvolle weerslag op het
resultaat van deze begroting vermits
de supplementaire kost van de over-
name der parastatalen en van de we-
tenschappelijke instelling SCK te
Mol gedekt wordt door de nieuwe
ontvangsten.

In enkele kleine punten werd de in-
vloed van het Sint-Annaplan eenvou-
digweg in de begroting verwerkt door
het aanpassen der kredieten. Aan de
ontvangstenzijde werd evenwel de
dotatie voor de gemeenschapsmate-
ries verminderd met 543,6  miljoen
frank, zijnde het aandeel van de
Vlaamse Gemeenschap in de totale
inspanning welke vanwege de Ge-
meenschappen gevraagd wordt als
bijdrage van 1 miljard frank in de
besparingsinspanning der Regering.

Al met al zou men kunnen stellen
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dat indien het Sint-Annaplan er niet
ware geweest, het deficit op de be-
groting 1987 amper 1 miljard frank
zou hebben bedragen.

De heer J. Van Elewyck : U bent
dus ook tegen het Sint-Annaplan !

Minister L. Waltniel : Zoals ik reeds
heb gezegd, bedraagt het totaal der
voorziene middelen 90,4  miljard
frank, waarvan 99,16  procent her-
komstig is van de Staat. De eigen
ontvangsten belopen amper 750 mil-
joen frank, of 0,84  procent van het
totaal.

In het kader van de vele verklaringen
welke ter zake werden afgelegd, is
het van belang de verhouding dota-
ties-ristorno’s  na te gaan. In het voor-
gelegde ontwerp van decreet is die
verhouding van 90,62  procent - 9,38
procent in 1986, geëvolueerd naar
83,76  procent - 16,24  procent in
1987.

Ik dien echter de aandacht erop te
vestigen dat deze cijfers, wat het jaar
1987 betreft, meer een theoretisch
karakter hebben, omdat de volledige
uitvoering van het novemberakkoord
niet in dit jaar kon en kan plaatsvin-
den. Voor die uitvoering is ,,de ge-
lijktijdigheid” voorzien, wat impli-
ceert dat ristorno’s maar worden
overgedragen naar de mate en naar
gelang de overdrachten van de Ge-
westen en Gemeenschappen plaats-
vinden. Het provisioneel krediet en
de supplementaire ristorno’s zullen
proportioneel moeten worden ver-
minderd, wat op zichzelf geen bijblad
vereist.

Wij hebben er prijs op gesteld de
budgettaire vertolking van deze ope-
ratie in haar integraliteit op te ne-
men, ook omdat hier uit de belangrij-
ke doorbraak blijkt welke op het stuk
van de financiering van de Vlaamse
Gemeenschap werd bereikt. Wij heb-
ben meer dan eens beklemtoond dat
het tijd wordt dat de belofte zou wor-
den ingelost welke in 1980 gedaan
werd en welke inhield dat na verloop
van 5 jaar de verhouding dotaties-ris-
torno’s tot 50-50 zou evolueren. Het
groter aandeel van de ristorno? is ze-
ker een stap voorwaarts in deze rich-

ting, waarbij de ontvangsten - de
middelen dus - functie worden van
de bijzondere dynamiek van ieder
Gewest of Gemeenschap.

In de Vlaamse Executieve werd ver-
leden jaar de suggestie geformuleerd
van een regionalisatie, ook finan-
cieel, van het Fonds der Gemeenten,
van de uitgaven in verband met de
tewerkstelling en met nog andere do-
meinen, om dusdanig te komen tot
een overdracht van om en rond de
90 miljard F. Dit zou kunnen gefinan-
cierd worden door een eventuele op-
centiem op de personenbelasting, de
meest dynamische en getrouwe indi-
cator van het welzijnsniveau van een
gemeenschap. Ik verwijs trouwens in
dit verband naar mijn toespraak in
de Vlaamse Raad ter gelegenheid
van de bespreking van de begroting
1986.

Wij hebben met spijt moeten vaststel-
len dat onze gesprekspartners in deze
aangelegenheid ons niet hebben wil-
len volgen. Aan Waalse en aan
Franstalige kant blijft men vastgean-
kerd aan het systeem van de dotaties,
dat onder de mom van een te pas en
ten onpas uitgeroepen solidariteit
een blijvende en niet verantwoorde
bevoordeliging inhoudt van het ene
Gewest tot het andere en van de ene
Gemeenschap tot de andere. Het is
mijn overtuiging, gestoeld op de ja-
renlange ervaring en op de belevenis
van het jongste-Catharina-akkoord,
dat wij niet zullen komen tot een fun-
damentele wijziging van de wet van
9 augustus 1980, tenzij zulks ge-
schiedt ter gelegenheid van de vor-
ming van een regering of van een uit-
gewerkt akkoord tussen de beide Ge-
meenschappen.

De thesis wint trouwens geleidelijk
veld dat uiteindelijk het huidig ristor-
nostelsel niet meer zal volstaan als
financieringsmiddel voor een verder
federaliseringsproces. Ik verwijs hier-
voor naar de onlangs gepubliceerde
studie van Professor Vit Van Rom-
puy en Els Heylen, van het Centrum
voor Economische Studiën van Leu-
ven, waarbij de aandacht gevestigd
wordt op het feit dat de belastingen
die thans voor ristornering in aan-
merking komen, een inkomenselasti-
citeit hebben die lager ligt dan één.

Zulks betekent onder meer dat de
belastingopbrengsten proportioneel
minder stijgen dan het nominaal in-
komen en dus ook achterwege blijven
op de evolutie van de nominale uitga-
ven Het gevolg hiervan moet onver-
mijdelijk een budgettaire ontwrich-
ting zijn, temeer omdat ook de dota-
ties niet het stijgingsritme kennen
verre van daar van de als onvermijd-
baar aanziene uitgaven.

Wat de uitgaven in de begroting 1987
betreft, deze werden vastgelegd op
92.235,4  miljoen frank, inbegrepen
een provisioneel krediet van 5.689,2
miljoen frank dat het gevolg is van
de novemberbeslissingen. Zonder dit
provisioneel krediet zou het uitga-
venpakket 86.546,2  miljoen frank
hebben bedragen.

In algemene termen mag ik stellen
dat de opmaak van de uitgavenbegro-
ting 1987 op dezelfde principes ge-
stoeld is als deze van vorig jaar. In-
derdaad, naast de grote begrotings-
principes als de annaliteit, de univer-
saliteit en de niet-affectatie der ont-
vangsten, moest uitermate selectief
worden opgetreden bij het vaststellen
der kredieten. Prioritaire beleidsac-
centen dienden ingepast binnen aan-
vaardbare begrotingscijfers.

Hoe moeilijk zulks is moge blijken
uit het feit dat na de eerste begro-
tingsronde, einde juli, ik mij gesteld
zag tegenover een aanvraag van meer
dan 110 miljard frank kredieten, be-
trekking hebbend op valabele begro-
tingsvoorstellen en initiatieven. Dat
dit volume met meer dan 20 procent
kon gereduceerd worden, is te dan-
ken aan de vaste wil van alle Ge-
meenschapsministers om met een po-
litiek, economisch, financieel en so-
ciaal verantwoord voorstel voor de
dag te komen.

Vermits het stringente begrotingsbe-
leid dat voor 1986 geleid heeft tot
een negatief aanpassingsblad in al
zijn aspecten zal verder gezet wor-
den, is het mijn streefdoel het initiële
deficit van 1.771,4  miljoen frank niet
te laten overschrijden. Eventuele bij-
kredieten zullen in de mate van het
mogelijke dienen gecompenseerd te
worden binnen dezelfde enveloppes.

Het ligt niet in mijn bedoeling te gaan
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Waltniel wordt aan wat men noemt de ,,zachte Ten eerste, de afbouw van de fond-
sectoren”. In de Commissie van Fi- sen.

Begrotingsminister L. Waltniel (PVV)
opende het begrotingsdebat met een
algemene inleiding tot de voorliggen-
de ontwerpen

nanciën en Begroting werd trouwens
andermaal de aandacht gevestigd op
dit feit.

Ik meen inderdaad te moeten stellen
dat wanneer men de deelbegrotingen
ontvangsten en uitgaven volgens de
materie 59 bis of 107 quater  verge-
li jkt ,  het opvalt  dat de gemeen-
schapsmateries een deficit vertonen
ten belope van 3.980,5  miljoen frank,
dat gefinancierd wordt met het boni
van 2.209,O  miljoen frank in de ge-
westmateries en met het deficit op de
totale begroting ten belope van
1.771,4  miljoen frank.

Ik vestig vooral de aandacht hierop
van degenen die menen dat het aan-
deel van de zachte materies in onze
uitgavenstructuur te klein is. Wan-
neer men gaat kijken welke de toe-
stand is bij onze Waalse en Franstali-
ge landgenoten, dan stelt men vast
dat hier de zaken juist andersom lig-
gen, daar de Gemeenschapsbegro-
ting een overschot vertoont van 677,9
miljoen frank en de Gewestbegroting
een tekort van 1.107,5  miljoen frank.

Reeds van bij de aanvang van deze
legislatuur heb ik gesteld dat het mijn
betrachting was, in het kader van een
orthodox begrotingsbeleid, in de ma-
te van het mogelijke te komen tot
een afbouw van de verschillende
fondsen.

Het dient gezegd dat met de loop der
jaren de welomlijnde verantwoording
voor het bestaan van dergelijke fond-
sen vooral de opvang van externe
ontvangsten met een bepaald beste-
dingsdoel de plaats heeft geruimd
voor een brede interpretatie, waarbij
vooral beoogd werd de fundamentele
begrotingsprincipes van universaliteit
en annaliteit van de kredieten te om-
zeilen.

Het gevolg hiervan is geweest dat wij
einde 1986 circa 68 diverse fondsen
telden. In datzelfde jaar bedroegen
de totale ontvangsten van de fondsen
34,5 miljard frank en de uitgaven
36,4  miljard frank. Dit betekent dat
nagenoeg één derde van de totale
thesaurieverrichtingen van het begro-
tingsjaar via deze fondsen geschiedt.

uitweiden over de diverse uitgaven.
De bespreking van de deelrapporten
zal hiertoe trouwens alle gelegenheid
bieden.

Het blijkt evenwel interessant een
globaal overzicht te geven van de
structuur van de ordonnaceringskre-
dieten van Titel 1 en Titel II.

Mevrouw N. Maes : Zij moeten niet
zoveel volk verzorgen.

Minister L. Waltniel : Ik moge dus
herhalen dat in deze begroting ander-
maal meer dan normale aandacht
wordt besteed aan die sectoren welke
rechtstreeks de mens, zijn welzijn,
aangaan.

Ik heb kunnen vaststellen dat de
nieuwe politiek die de afschaffing der
niet-verantwoorde fondsen beoogt,
geen bijzondere bezwaren opriep.

In de Commissie van Financiën en
Begroting is evenwel lang gedebat-
teerd over de wijze waarop deze ope-
ratie dient te worden doorgevoerd.
In de middelen is inderdaad een be-
drag opgenomen van 1.263,4  miljoen
frank, zijnde het brutoprodukt van
de afschaffing van 14 fondsen en
zulks onder de hoofding ,,Begrotings-
ontvangsten komende van de saldi
van de fondsen”. Ik heb in de Com-
missie duidelijk aangetoond dat het
overhevelen van deze saldi naar de
middelen geen budgettaire truc is,
doch integendeel een must wanneer
men de continuïteit in een begro-
tingshouding over verscheidene jaren
wil eerbiedigen.

Milj. F. %

Gezin en Gezondheidszorg,
Welzijnszorg . . . . . . . . . . .
Economie en Werkgelegen-
heid . . . . . . . . . . . . . . . .
Onderwijs en Vorming . . . .
Ruimtelijke Ordening en
Leefmilieu . . . . . . . . . . . .
Huisvesting . . . . . . *. . . . .
Regionale en lokale be-
sturen . . . . . . . . . . . . . . .
Kunst, toerisme, sport en
openluchtrecreatie . . . . . . .
Andere

22.133.4 24,0

14.593,5 15,8
13.364,3 14,6

9.503,o 10,4
8.693,3 974

2.948,2 3.2

2.691,9 2,9
18.037,8 19,7

92.235,4  100,O
.

Wanneer men deze structuur over-
schouwt, is het toch opvallend welke
ruime plaats hierin voorbehouden

Ik wil thans enkele ogenblikken stil-
staan bij bepaalde bijzondere aspec-
ten van de algemene begrotingspoli-
tiek van de Vlaamse Gemeenschap
en van de begroting zelf voor het jaar
1987.

Over de beperktheid der middelen
en de structuur der middelen en der
uitgaven en over het probleem van
de thesaurie heb ik het reeds gehad.

Ik zal thans enkele beschouwingen
wijden aan onder meer, de afbouw
van de fondsen; het probleem van de
prefinanciering; het investeringspro-
gramma  en de inspanningen ten bate
van de ontwikkelingszones; het pro-
bleem van de sociale huisvestings-
maatschappij.

Deze operatie betekent inderdaad
noch min noch meer een herallocatie
van vroeger budgettair ter beschik-
king gestelde en niet gebruikte kre-
dieten.
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Het is mij opgevallen dat bij sommi-
gen - gewild of ongewild - begrips-
verwarring heerst. Het is toch zo dat
die fondsen gestijfd worden, ten laste
van de begrotingskredieten van titel
1 en van titel II. Wanneer de transfert
van deze kredieten de betalingen op
de gestijfde fondsen overtreft, ont-
staat een saldo, een soort van begro-
tingstechnische spaarpot. Wanneer
men deze spaarpotten afschaft, is het
maar logisch en vanzelfsprekend dat
de inhoud terugkeert naar zijn oor-
sprong, namelijk naar de middelen-
begroting.

Ik wil hier onmiddellijk aan toevoe-
gen dat dergelijke operatie geen bij-
komende thesauriemiddelen voor de
Vlaamse Gemeenschap oplevert,
evenmin als de stijging van de fond-
sen bijkomende thesaurieuitgaven
heeft verwekt. Desondanks hadden
deze uitgaven een begrotingstechni-
sche weerslag op de kredieten van
titel 1 en II.

Bij de interpretatie van deze bewe-
ging mag niet uit het oog worden ver-
loren dat thesaurie en begroting twee
verschillende zaken zijn. De begro-
ting is een raming, op papier, van
middelen en uitgaven. Thesaurie
daarentegen is iets zeer concreet, is
de inventaris en het resultaat van ge-
dane ontvangsten en uitgaven in
geld.

Tenslotte wil ik beklemtonen dat alle
geraadpleegde begrotingsspecialisten
alsmede de afgevaardigden van het
Rekenhof de hier vooropgezette stel-
ling onderschrijven.

Ten tweede. Een oud zeer van de
begroting van de Vlaamse Gemeen-
schap is het probleem van de prefi-
nanciering. Het betekent inderdaad
het financieren van uitgaven via een
systeem dat de lasten uitsmeert over
de komende jaren. Het loont mij toch
wel de moeite er even op te wijzen
dat het systeem van de prefinancie-
ring geen uitvinding is van de huidige
Executieve.

De aangepaste cijfers van de omvang
van deze prefinancieringen zijn als
volgt:
1982 23,3  miljard frank ;

1983 : 16,4 miljard frank ;
1984 : 17,9 miljard frank ;
1985 : 15,7  miljard frank ;
1986 : 15,5  miljard frank ;
1987 : 16,l  miljard frank.

Voor 1986 werd het laagste cijfer be-
reikt. De beperkte stijging voor 1987
vindt haar oorsprong in de stijging
van het investeringsprogramma
waarover ik het straks zal hebben.
De prefinanciering van het vrijgege-
ven investeringsprogramma stijgt in-
derdaad met 679,5  miljoen frank van
1986 tot 1987. Zoals ik reeds herhaal-
de malen heb verklaard, gaat mijn
voorkeur uit naar een afbouw van dit
financieringssysteem. De recht-
streekse budgettaire boeking van een
uitgave biedt het voordeel van een
groter inzicht in de omvang van de
uitgave en legt deze volledig ten laste
van het betrokken begrotingsjaar. In
dien hoofde bezwaart het in genen
dele de toekomst. Hooguit zou men
deze financieringsmethode kunnen
en mogen gebruiken voor uitgaven
met een uitgesproken investeringska-
rakter,  welke de komende generaties
evenzeer of meer ten goede komen
als de huidige. Het zou neerkomen
op de schuldfinanciering van wat
voorheen de buitengewone begroting
werd genoemd.

Zoals ik echter in de Commissie van
Financiën heb beklemtoond, is het
onmogelijk van de ene dag op de an-
dere over te stappen van het ene sys-
teem naar het andere. De budgettai-
re ruimte ervoor ontbreekt volledig.

Het volstaat, ten titel van voorbeeld,
na te gaan wat zou dienen te worden
geboekt voor de post bouwpremies,
zo wij van 1986 tot 1987 bruusk weg
het prefinancieringssysteem zouden
vervangen door de rechtstreekse
budgettaire aanrekening.

Op de begroting komen volgende
posten voor, als lasten van de prefi-
nanciering :

Titel 1 :
sectie 80
art. 41.65.03 - intresten 1.765,8  miljoen fr.

Titel II :
sectie 80
art. 61.62.03 - aflossing 1.821,O  miljoen fr.

Totaal 3.586,8  miljoen fr.

Voeg hierbij de 3.800 miljoen frank
nieuwe machtigingen, voorzien in het
decreetartikel 13 en men stelt vast
dat voor die ene post bouw- en sane-
ringspremies een totaal ordonnance-
ringskrediet van 7.386,8  miljoen F.
meer dan het dubbel van het huidig
krediet zou moeten worden inge-
schreven. Zulks is onmogelijk en on-
denkbaar, tenzij men het budgettair
tekort onmiddellijk met een goede 16
miljard frank wil verhogen. Ook in
deze hypothese zou men een specifie-
ke financieringsmethode moeten
voorzien.

Dit voorbeeld moge een vingerwij-
zing zijn voor hen die menen het de-
ficit van de begroting 1987 te moeten
berekenen door bij het begrotingste-
kort het bedrag der prefinanciering
bij te tellen. Deze gedachtengang kan
maar gelden indien men beide syste-
men tegelijkertijd zou toepassen: én
de prefinanciering en de budgettaire
aanrekening. Zolang dit niet gebeurt
zoals in de begroting 1987 het geval
is is het bedrag der vastgestelde or-
donnanceringen juist en zijn alle an-
dere hypothesen uit den boze.

Een andere weg om het prefinancie-
ringssysteem op te ruimen, zou er
kunnen in ‘bestaan het investerings-
programma en vooral de machtigin-
gen betrekking hebbend op de bouw
van ziekenhuizen, op de bouw-,
koop- en saneringspremies, op de
huisvestingsmaatschappijen en op het
Woningfonds voor de Grote Gezin-
nen alsmede op de gesubsidieerde
werken gevoelig te verminderen.
Hier raakt men dan echter aan de
meest dynamische elementen die het
economisch en sociaal leven in
Vlaanderen bepalen, vooral wanneer
men weet dat een belangrijk deel van
deze inspanningen in de drie ontwik-
kelingszones , namelijk Limburg, de
Kempen en de Westhoek zijn geloka-
liseerd. Ook de SERV heeft bezwaar
geformuleerd tegen deze oplossing.

In een derde beschouwing kom
het investeringsprogramma.

ik tot

Het investeringsprogramma van de
Vlaamse Gemeenschap voor 1987
werd vastgesteld op 23.643,5  miljoen
frank, het weze precies 10 procent
meer dan het programma van 1986.
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Nagenoeg 6 miljard frank heeft be-
trekking op gemeenschapsaangele-
genheden en 17,6 miljard frank op
gewestelijke aangelegenheden.

Bij de vaststelling van dit investe-
ringsprogramma zijn wij uitgegaan
van drie doelstellingen:

Ten eerste, het opvoeren van het
programma.

Zoals ik daareven heb gezegd, wordt
het programma voor 1987 met 10
procent opgevoerd ten opzichte van
het programma-1986. Door deze ver-
hoging heeft de Vlaamse Regering
respons gegeven aan de wens van de
SERV, welke op een bijkomende in-
vesteringsimpuls aanstuurde. Dit ver-
hoogd investeringsprogramma zal
volleidg worden vrijgegeven: het ligt
trouwens aan de basis van de stijging
der prefinanciering met 600 miljoen
frank, waarover ik daareven gewag
heb gemaakt.

Ten tweede, de continuïteit in de in-
vesteringspolitiek.

Wij zijn er inderdaad van uitgegaan
dat het niet logisch of wenselijk zou
zijn de prioriteiten en de bleidsaccen-
ten, zoals zij acht of negen maand
geleden werden vastgelegd in de be-
groting en het investeringsprogram-
ma 1986, grondig te gaan wijzigen.

Daarom werd besloten aan de ver-
scheidene sectoren hetzelfde procen-
tueel aandeel in de globale enveloppe
toe te kennen. De investeringsbasis
voor iedere sector bedraagt 90 pro-
cent, terwijl de resterende 20 procent
van de 110 procent aan iedere Ge-
meenschapsminister moet toelaten
bepaalde accentverschuivingen door
te voeren. Door deze formule wordt
het mogelijk enerzijds de noodzake-
lijke continuteit aan de soepelheid te
koppelen.

Ten derde, de bijzondere aandacht
voor de ontwikkelingszones.

Het ware ondenkbaar dat de Vlaam-
se Regering bij het opstellen van dit
investeringsprogramma geen oog zou
hebben gehad voor de bijzondere no-
den in de probleemgebieden van
Vlaanderen, met name Limburg, de
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Kempen en de Westhoek. Het was
dan ook haar uitgesproken streven
om in de verdeling der investerings-
kredieten een bijzondere aandacht
aan deze gebieden te besteden.

Voor wat de sector ,,Economie en
Werkgelegenheid” betreft, is 7 mil-
jard frank van de 13,l  miljard frank,
het weze 53,4  procent van het totaal
der vastleggingsmachtigingen, be-
stemd voor deze drie reconversiezo-
nes. Voor de sector ,,Onderwijs en
Vorming” is dit 596,O miljoen F. op
een totaal van 3,l miljard frank, het
weze 19,2  procent.

In de globale stijging van het investe-
ringsprogramma is meer dan 90 pro-
cent bestemd voor deze ontwikke-
lingszones. Zij nemen meer dan 40
procent om precies te zijn 41,9  pro-
cent van het totaal der voor dit pro-
gramma bestemde budgettaire mid-
delen (vastleggingsmachtigingen en -
kredieten en niet-gesplitste kredie-
ten) voor hun rekening.

Dat Limburg hierbij, met een bedrag
van nagenoeg 7 miljard frank op een
totaal van 11,6 miljard frank voor de
ontwikkelingszones, het leeuwenaan-
deel bekomt zal, in het licht der ac-
tualiteit, niemand verbazen. Toch is
het z dat men het geheel van de in-
vesteringsinspanning, die op de ont-
wikkelingszones is gericht,  moet
waarderen in het licht van de beperk-
te middelen waarover onze Gemeen-
schap beschikt.

Ten slotte wil ik nog melden dat, in
respons op de naar mijn oordeel ver-
antwoorde suggestie van de SERV,
ik aan mijn collega’s heb gevraagd
mij de nodige voorstellen over te ma-
ken voor een meerjarig investerings-
programma dat periodiek kan wor-
den aangepast. Ik hoop bij machte te
zijn bij de eerstkomende begrotings-
besprekingen naar dit meerjarenplan
te kunnen verwijzen.

Ten vierde is er het
sociale huisvesting.

probleem van de

Wat specifiek het probleem van de
sociale huisvesting betreft, werd ter
uitvoering van het Sint-catharina-ak-
koord, in het overlegcomité van 10
maart jongstleden een akkoord over
de overheveling van de huisvestings-

Begrotingsontwerpen

maatschappijen op punt gesteld.

Dit akkoord, waarvan het protokol
eerstdaags zal ondertekend worden,
voorziet in de oprichting van een
Amortisatiefonds. Dit fonds, in feite
een vereffeningsmaatschappij, zal
een dubbele taak vervullen: voor-
eerst moet zij de verplichtingen ho-
noreren van de te ontbinden huisves-
tingsmaatschappijen; op de tweede
plaats moet dit fonds leningen afslui-
ten voor de herfinanciering van het
aandeel van ieder Gewest in de regio-
nale lasten.

Ik kan u de verzekering geven dat de
Vlaamse Executieve de nodige maat-
regelen heeft getroffen om het ge-
deelte der schulden, dat overeen-
komstig de bestedingssleutel ten laste
valt van het Vlaams Gewest, correct
te bepalen. Immers, naast en ter con-
trole van de opdracht toevertrouwd
door de Minister van Financiën aan
twee ambtenaren, heeft de Vlaamse
Executieve, gelet op de complexiteit
ter bepaling van het aandeel van ie-
der Gewest in de schulden van het
verleden, beroep gedaan op een ter
zake gespecialiseerd audit-bureau.

Ten slotte mag toch ook gezegd dat
het feit dat de herfinanciering van de
schuldenlast onder staatswaarborg en
met vrijstelling van roerende voor-
heffing kan geschieden een voor de
Gewesten een interessante financie-
ringsmethode betekent.

Aldus werd voor het begrotingsjaar
1987 een bedrag van 750 miljoen
frank in de begroting ingeschreven,
zijnde 738 miljoen frank voor de her-
financiering van de schulden van het
verleden en 12 miljoen frank ter afbe-
taling van verbintenissen aangegaan
vanaf 1 januari 1986.

Het ligt voor de hand dat deze bedra-
gen stijgen in de loop der komende
jaren. wij rekenen er echter op dat
de aanvullende last welke van hieruit
op de begroting 1988 en 1989 zal
drukken, zal kunnen opgevangen
worden door de kredietruimte welke
zal vrijkomen in andere sectoren, on-
der meer in het domein der uitgaven
voor economische expansie.

Mijnheer de Voorzitter, dames en
heren, het processus van verdere uit-
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voering der wetten van 8 en 9 augus-
tus gaat onweerstaanbaar verder.
Het is een onomkeerbare evolutie.
Door de novemberbeslissingen werd
opnieuw een stap voorwaarts gezet.
Wij hadden die schrede groter en be-
langrijker gewenst. De feitelijke en
politieke mogelijkheid om onze ob-
jectieven integraal te bereiken was
echter niet voorhanden. Wij hadden
een reeks vooroordelen en vooral
langs de zijde van het Waalse Gewest
en van de Franse Gemeenschap be-
paalde consideraties en taktische op-
stellingen te overwinnen.

Nagenoeg iedereen beweert over-
tuigd te zijn van de noodzaak de ver-
dere uitbouw van het nieuwe België
te verwezenlijken. Veel zal hiertoe
geschieden in het vlak van de middel-
en, der financieringsmogelijkheden.
Wij onderschrijven volledig de stel-
ling dat voor de verdere staatshervor-
mingen  een bepaalde mentaliteit, een
federale loyauteit, een conditio sine
qua non is. Federale loyauteit veron-
derstelt echter in de eerste plaats . . .

Mevrouw N. Maes : Mak Vlaande-
ren !

Minister L. Waltniel : . . . het inzicht
en het begrip voor de belangen van
de partner, veronderstelt een politiek
waarin solidariteit en verantwoorde-
lijkheid evenwichtig en harmonisch
aanwezig zijn, veronderstelt het eer-
biedigen van het gegeven woord en
van de aangegane verbintenissen.

Mevrouw N. Maes : Door wie ?

Minister L. Waltniel : De dikwijls
moeilijke discussies welke gevoerd
werden omtrent het principe van de
gelijktijdigheid in de uitvoering der
novemberbeslissingen en betreffende
de huisvestingsakkoorden laten ver-
moeden dat die geest nog niet volle-
dig aanwezig is. (Onderbreking van
de heer J. Van Elewyck)

Mijnheer Van Elewyck, ik mag de
zaken toch bij hun naam noemen, zo-
als ik ze heb ervaren. U zou niet an-
ders hebben gehandeld.

De heer J. Van Elewyck : U werd
beetgenomen.

Minister L. Waltniel : Ik durf dan
ook stellen dat inzake de problema-
tiek van de middelen welke ons toe-
bedeeld worden het weze onder de
vorm van dotaties of van ristorno’s
de grootste waakzaamheid geboden
is.

Naar de onmiddellijke toekomst zal
ik mij volop blijven inzetten voor de
steeds weerkerende kernproblemen
in de begrotingsproblematiek van de
Vlaamse Gemeenschap met name :

1. de schaarste van de middelen wel-
ke geleidelijk niet meer volstaan om
de evoluerende behoeften van de
Vlaamse Gemeenschap te dekken ;

2. de aard van deze middelen waar-
bij, met inachtneming van een be-
paalde solidariteit in belangrijke ma-
te de weerspiegeling van de eigen po-
litieke verantwoordelijkheid dient te
worden gezocht. In ieder geval vindt
men de huidige middelenstructuur
een onvoldoende respons op de eco-
nomische stimuli die uitgaan van ons
beleid ;

3. het nauw volgen en in hand
den van de thesaurietoestand;

hou-

4.het beheersen en het selectief druk-
ken van de uitgaven. Het is mijn
overtuiging dat wij tijdens de komen-
de jaren kunnen gedwongen worden
om ingrijpende maatregelen te tref-
fen in bepaalde domeinen en om
eventueel ons prioriteitenprogramma
te herdenken.

Een  n ieuwe u i tdag ing  voor  de
Vlaamse Gemeenschap bestaat ook
in de gezonde budgettaire opvang en
begeleiding van de parastatale instel-
lingen die haar in het kader van de
novemberbeslissingen zijn toebe-
deeld. Hierin ligt wellicht een enige
gelegenheid om de organisatie en de
taken van deze instellingen aan een
grondig onderzoek te onderwerpen.
Een eerste belangrijke maatregel
hiertoe werd reeds genomen door de
Vlaamse Executieve op 18 februari
jongstleden, waarbij bepaald werd
dat de personeelsinformatie van de
Vlaamse instellingen van openbaar
nut, welke de taken overnemen van
de afgeschafte of af te schaffen natio-
nale parastatale instellingen, dermate
dienen geconcipieerd te worden dat

de financiering ervan kan gebeuren
binnen de daartoe geristorneerde
budgettaire massa’s.

Het is in die geest en met deze objec-
tieven voor ogen dat ik deze geachte
vergadering om goedkeuring verzoek
van de begrotingsontwerpen welke u
heden ter bespreking worden voorge-
legd.

Ik dank u voor uw aandacht. (Ap-
plaus)

De Voorzitter : Ik dank de heer
Waltniel, Vice-Voorzitter, en ben
verheugd de Voorzitter van de Exe-
cutieve te mogen verwelkomen, te
meer omdat ik daarstraks nog ver-
plicht was aan de Raad mede te delen
dat hij wegens gezondheidsredenen
niet kon aanwezig zijn.

Mevrouw N. Maes: De mirakelen
zijn de wereld nog niet uit.

De Voorzitter : Dat lijkt zo te zijn,
mevrouw Maes.

De heer Vermeiren, verslaggever
over de aanpassing van de begroting
1986 en over de uitgavenbegroting
1987, heeft het woord.

De heer F. Vermeiren, verslaggever
(op de tribune) : Mijnheer de Voor-
zitter, er was mij mevrouw Vogels
zal daarmee instemmen een spreek-
tijd van vijf minuten toegekend. Nu
blijkt dat Minister Waltniel vijftien
minuten langer heeft gesproken dan
voorzien en vraagt men mij dit in te
lopen. Sommigen beweren dat ik
meestal te lang spreek. Welnu, van-
daag kunnen zij zich verheugen want
mijn betoog als verslaggever zal zeer
kort zijn. Dit is mogelijk omdat de
Gemeenschapsminister van Finan-
ciën in zijn inleidende uiteenzetting
de begroting als dusdanig zeer nauw-
keurig heeft beschreven. Ik kan dus
zeer bondig de werkzaamheden van
de Commissie voor de Financiën
schetsen. Anderzijds zal onze collega
Tant zo dadelijk inlichtingen ver-
schaffen in verband met het bijblad
1986 en de begroting 1987.

Wat de aanpassing van de begroting
1986 betreft, is mijn taak eenvoudig.
Ik zal mij beperken tot enkele op-
merkingen in verband met de uitga-
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ven. De aanpassing van de begroting
van de Vlaamse Raad voor 1986, als-
ook voor de begroting 1987, werd be-
gin van dit jaar in de Commissie voor
de Financiën behandeld. De werkwij-
ze die wij hebben toegepast voor bei-
de besprekingen kan enigzins eige-
naardig lijken. Ze was in elk geval
doeltreffend, namelijk na een alge-
mene bespreking in de Commissie
voor de Financiën en Begroting wer-
den ze opgeplitst. De Commissies on-
derzochten elk de artikelen die be-
trekking hebben op de materies
waarvoor ze bevoegd zijn. Na onder-
zoek bracht elk van de gespecialiseer-
de Commissies verslag uit bij de
Commissie voor Financiën en Begro-
ting.

- In wat men noemt de deelcommissies
hadden indicatieve stemmingen
plaats. De definitieve stemmingen
werden uiteraard gehouden in de
Commissie voor Financiën en Begro-
ting.

Wat het begrotingsjaar 1986 betreft,
wil ik alleen herinneren aan een aan-
tal opmerkingen die ter inleiding
werden gemaakt door de heer Walt-
niel, Vice-Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, verantwoordelijk voor
Financiën en Begroting. Hij kondig-
de aan dat het ontwerp van decreet
een vermindering van 115 miljoen
frank voor 1986 inhield. Deze ver-
mindering was mogelijk dank zij een
stringent beleid. Ook hier werd reeds
de aandacht gevestigd op het strin-
gente begrotingsbeleid en de invoe-
ring van een betalingskalender die ri-
goureus werd opgevolgd.

Ook kondigde Gemeenschapsminis-
ter Waltniel aan dat de deficitaire
thesaurietoestand in de loop van 1986
werd omgebogen naar een positief
resultaat. Dit positief resultaat be-
draagt 369 miljoen frank. Dit is een
hele prestatie wanneer men weet dat
einde maart 1986 het reële deficit nog
2.505 miljoen frank bedroeg.

Het lag aanvankelijk in de bedoeling
van de Gemeenschapsminister de
ontwerp-decreten van de Middelen
en de Uitgavenbegroting 1987 samen
met de aanpassing 1986 voor het ein-

de van 1986 bij de Vlaamse Raad in
te dienen.

De novemberbesprekingen hebben
de Minister uiteraard verplicht zijn
plan te wijzigen. Inderdaad, besloten
werd een aantal parastatalen te regio-
naliseren en de budgettaire weerslag
hiervan diende dan ook verwerkt te
worden in het begrotingsontwerp
1987. Daarom en ook om andere
overwegingen heeft de Minister ten
slotte de voorkeur gegeven aan het
opmaken van een bijblad voor 1986.

Ik zal niet in herhaling vallen en u
de cijfers besparen. U kent ze trou-
wens voldoende. Alleen wil ik er op
wijzen dat 90 procent van de bijkre-
dieten van vorige begrotingsjaren
naar persoonsgebonden materies van
artikel 59bis van de Grondwet gaan.
Deze bijkredieten werden vooral in
de sector Gezins- en Welzijnszorg
aangewend.

Na de uiteenzetting van de Minister,
op 20 januari 1987,. volgde, onder
meer op 5 maart jongstleden, een
grondige bespreking van deze begro-
tingsaanpassing. Hierbij werd onder
meer gehandeld over de uitgaven
voor de Kabinetsmedewerkers, de
ontslagvergoedingen van de Kabi-
netsmedewerkers van de vorige Exe-
cutieve, de jeugdzorg, waarop de
Vlaamse Gemeenschap geen directe
impact heeft, de intrestvoeten die
door de Vlaamse Gemeenschap moe-
ten worden betaald en de omvorming
van het Commissariaat-Generaal
voor de Internationale Culturele Sa-
menwerking tot Commissariaat-Ge-
neraal voor de Internationale Samen-
werking.

Ten slotte is het mij aangenaam te
wijzen op de uitstekende samenwer-
king die heerstte  met de afgevaardig-
de van het Rekenhof. Het ontwerp-
decreet houdende aanpassing van de
begroting 1986 werd ten slotte goed-
gekeurd met 9 stemmen tegen 3.

Mijnheer de Voorzitter, heren Minis-
ters, collega’s als u mij toestaat zal ik
thans overgaan tot de begroting 1987.
Het volledig verslag van de begroting
van de Vlaamse Gemeenschap voor
1987 beslaat niet minder dan 330
bladzijden. Collega Denys vestigde
er daarnet, in een persoonlijk ge-

sprek, nog de aandacht op dat dege-
nen waarschijnlijk zeer velen die zich
de moeite hebben getroost het ver-
slag en de bijbladen aandachtig door
te nemen, zullen moeten vaststellen
dat het een zeer uitgebreid verslag is,
waaraan zeer hard is gewerkt en dat
mede tot stand is gekomen door de
samenwerking met de Diensten van
de Vlaamse Raad. Daar kom ik
straks op terug.

Mijn collega Tant, die bevoegd is
voor het verslag betreffende de ,,mid-
delen”, zal op dat gedeelte nader in-
gaan. Mijn taak bestaat erin de pro-
blematiek van de uitgaven uiteen te
zetten.

De begroting 1987 werd besproken
op 4 en 17 februari, alsook op 5
maart 1987. Ook hier werden de ver-
schillende materies onderzocht door
verschillende bevoegde Commissies.

Het is niet overbodig te wijzen op
een aantal punten die ter sprake kwa-
men gedurende de commissieverga-
deringen. De deelverslaggevers zul-
len er morgen breedvoerig over han-
delen. Toch wil ik enkele belangrijke
punten aanstippen.

Zo werd in de Commissie voor Bui-
tenlandse en Externe aangelegenhe-
den gesproken over:

- de verdragrechtelijke bevoegdhe-
den ;
- de internationale vertegenwoordi-
ging van de Vlaamse Gemeenschap ;
- de buitenlandse investeringen ;
- het exportbeleid ;
- het aanstellen in enkele ambassa-
des van attachés van de Vlaamse Ge-
meenschap.

Wat de internationale vertegenwoor-
diging betreft, moet het ons allen ver-
heugen dat de betrokken Gemeen-
schapsministers nu zitting hebben in
de EG-Ministerraad van Cultuur.
Ook heeft het alle Vlaamse Parle-
mentsleden genoegen gedaan te ver-
nemen dat, wat het aantrekken van
vreemde investeringen betreft, het
onthaalbureau van de Vlaamse Rege-
ring voor buitenlandse investeerders,
FIOC Flanders’Investement-Oppor-
tunities Council definitief werd gen-
stalleerd.

De geplande aanstelling van eigen in-
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vesteringsprospectoren in de Ver-
enigde Staten, is eveneens een be-
langrij ke beslissing.

Dat het imago van Vlaanderen in het
buitenland hierdoor zal verbeterd
worden kan ons slechts verheugen.

In de Commissie voor de Cultuur
kwamen vraagstukken aan bod be-
treffende :
- het jeugdbeleid ;
- de steun aan kunstenaars ;
- het Festival van Vlaanderen ;
- de kredieten voor Beeldende
Kunst en Musea ;

Ook de Commissies voor Onderwijs,
voor Sport, voor Welzijn en Gezond-
heid, lieten zich in met de vraagstuk-
ken waarvoor zij bevoegd zijn.

Daarna werd het ontwerp van de-
creet ook onderzocht door de Com-
missies bevoegd voor aangelegenhe-
den  met  be t rekk ing  to t  a r t ike l
107quater van de Grondwet. Vijf
Commissies waren hierbij betrokken.

De algemene bespreking werd dan
voortgezet. Ik vestig de aandacht op
de bladzijden 373 en volgende van
het verslag, en Stuk nr. 815. Tijdens
de bespreking hadden de leden de
gelegenheid om bij komende vragen
te stellen over allerhande onderwer-
pen.

Zo werd van gedachten gewisseld
over de Opera voor Vlaanderen. In
dit verband zullen wij (allicht mor-
gen) het verslag bekomen van de ter
zake bevoegde onderzoekscommis-
sie.

De bespreking in de Commissie van
Onderzoek was soms moeilijk. Het
was ongetwijfeld nuttig klare wijn te
schenken en orde te scheppen in deze
problematiek. Hierbij heeft de Ge-
meenschapsminister van Cultuur het
belang van het personeel nooit uit
het oog verloren. Ook werden door
de Gemeenschapsminister van Finan-
ciën bijkomende inlichtingen ver-
schaft over de personeelkredieten
voor de BRT. De toelagen voor ver-
plichte verzekeringen voor amateu-
ristische sportbeoefening gaven ook
aanleiding tot een gedachtenwisse-
ling. Uit de bespreking bleek eens te

meer dat de verzekeringsproblema-
tiek inzake amateuristische sport zeer
ingewikkeld is. Het bestaan van ver-
schillende soorten verzekeringen is
hier niet vreemd aan.

Wij zullen ons waarschijnlijk hiermee
later nog intensief moeten bezighou-
den. Er werd langdurig, wat huisves-
ting betreft, over het huurcompensa-
tiestelsel gesproken. De Gemeen-
schapsminister van Huisvesting ver-
strekte de nodige uitleg onder meer
over de eventuele consolidatie voor
de huisvestingsschuld.

In dit verband verklaarde de Minister
dat, wat de eventuele consolidatie
voor de huisvestingsschuld over 40
jaar betreft, nog geen definitieve op-
tie werd genomen. De Nationale
Maatschappij voor Huisvesting en de
Nationale Landmaatschappij dienen
eerst geregionaliseerd te worden.
Hiervoor moeten nog maatregelen
worden getroffen in verband met de
respectieve aandelen van de nationa-
le Regering en de drie Gewesten.
Deze operatie, dat hoef ik niet te zeg-
gen, is uiteraard zeer ingewikkeld.

Amendementen werden ingediend
doch alleen deze van de Vlaamse
Executieve werden aangenomen. Al-
leen door de leden ingediende amen-
dementen werden verworpen. De ar-
tikelsgewijze bespreking gaf geen
aanleiding tot noemenswaardige op-
merkingen.

Tenslotte werd het gehele ontwerp
van decreet aangenomen met 9 stem-
men tegen 4.

Ziedaar, mijnheer de Voorzitter,
mijnheer de Minister, geachte colle-
ga’s, zeer bondig een verslag over de
besprekingen in de Commissie, zoals
beloofd. Het gesproken verslag was
even kort als het gedrukte verslag
lang, uitgebreid en volledig is. Ik heb
er daarnet allusie op gemaakt. Het
beslaat niet minder dan 390 bladzij-
den, hetgeen mij ertoe aanzet om
nogmaals de Diensten van de Vlaam-
se Raad te danken voor hun doeltref-
fende medewerking. Mijn dank gaat
ook in het bijzonder naar de Ge-
meenschapsminister van Financiën
en Begroting en naar de Voorzitter
van de Executieve. Op alle vragen
heeft Minister Waltniel geantwoord,

nooit bleef hij een antwoord schuldig.
Zo heeft hij de woorden van Jona-
than Swift tot de zijne gemaakt: men
moet het geld in zijn hoofd hebben,
en niet in zijn hart. (Applaus bij de
meerderheid)

De Voorzitter : Ik dank de heer Ver-
meiren voor zijn bondig verslag.

De heer Tant, verslaggever over de
middelenbegroting 1987, heeft het
woord.

De heer P. Tant, verslaggever (op de
tribune) : Mijnheer de Voorzitter, he-
ren Ministers, geachte collega’s, de
Commissie voor Financiën en Begro-
ting heeft, in aanwezigheid van de
Gemeenschapsminister van Finan-
ciën en Begroting het ontwerp van
decreet houdende de middelenbegro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap
voor het jaar 1987 uitvoerig behan-
deld.

In het schriftelijk verslag dienaan-
gaande heb ik gepoogd een zo volle-
dig mogelijk overzicht te brengen van
voornoemde besprekingen. Ik be-
perk mij thans tot een synthese van
wat ik dacht de essentie hiervan te
zijn.

Daar ik bij het opmaken van deze
synthese de inhoud van de inleidende
uiteenzetting van de Minister niet
kende verontschuldig ik mij wanneer
een paar punten mekaar overlappen.

Mijnheer de Voorzitter, traditiege-
trouw startte de bespreking in de
Commissie met de inleidende uiteen-
zetting van de Gemeenschapsminis-
ter, die vooreerst wees op het zeer
beperkte deficit waarmee deze be-
groting uiteindelijk kon worden neer-
gelegd. De middelen geraamd op
90.464 miljoen frank, de uitgaven op
92.235 miljoen frank, hetzij een te-
kort van 1.771,4  miljoen frank of 1,92
procent van de uitgaven, zijnde het
kleinste tekort sinds 1982.

Aan de hand van preciese  cijfers
werd door de Gemeenschapsminister
aangetoond hoe alvast de middelen
voor 1987 zeer voorzichtig werden
geraamd, wat zou moeten toelaten
dat het initiële deficiet  van 1.771,4
miljoen frank niet zal worden over-
schreden.
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De relatief gunstige globale uitslag
van de begroting werd mede bereikt
door opnieuw beroep te doen op eni-
ge prefinanciering en door het in de
begroting opnemen van sommige
fondsen.

De prefinancieringen zullen in 1987
16.138,2  miljoen frank belopen.
Hiervan zijn 7.400,2 miljoen frank
voorzien voor de bouw van zieken-
huizen, flats en bejaardentehuizen ;
evenals voor de bouw-, koop- en sa-
neringspremies en voor de investerin-
gen door lokale besturen. De prefi-
nanciering voor de huisvestingsmaat-
schappijen zouden 8.738 miljoen
frank belopen. Weliswaar was het de
bedoeling de prefinancieringen zo
goed mogelijk af te bouwen. De hui-
dige budgettaire context laat zulks
echter niet toe aldus de Gemeen-
schapsminister zonder een al te grote
weerslag op de investeringsinspan-
ning .

Getrouw de beginselen van universa-
liteit en niet-affectatie van de middel-
en, alsmede het annaliteitsbeginsel
wordt thans effectief werk gemaakt
van de afbouw van de fondsen ; in
de eerste plaats diegenen die weinig
of niet meer worden gebruikt.

Een bijzonder positieve evolutie is
merkbaar wat de thesaurietoestand
van de Vlaamse Gemeenschap be-
treft. Einde maart 1986 was er een
deficiet  van 5.849 miljoen frank op
de lopende rekening bij de thesau-
rie ; eind december 1986 was er een
batig saldo van 369 miljoen frank.

Daarop werd door de Gemeen-
schapsminister dieper ingegaan op de
onderscheiden middelencomponen-
ten. Vergeleken met 1986 zijn een
drietal wijzigingen te vermelden.

Ten eerste, tengevolge van de no-
vemberbesprekingen van 1986 met
de Nationale Regering trad een be-
langrijke verschuiving op in de ver-
houding dotaties-ristorno’s. Waar de
ristorno’s voor 1986 sleets 9,6  procent
uitmaakten van de middelen, zijn zij
thans opgeklommen tot 15,6 procent.
De gunstiger procentuele verhouding
vloeit ook voort uit het feit dat de
Vlaamse Gemeenschap 543,6  miljoen

frank van haar dotaties inlevert in het
raam van de sanering van de rijksfi-
nancies. De ristornering daarentegen
vertoont een procentuele stijging met
72,5  procent, wat moet toelaten de
bevoegdheidsuitbreiding van de
Vlaamse Gemeenschap te financie-
ren.

Ten tweede, in de einduitslag blijven,
als tweede nieuw element, de eigen
ontvangsten van de Vlaamse Ge-
meenschap laag. Nieuw is wel dat de-
ze in de voorliggende begroting in
een aantal artikelen beter worden ge-
specifieerd.

Ten derde, de middelen worden ui-
teraard ook gunstig benvloed  door de
budgettering van sommige fondsen.

Wat de uitgaven aangaat beperkte de
Gemeenschapsminister er zich gro-
tendeels toe althans op dat ogenblik
van de bespreking van de begroting
een overzicht te geven van de be-
leidsprioriteiten van elk van de Ge-
meenschapsministers, zoals die in de
begroting tot uitdrukking komen.

V i a  h a a r investeringsprogramma
heeft de Vlaamse Regering inge-
speeld op de aanbevelingen van de
SERV, waar die aandrong op een op-
voering van het investeringsprogram-
ma. Dat programma beloopt globaal
niet minder dan 23.643,5  miljoen
frank wat in vergelijking met vorig
jaar een stijging betekent met 10 pro-
cent.

Per bevoegdheidsdomein bekeken
liggen de accenten als volgt.

Wat de economische expansie aan-
gaat zullen de inspanningen vooral
geconcentreerd worden op de 3 door
de Europese Gemeenschap erkende
probleemgebieden.

Inzake binnenlandse aangelegenhe-
den wordt de nadruk gelegd op de
investeringen door de lokale bestu-
ren.

De inspanningen inzake stadskern-
vernieuwing worden doorgetrokken
in 1987.

De stijgende trend in de kredieten
voor cultuur wordt aangehouden,
ook teneinde de verplichtingen van
de bestaande decreten te kunnen na-
komen.

Voor de sector huisvesting worden
vooreerst de nodige kredieten inge-
schreven voor de lasten van het ver-
leden, die ingevolge het akkoord met
de nationale Regering van 25 novem-
ber 1986 konden worden terugge-
bracht tot 750 miljoen frank, daar
waar in 1986 4.423 miljoen frank
hiervoor diende te worden begroot.

Voor gezin en welzijnszorg wordt een
extra inspanning voor de bejaarden-
zorg gedaan.

Het Europees Jaar van het Leefmi-
lieu is er aanleiding toe de sensibilise-
ringsinspanningen nog te versterken
ten bate van een adequater natuurbe-
houd.

Het gezondheidsbeleid zal gaande-
weg meer gericht worden naar thuis-
gezondheidszorg, gezondheidsvoor-
lichting en preventie.

Voornamelijk ten bate van de drie
reconversiezones zal via het luik on-
derwijs en vorming een effectief re-
conversiebeleid worden gevoerd.

Tevens is enige budgettaire ruimte
gepland voor een versterkte aanwe-
zigheid van Vlaanderen in het buiten-
land.

Tenslotte vermeldde de Gemeen-
schapsminister een aantal kernpro-
blemen van het begrotingsbeleid.

Ten eerste, de schaarste van de mid-
delen. 90 miljard frank is onvoldoen-
de om een volwaardig Vlaams beleid
te voeren. De uitbouw van een finan-
ciële autonomie blijft dus een primor-
diale doelstelling.

Ten tweede, de no-return van de uit-
gaven. De economische stimuli lei-
den niet of onvoldoende tot daaruit
voor de Vlaamse Gemeenschap
voortvloeiende inkomsten.

Ten derde, een nieuwe uitdaging
voor de Vlaamse Regering is onge-
twijfeld de gezonde budgettaire bege-
leiding van de parastatale instellin-
gen, die haar via de novemberbeslis-
singen werden toebedeeld.

In het kader van de algemene bespre-
kingen werden vooreerst een aantal
opmerkingen geformuleerd door de
vertegenwoordiger van het Reken-
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Ik beperk mij tot enkele, waarvan ik
dacht dat zij belangrijk genoeg zijn
om hier nog even naar voren te bren-
gen.

Betreffende de afbouw van de fond-
sen werd opgemerkt dat het gepast
voorkomt de Vlaamse Raad een
klaar inzicht te verschaffen betreffen-
de de per fonds te verwachten saldi,
temeer omdat wellicht begin 1987
nog bewerkingen op de fondsen zul-
len plaatsvinden of plaatsgevonden
hebben.

Betreffende de 22 Rijksinrichtingen
voor Kunstonderwijs die vanaf 1 ja-
nuari 1987 werden omgevormd tot
Staatsdiensten met Afzonderlijk Be-
heer (SABKO’S), werd opgemerkt
dat in principe de 22 begrotingen van
deze SABKO’S dienen te worden ge-
voegd bij de uitgavenbegroting 1987.
De Gemeenschapsminister ant-
woordde dat dergelijke begrotingen
voorlopig ontbreken, maar dat de be-
voegde Gemeenschapsminister in de
Commissie voor Onderwijs en Vor-
ming de uitsplitsing zal geven naar
de 22 SABKO’S toe.

Betreffende de in de begroting inge-
schreven verhoging van de investe-
ringen met 10 procent werd er door
een lid vooreerst op gewezen hoe het
vrijgegeven deel van de investeringen
sedert 1982 permanent daalde.

Van 32 miljard frank in 1982 tot 21,5
miljard frank in 1986. Thans is er een
ombuiging, gezien de stijging met 10
procent tot 23,6  miljard frank.

De Gemeenschapsminister van zijn
kant wees op de essentiële betekenis
van het investeringsprogramma voor
de economische dynamiek van de
Vlaamse Gemeenschap in het alge-
meen en van de bouwnijverheid in
het bijzonder.

Een lid wees op de verschuivingen
van Gewest naar Gemeenschap wat
de middelen betreft die moeten die-
nen voor de spijzing van de uitgaven.
Het betreft een tendens die ook reeds
bleek uit de begroting voor 1986.

Weliswaar gaat het in de uitgaven
van de Gemeenschap meestal over
direkt mensgerichte bestedingen, die

een louter consumptief karakter heb-
ben.

De Gewest-uitgaven daarentegen
hebben vaak een investeringskarak-
ter en een economisch vermenigvul-
digingseffect.

De Gemeenschapsminister bevestig-
de deze tendens en wees erop hoe
deze verband houdt met de no-return
van de inspanningen van Gemeen-
schap en Gewest. Wellicht werd dit
fenomeen bij de staatshervorming
van 1980 over het hoofd gezien. Bij-
sturing zal dus noodzakelijk blijken.

Door heel wat leden werd stilgestaan
bij de herbudgettering van sommige
fondsen, waarbij vooral gewezen
werd op het éénmalige karakter van
deze verrichting.

Tevens werd erop gewezen hoe de
saldi der fondsen nu reeds in de the-
saurie verrekend zijn. De overdracht
van de fondsen komt dan ook voor
als werken met fictieve kredieten,
zonder dat men echt over bijkomen-
de middelen beschikt, terwijl ze
nochtans als nieuwe ontvangsten in
de begroting werden ingeschreven.

De Gemeenschapsminister stelde dat
de overdracht van de fondsen ingege-
ven is door overwegingen van bud-
gettaire orthodoxie, onder meer de
beginselen van de annaliteit en uni-
versaliteit van de begroting.
Of een uitgave geïmputeerd wordt op
een krediet voorzien in titel 1 of titel
II, dan wel voorkomt op de afzonder-
lijke sectie van titel IV, heeft geen
enkele weerslag onder thesaurieoog-
punt.

Alleen betreft het hier het corrigeren
van tekorten die in het verleden be-
grotingstechnisch werden geboekt
door het transfert van kredieten van
titel 1 en II van de uitgavenbegroting
naar titel IV. De ongebruikte kre-
dietgedeelten worden thans opnieuw
getransfereerd naar de gewone mid-
delen.

De gunstige toestand van de thesau-
rie einde 1986 werd door verschillen-
de leden toegejuicht. Anderen vroe-
gen zich af of deze gunstige situatie
niet gewoon het gevolg was van de
stand van de uitvoering van de begro-

tingen van 1985 en 1986, waarbij het
hanteren van een betalingskalender
tijdelijk tot de vastgestelde gunstige
situatie kan leiden. Het tijdelijk niet-
uitvoeren van vastgelegde betalingen
kan inderdaad tot dergelijk, echter
zeer vergankelijk want tijdelijk, re-
sultaat leiden.

Over het algemeen werd het geringe
tekort op de begroting voor 1987 als
positief beoordeeld. Onrechtstreeks
is dit mede een gevolg van het feit
dat de oorspronkelijk in het Sint-An-
na-plan voorziene beperking van de
dotaties sterk kon worden terugge-
schroefd.

Bovendien werd de gunstige uitslag
mede mogelijk gemaakt, benevens
door de overdracht van de fondsen,
ook door de herfinanciering van een
groot deel van de huisvestingsschul-
den en door opnieuw beroep te doen
op het systeem van de prefinancie-
ring. Sommige leden meenden hier-
uit te moeten concluderen dat, zon-
der het beroep op deze minder orto-
doxe procédés, het begrotingstekort
veel groter zou zijn.

De Gemeenschapsminister wees erop
gekant te zijn tegen het prefinancie-
ringssyteem, vermits het de lasten
van sommige investeringen naar de
toekomst doorschuift. Het gebruik
van dit procédé is echter in de huidi-
ge budgettaire context onvermijdelijk
wanneer men een bijkomende inves-
teringsinspanning wenst te doen.

Wat de bugettaire weerslag aangaat
van de Sint-Anna- en Sint-Catharina-
akkoorden werd overeengekomen
dat de financiering van de overdracht
van sommige wetenschappelijke in-
stellingen, evenals van sommige pa-
rastatalen zou gebeuren via ristor-
no’s. De onmogelijkheid om het één
en het ander geregeld te hebben met
ingang van 1 januari 1987 deed er
eerst toe besluiten de ristornering te
doen ,,pro rata temporis”. In het
overlegcomité van 21 januari 1987
werd uiteindelijk beslist dat de ristor-
nering zal gebeuren naargelang de
behoeften ; zodat ter zake van een
budgettair neutrale operatie kan wor-
den gewaagd.

Tot hier mijnheer de Voorzitter, me-
neer de Minister, collega’s, een sa-
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menvatting van wat ik dacht de es-
sentie te zijn van de commissiebe-
sprekingen van de middelen-begro-
ting 1987, waarvan de onderscheiden
artikelen werden goedgekeurd met 8
sternen tegen 1.
Het gehele ontwerp werd aangeno-
men met 7 stemmen tegen 3.

De Voorzitter : Ik dank de verslagge-
ver voor zijn verslag en verleen thans
het woord aan de heer Van Elewyck.

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer
de Voorzitter, heren Ministers, colle-
ga’s, ,,dit regeerprogramma” - zo
heette het in de aanhef van de Rege-
ringsverklaring van 12 december
1985 van deze Executieve - ,,beoogt
op de eerste plaats de bevestiging en
de versterking van de autonomie van
de Vlaamse Gemeenschap”.

De bespreking van de begroting 1987
biedt natuurlijk de uitgelezen kans
om deze boude verklaring te toetsen
aan de realiteit.

En die ziet er - helaas - heel an-
ders uit. Of is het niet typerend voor
het algemeen politiek klimaat dat de
Vlaamse Raad - krachtens de bij-
zondere wet een volwaardig parle-
ment, evenwaardig aan elk van de
andere politieke instellingen in dit
land - in de praktijk verplicht wordt
zelfs de bespreking van deze begro-
ting te onderbreken om de huisbaas
toe te laten tegen alle vroegere af-
spraken in ,,eventjes tussendoor” óók
te vergaderen ? Is het niet tekenend
dat noch de vastberadenheid, noch
de diplomatische gaven waarvan de
Voorzitter van deze Raad en het Bu-
reau blijk hebben gegeven, noch de
medewerking van alle Vlamingen in
de conferentie van de Voorzitters in
de Kamer ons hebben toegelaten in
deze ons toegewezen vergaderweek
zelf te bepalen wanneer tijd en ruim-
te voor de Kamer worden vrijge-
maakt.

Mevrouw N. Maes : Zeer juist !

Het feit zèlf moge dan al van secun-
dair belang zijn ; de politieke beteke-
nis is, dat deze Raad steeds meer be-
schouwd wordt als zijnde van onder-
geschikt belang.
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Meer nog dan voor de Raad geldt
dat voor de Executieve. Precies een
week geleden heeft de Regering in
deze zelfde ruimte aangekondigd dat
1,6  miljard frank wordt gerecupe-
reerd ,,door de vermindering van de
kredieten ingeschreven voor de aflos-
sing van de lasten van de sociale huis-
vesting”. Tijdens het debat heeft de
Minister van Begroting bevestigd dat
noch over het principe, noch over het
bedrag vooraf overleg was gepleegd
met de gewesten.

De heer A. Denys : Hij heeft erbij
gevoegd : ,,In het kader van het no-
vemberakkoord”.

De heer J. Van Elewyck : Collega
Denys, roep niet vóór u geslagen
wordt ; ik zal straks letterlijk uit de
tekst van Minister Verhofstadt cite-
ren. Ik beloof u bij voorbaat dat u
dan wellicht zal schreeuwen omdat
ik hem citeer.

Een moeizaam uitgewerkt protocol
werd aldus bij een eenzijdige rege-
ringsbeslissing sedertdien goedge-
keurd door dezelfde parlementsleden
die ge zult uitnodigen ook het tegen-
overgestelde te stemmen gewoon
naar de scheurmand verwezen. En
mèt die ingreep werd natuurlijk ook
uw nog niet gestemde begroting ont-
wricht maar daarover later meer.

Derde voorbeeld van de onderge-
schikte rol die deze Gemeenschap
thans speelt. De Nationale Minister
van Verkeerswezen maakt, geheel op
eigen houtje, zijn tracé voor de TGV
bekend zonder instemming van wie
dan ook terwijl ,,Ruimtelijke Orde-
ning” tot de uitsluitende bevoegdheid
van de Gewesten behoort.

Mijnheer Denys, ik hoor u niet.

Moet ik, in verband met de onderge-
schikte rol waarin onze Gemeen-
schap gedreven werd, het probleem
Voeren vermelden ? Moet ik er -
ten overvloede, naar ik hoop . . . -
op wijzen dat het Burgemeesterspro-
bleem aldaar nog steeds niet opgelost
is, ondanks alle plechtige verklarin-
gen, ondanks ook het decreet dat de
Vlaamse Executieve nochtans ruime
bevoegdheden geeft ? Of moet ik aan
de tergende mededeling herinneren
van de vier fractievoorzitters van de
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Waalse Gewestraad, die dit Parle-
ment desgevallend hoogdringend wil-
len doen beraadslagen over wat er al
dan niet gebeurt in een Vlaamse ge-
meente?

Collega’s, de SP-stelling is eenvoudig
en duidelijk :

1. De Burgemeester van Voeren is
door een arrest van de Raad Van Sta-
te afgezet. Er moet een nieuwe Bur-
gemeester benoemd worden. Punt.
Uit.

2. Het decreet Suykerbuyk-Coveliers
verplicht de Vlaamse Executieve een
voordracht te doen voor de benoe-
ming van een Burgemeester. De Exe-
cutieve is nu al geruime tijd door een
voorstel gevat.

Heeft zij reeds een kandidaat voor
het burgemeesterschap voorgedra-
gen ; zo ja, wanneer?

Mevrouw N. Maes : Zij onderzocht
de geloofsbrieven van de ingediende
kandidaturen !

De heer J. Van Elewyck : Zo neen,
waarop wacht zij dan ? Of oordeelt
de Vlaamse Regering dat, politiek
gezien, het burgemeesterschap van
Voeren niet belangrijk is ?

De heer E. Van Rompuy : Bent u
voorstander iemand aan te duiden
die niemand dan zichzelf vertegen-
woordigt ?

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer
Van Rompuy, het kan natuurlijk dat
u slechts genteresseerd bent in de
vraag, niet in het antwoord.

De SP is er voorstander van dat er
een burgemeester wordt benoemd.
Op voorstel van één van uw partijge-
noten heeft de Vlaamse Raad een de-
creet goedgekeurd dat een procedure
voor de aanstelling van burgemees-
ters in Vlaanderen voorziet.

Wij willen van de Vlaamse Executie-
ve vernemen of zij dit decreet opvolgt
en of zij het belangrijk vindt dat het
probleem Voeren wordt opgelost
door de aanstelling van een nieuwe
burgemeester.

Ook van u zouden wij graag weten
of u vindt dat er in Voeren een bur-
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gemeester moet worden aangesteld.
Dat is volgens ons het enige ernstige
middel om dit hangende probleem op
te lossen. Thans wacht ik op uw ant-
woord op de vraag of er in Voeren
een nieuwe burgemeester moet ko-
men. (Applaus bij de SP en de VU)

De heer E. Van Rompuy : Dat moet
u niet aan mij vragen !

De heer J. Van Elewyck : U vraagt
mij wel hoe wij het zien ? Ik heb dan
toch het recht om een wedervraag te
stellen. (Twistgesprekken tussen de
heer Van Rompuy, mevrouw Maes en
de heer Schiltz)

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer
Van Ropmuy, ik weet niet of u nog
vindt dat u gelijk hebt toen u mij hier-
over ondervroeg. Ik herhaal de vra-
gen die ik ook aan de Executieve heb
gesteld. Ten eerste, vindt u het nog
politiek belangrijk dat er in Voeren
inderdaad een burgemeester wordt
aangesteld? Ten tweede, vindt u dat
het decreet Suykerbuyk-Coveliers
moet worden nageleefd ? Ten derde,
vindt u dan dat de Executieve moet
zeggen of zij al een kandidaat heeft
voorgedragen ?

Ik constateer dat de CVP in dit half-
rond daarover op dit ogenblik wèl
zwijgt, wel wil onderbreken, maar
niet zelf met een voorstel wil naar
voren komen. Of interpreteer ik uw
stilzwijgen verkeerd ?

De heer E. Van Rompuy : Vraag het
aan de man achter u, hij weet het
veel beter.

De heer J. Van Elewyck : Dit is on-
heus, want u weet zeer goed dat de
Voorzitter van een vergadering in het
debat ten gronde niet kan tussenbei-
de komen. Maar ik zie dat u gewoon
de taktiek toepast, wel probeert te
onderbreken, maar als het er op aan-
komt constructief zelf een voorstel te
doen, dat u dan gewoon ,,in panne”
valt.

Mevrouw N. Maes : Juist !

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer
de Voorzitter, mijnheer de Minister,
collega’s, we zijn duidelijk wel erg
ver van ,,de bevestiging en de verster-
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king van de autonomie van de
Vlaamse Gemeenschap” uit de Rege-
ringsverklaring.

Dat blijkt niet alleen uit de politieke
feiten, dat blijkt ook uit de teksten
en uit de cijfers.

De politieke feiten. Men herinnert
zich toch nog hoe deze begroting tot
stand kwam ? In september van vorig
jaar ontketende de Voorzitter van de
Executieve een groot offensief, on-
der het motto ,,de koopman ziet
graag geld”. Het werd - nietwaar ?
- tijd om orde op zaken te stellen.

In plaats van te snoeien in de dotaties
aan gewesten en gemeenschappen
moest er méér geld komen. Van ris-
torno’s nog wel want herinnert ge het
u nog ? we hebben toch recht op de
vruchten van onze arbeid, van onze
inspanningen. Er kwamen in de sep-
temberdagen die de herfst vooraf-
gaan, zelfs bedreigingen aan te pas:
er zouden stormnachten volgen, en
een zeer koude winter, politiek al-
thans, want de rijksmiddelenbegro-
ting werd niet gestemd als de ristor-
no’s niet toen direct, enorm uitge-
breid werden. En pakken parastata-
len moesten overgeheveld worden.
Direct.

Voorzitter, collega’s, het werd ,,veel
wind, maar weinig regen”. Wie geen
tien procent binnenhaalt van wat hij
eiste, kan toch bezwaarlijk gewag
maken van een overwinning!

Welke belasting of heffing werd, via
de begrotingen 1987, volledig geris-
torneerd aan onze gemeenschap, zo-
dat wij niet alleen een eigen fiscaliteit
zouden kunnen ontwikkelen, maar
ook de bestemming van de opbrengst
zelf kunnen bepalen ? Geen enkele !
Zelfs niet het hele kijk- en luister-
geld, ondanks alle ronkende verkla-
ringen door de partijvoorzitters van
de meerderheid afgelegd over de
aanwending van deze heffing !

Ik stel dus vast dat er niet veel over-
blijft van ,,het verwerven van een zo *
ruim mogelijke financiële zelfstandig-
heid en verantwoordelijkheid” , zoals
het heet in uw regeringsverklaring.

Blijft het overdragen van parastata-
len en instellingen. Men weet wat wij
denken van het Sint Catharina-ak-

koord ter zake en ik vermijd, in her-
haling te vallen. Wat ons interesseert
is precies te weten hoe het staat met
de uitvoering van dit akkoord. Hoe-
veel van de volgens de beslissingen
van de roemruchte vergadering van
het overlegcomité over te dragen in-
stellingen zijn, op dit ogenblik, écht
als Vlaamse parastatale, operatio-
neel? Was de Executieve zelf, waren
uw diensten wel klaar met het voor-
bereidende werk ? Waar blijven trou-
wens de ontwerpen van decreet die
één en ander in vele gevallen legis-
tiek moeten mogelijk maken ?

Blijft er wel iets over van de zoge-
naamde overwinning van de Sint-Ca-
tharina-nacht voor zover dat al een
overwinning was ? Of werd u ook in
de concretisering van de principiële
overeenkomsten gevloerd ?

Wordt het inderdaad niet langzamer-
hand voor iedereen duidelijk dat we
hier voor knoeiwerk staan, vèr ver-
wijderd van de in december 1985 aan-
gekondigde ,,uitbouw van het be-
stuursapparaat in Vlaanderen tot een
efficiënte en moderne administra-
tie” ?

De cijfers in het begrotingsdocument
zijn een weerspiegeling van deze be-
treurenswaardige evolutie.

Geef toe, het blijft een mager beest-
je. Om al de bevoegdheden uit te
oefenen krachtens de grondwet en de
bijzondere wet aan het Gewest en de
Gemeenschap toevertrouwd, vraagt
u ons een begroting goed te keuren
van om en bij de 90 miljard frank.
Een bedrag waarmede geen enkele
,,serieuze” Nationale Minister een
departement van enig belang zou wil-
len beheren. Niet eens driemaal zo-
veel als de toch sterk beknotte begro-
ting van de grootste Stad van Vlaan-
deren. Minder dan de helft van wat
de Nationale Regering in haar eerste
bezuinigingsronde ,,bespaard” heeft
. . . Op 2,2  procent na bestaat uw hele
begroting daarenboven uit ,,gekre-
gen” geld, waarvoor u dank-u-wel
moet zeggen tegen de grote broer.
De ,,financiële zelfstandigheid en
verantwoordelijkheid” zal niet voor
morgen zijn.

Minister L. Waltniel : Sta mij toe u
even te onderbreken want ik kan er
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Verslaggever over de aanpassing van de begroting 1986 en over de uitgavenbegro-
ting 1987 was de heer F. Vermeiren (PW), hier in gesprek met (rechts) de heer
P. Vandermeulen (PW), verslaggever over het begrotingsgedeelte Sport

niet van over u inzake de dotaties en
de ristorno’s te horen zeggen dat wij
dank u wel moeten zeggen tegen de
grote broer. U schildert ons af als
bedelaars die dank u wel moeten zeg-
gen.

De heer J. Van Elewyck : Dat is ook
zo.

Minister L. Waltniel : Wat wij ont-
vangen is niet dankzij een ,,dank u
wel” maar dankzij een bestaande wet
waardoor wij krijgen wat wij moeten
krijgen en niet wat zij willen geven.
Er is dus geen ,,dank u wel” bij te
pas gekomen.

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer
de Minister, u moest eens weten hoe
graag ik u gelijk zou geven. Indien u
echter gelijk had, dan had u aan de
reeks van over te dragen belastingen
en heffingen niet laten tornen door
een volmachtsbesluit. Dan had u ge-
lijk gehad. De successierechten zijn
natuurlijk gewoon uit de gewone wet
geschrapt bij een genummerd besluit.
U, mijnheer de Minister, hebt dat na-
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dien bekrachtigd want u hebt de wet
die al deze volmachtsbesluiten heeft
bekrachtigd, mede goedgekeurd. Nu
zegt u dat u geen dank u wel moet
zeggen, maar u moet dat natuurlijk
wel. Dat is precies wat wij aanklagen
en betreuren.

De gemeenschapsminister van Finan-
ciën en Begroting heeft zowel in de
algemene toelichting bij deze begro-
ting als tijdens de dialoog in de super-
commissie zelf het probleem aange-
haald van de ,,Fondsen”-titel IV van
de begroting.

U hebt er trouwens in uw inleiding
over gesproken, die naderhand in de
toelichting door de verslaggever zijn
echo heeft gevonden.

Wat er nog in sommige fondsen zat
wordt naar de begroting overgehe-
veld, en vormt begrotingsgewijs bij-
komende ontvangsten. Men kan zo’n
operatie natuurlijk maar éénmaal uit-
voeren, want morgen zijn ook de
fondskassen leeg. In 1988 staat u dus
voor een bij komende moeilijkheid.
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Zonder de operatie ,,Fondsen” zou
het deficit voor dit jaar trouwens niet
1,77  miljard frank, maar méér dan 3
miljard frank bedragen.

De fondsen-operatie is trouwens,
daarover waren wij het allemaal
eens, een zuiver theoretische mani-
pulatie. Want ze brengt geen frank
supplementair geld in het bakje. En
onze thesaurietoestand zal er dus ze-
ker niet op verbeteren, integendeel !

We staan trouwens, budgettair, voor
een allesbehalve schitterende situatie
in tegenstelling met wat de Executie-
ve ons wil laten geloven.

Inderdaad, wie een overzicht maakt
van alle, begrotingen die sinds 1980
door de Vlaamse Raad zijn goedge-
keurd stelt vast dat sinds 1980 alle
begrotingen deficitair werden inge-
diend en deficitair bleven na het
feuilleton :

in milj. fr.

1980
1981
1982
1983
1984
1985
1986
1987

-302,2(aangepaste  begroting)
-875,3 (aangepaste begroting)

-9.350,7  (aangepaste begroting)
-4.664,1  (aangepaste begroting)
-3.638,O  (aangepaste begroting)
-3.591,9  (aangepaste begroting)
-2.343,4  (aangepaste begroting)
-1.771,4  (oorspronkelijke begro-

ting)

Totaal -26.537

Dit sinds 1980 gecumuleerd tekort
bedraagt reeds bijna 30 procent van
de totale ontvangsten voorzien in
1987.

De Executieve zal ongetwijfeld be-
weren dat de rekeningen anders zul-
len uitvallen. In afwachting dat al die
rekeningen bekend gemaakt worden
want tot nog toe werd geen enkele
eindafrekening voorgelegd, wij vra-
gen ons trouwens af wanneer wij die
zullen krijgen rest er ons, in het ka-
der van de parlementaire controle,
de toestand van de Vlaamse Thesau-
rie .

Op 31 december 1986 bedroeg het
gecumuleerd debetsaldo van de reke-
ning-courant van de Vlaamse Ge-
meenschap bij de nationale schatkist
meer dan 24,5  miljard frank of onge-
veer 27 procent van de totale ont-
vangsten voorzien in 1987.
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Reeds bij het opmaken van de begro-
ting 1982, jaar waarin het nieuwe fi-
nancieringsstelsel van dotaties en ris-
torno’s operationeel werd, signaleer-
de de Vlaamse Executieve bij de al-
gemene toelichting dat het systeem
van  de  cor re la t i eve  vastleggings-
machtigingen onhoudbaar werd. Ik
citeer: ,,omwille van het jaarlijks te-
rugkerend karakter van de prefinan-
cieringen worden de budgettaire ge-
volgen zeer belangrijk en gaan de
correlatieve kredieten tegen een veel
hoger ritme aangroeien dan het nor-
male groeiritme der overheidsuitga-
ven”.

We lezen verder dat ,,de Vlaamse
Executieve beslist heeft in de toe-
komst geen gebruik meer te maken
van de prefinancieringstechniek en
terug te keren tot meer verantwoorde
financieringsstelsels”.

Sinds 1980 werden voor 141 miljard
frank uitgaven geprefinancierd met
leningen. We staan dus voor een ge-
debudgetteerd bedrag dat reeds an-
derhalf maal de jaarlijkse uitgavenbe-
groting van 1987 overtreft.

Geen wonder dat wanneer alle intres-
ten van de begroting 1987 samenge-
teld worden het bedrag van 10 mil-
jard frank bereikt wordt. Elf procent
van de totale uitgaven gaat dus naar
intresten.

Mijnheer de Voorzitter, wat mij in
dit kort overzicht van acht Vlaamse
begrotingen ten zeerste verontrust is
dat hier een bewijs geleverd wordt
dat wij niet bekwaam zijn onze eigen
centen te beheren. Hier wordt een
schoolvoorbeeld van comsumptie-fe-
deralisme ten toon gespreid. Huidige
uitgaven boven onze budgettaire mo-
gelijkheden worden gefinancierd met
dure leningen die afgewenteld wor-
den op toekomstige generaties. In
1987 zijn andermaal leningsmachti-
gingen ingeschreven voor een bedrag
van 16 miljard.

Wat nu het resultaat van de begroting
1987 betreft, betreur ik dat het deficit
van 1.771,4  miljoen frank bekomen
wordt na een besparing van 3.673
miljoen frank in de kredieten voor
de huisvesting ingevolge het akkoord

Regering/Executieven doch deze
budgettaire ruimte wordt niet aange-
wend om de prefinancieringen af te
bouwen.

Had men dit ,,cadeau” van de natio-
nale Regering niet gekregen dan was
er een deficit van 1.464 miljoen frank
in het Gewest en van 3.980 miljoen
frank in de Gemeenschap. Er is dus
een structureel deficit van 5.444 mil-
joen frank.

Deze herschikking is echter een ver-
giftigd geschenk. Om de intrestlasten
inzake de huisvesting te consolideren
neemt de Vlaamse Gemeenschap van
1987 tot en met 1990 opnieuw 35,5
miljard frank bijkomende intrestlas-
ten op zich, met alle gevolgen van-
dien voor de komende generaties.

Precies wat de sector ,,Huisvesting”
betreft vestig ik - zoals in mijn inlei-
ding aangekondigd - uw aandacht
op de verklaringen door Minister van
Begroting Verhofstadt vorige week
in ditzelfde halfrond afgelegd tijdens
de bespreking van de regeringsmede-
deling. De Minister van Begroting
zegde toen over de kredietverminde-
ring met 1,6 miljard frank voor de
aflossing van de lasten van de sociale
huisvesting : ,,In deze 1,6 miljard
frank zijn thesaurievoorschotten ver-
vat die door de centrale Staat voor
rekening van de Gewesten en Ge-
meenschappen in 1985 zijn betaald.
De conventie voorziet dat deze mee
in rekening worden gebracht bij het
totale akkoord dat met de Gemeen-
schappen en Gewesten werd afge-
sproken. Het is toch geen foute zaak
vanwege de Centrale Overheid om
ingevolge de bepalingen van een ak-
koord dat ze heeft afgesloten een ge-
deelte te recupereren van ten onrech-
te door haar uitgevoerde betalingen
voor rekening van andere niveaus.
Dat is alles wat is gebeurd.

Dit is een compensatie voor de 1,6
miljard frank minder besparingen die
bij de omzetting in de praktijk uit het
Sint-Catharina-akkoord waren voort-
gevloeid. ”

Welke invloed heeft die, sedertdien
door u goedgekeurde eenzijdig ge-
troffen regeringsbeslissing op de be-
groting die wij thans bespreken ?

Wat de herfinanciering van de 7,5
miljard frank huisvestingsschuld be-
treft, heeft de Minister in de Com-
missie opnieuw herhaald dat, over-
eenkomstig het akkoord van 25 no-
vember 1986, de leningen voor de fi-
nanciering van verbintenissen vr 1 ja-
nuari 1986 aangegaan door de NMH-
NLM gedekt worden met de staats-
waarborg, met vrijstelling van roe-
rende voorheffing.

De Minister weet dat dit niet correct
is. La Palisse zegde het reeds: ,,Een
akkoord bestaat slechts als alle be-
trokkenen het met elkaar eens zijn”.
Dat is in deze nog steeds niet het
geval. Ingevolge deze dwaze twist
gaan steeds meer KMO’s uit de
bouwsector over de kop, en vallen
vele honderden werkplaatsen weg.
Het is gewoon een schande dat maat-
schappijen en ondernemingen, die
geheel werkten volgens alle voor-
schriften en met alle instemmingen
van alle bevoegde instanties het
slachtoffer zijn van betwistingen waar
zij geheel buiten staan. U draagt hier-
in een wel zeer zware politieke ver-
antwoordelij kheid !

Van de begrotingsaspecten van de
sector huisvesting naar de investerin-
gen is maar een stap.

De Gemeenschapsminister van Fi-
nanciën schermt graag met een zin
uit de SERV-aanbeveling van 24 ok-
tober 1986 om mede te stellen ,,dat
op korte termijn de grens voor ver-
dere afbouw van de prefinancierin-
gen bereikt is, tenzij het investerings-
programma verder beperkt wordt”.
Wij gunnen U dat scherm. Maar wij
vragen wèl uw aandacht voor een an-
der deel van dezelfde SERV-aanbe-
veling: ,,Voor de concrete uitwerking
van de jaarl i jkse investeringspro-
gramma’s dringt de Raad aan op het
opmaken van een glijdend driejaren-
programma voor de investeringen
van de Vlaamse Gemeenschap”.

Minister L. Waltniel : Dat heb ik
toch gezegd.

De heer J. Van Elewyck : En SERV
geeft ook de essentiële elementen
aan, die moeten gelden bij de op-
maak van dit driejarenprogramma.

Welk gevolg werd aan deze aanbeve-
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ling gegeven ? Wanneer mogen wij
dit ontwerp-programma verwach-
ten ?

Voorzitter, collega’s, een begroting
is de vertaling in cijfers van een poli-
tiek. Wat kan iedereen dagelijks zelf
vaststellen ?

- Een Executieve die zuinigheid
preekt voor allen, maar die de eigen
kabinetten mateloos volpropt met
politieke creaturen ;

- Een Executieve die voor de toe-
komstige huisvesting van haar dien-
sten zéér betwistbare, miljarden ver-
slindende contracten afsluit - en die
tegelijk haar immobilier patrimonium
te Brussel laat verkommeren ;

- Een Executieve die ook inzake be-
noemingen zó sectair tewerk gaat dat
elke zweem naar een evenwicht on-
der de grote ideologische strekkigen
volledig verdwenen is ;

- Een Executieve die van DIRV een
manie maakte, waaraan alles wordt
opgeofferd ;

- Een Executieve die er niet voor
aarzelt, van zogenaamd officiële con-
tactdagen, politieke propagandada-
gen te maken voor zich bedreigd voe-
lende politici ;

Een Executieve die té weinig, té laat
doet voor de reconversie van Lim-
burg. We zijn erg ver van 1 frank
Vlaams geld voor elke 2 frank Natio-
naal geld ;

Een Executieve die met haar ,,Vlaan-
deren-leeft”-glitter niet kan verber-
gen dat 6 procent van de Vlamingen
arm zijn, dat de werkloosheid onge-
meen hoog blijft en voor velen echt
uitzichtloos is ;

Een Executieve die de Vlamingen
geen echt houvast biedt voor een toe-
komst waarin ze kunnen geloven.
,,Pretparken” alleen zullen deze pro-
blemen echt niet oplossen.

Collega’s van de SP-fractie zullen el-
ke begroting deskundig ontleden, en
de falende politieke basis aanwijzen.

Dames en heren, deze Executieve

onttrekt zich in toenemende mate
aan de controle door leden van de
Vlaamse Raad uitgeoefend. Ondanks
de bemoedigend klinkende verzeke-
ringen die de Voorzitter van de Exe-
cutieve mij voor enkele maanden gaf
in antwoord op een mondelinge
vraag blijkt uit het jongste Bulletin
van Vragen en Antwoorden van deze
Raad dat maar liefst 62 schriftelijke
vragen een zogenaamd ,,voorlopig”
antwoord kregen, en 48 helemaal
geen antwoord.

Ik klaag deze houding van de Execu-
tieve aan. Desgevallend zal ik de le-
den van de SP-fractie vragen, voor
elke ten gronde onbeantwoord geble-
ven vraag een afzonderlijke interpel-
latie in te dienen.

In de huidige situatie wordt de demo-
cratie hier inderdaad miskend.

In de politiek van deze Executieve
kunnen wij ons dan ook geenszins
herkennen.

De SP zal dan ook de voorgestelde
begrotingen niet goedkeuren. (Ap-
plaus bij de SP en de VU)

De Voorzitter : De heer Denys heeft
het woord.

De heer A. Denys : Mijnheer de
Voorzitter, Mijnheer de Minister, da-
mes en heren collega’s, ik wens mijn
uiteenzetting in de algemene bespre-
king van de begroting 1987 op een
viertal punten te concentreren. In de
eerste plaats wil ik nagaan op welke
wijze de begroting-1986 werd uitge-
voerd ; ten tweede, doe ik een cijfer-
matige benadering van de begroting
1987 ; ten derde wens ik te onderzoe-
ken op welke wijze de Vlaamse Exe-
cutieve zich zou kunnen profileren op
basis van de begroting 1987 ; ten vier-
de, wens ik een visie te brengen op
de vraag hoe wij in deze Vlaamse
Raad onszelf beter zouden kunnen
profileren.

Een eerste punt betreft de controle
over de uitvoering van de begroting-
1986. Wij vinden het belangrijk tel-
kenjare de vorige begroting te con-
troleren alvorens de nieuwe begro-
ting te bespreken. Inderdaad, het
leert ons onder meer op welke grond-
vesten de nieuwe begroting stoelt.

Wij hebben dit met des te meer aan-
dacht gedaan omdat vorig jaar tijdens
het begrotingsdebat collega Schiltz
had gezegd - en hij kan er iets van
weten - dat de begroting-1986 bij
haar afsluiten een extra tekort zou
vertonen van meer dan 12 miljard F.
Bij nazicht  van de aanpassingsbladen
en de bijbladen zijn wij tevreden te
kunnen vaststellen dat dit niet het ge-
val is geweest.

De heer H. Schiltz : De reden is dat
men de begroting niet heeft uitge-
voerd en ook omdat de betalingen in
1987 gebeuren die in 1986 hadden
moeten plaats grijpen.

De heer A. Denys : Wat is het eind-
resultaat ? De cijfers leren ons dat de
begroting-1986 werd uitgevoerd met
een heel klein tekort.

Mijnheer de Minister, bij uw aantre-
den als Gemeenschapsminister van
Financiën en Begroting heeft u te-
recht gezegd dat u de uitvoering van
de begrotingen nauwgezet zou con-
troleren. Ik moet toegeven dat u ter
zake woord heeft gehouden, ook op
het vlak van de thesaurietoestand.
Inderdaad, wij zijn gestart met een
tekort van 5,9  miljard frank en uitein-
delijk komen wij tot een overschot
van ongeveer 330 miljoen frank, wat
aantoont dat u nauwgezet en met
harde hand de uitvoering van de be-
talingen controleert. Ik meen dan
ook dat de invoering van een beta-
lingskalender op dat vlak een goed
punt is, die moet toelaten nauwgezet
de betalingsevolutie te controleren.
Dit wat de uitvoering van de begro-
ting-1986 betreft.

Wat de begroting-1987 betreft, wordt
het uitgavenpakket geraamd op
92,235 miljard frank tegenover
90,464 miljard frank aan middelen,
wat een tekort met zich meebrengt
van 1,771 miljard frank.

Ik meen dat wanneer men opnieuw
met dezelfde vaste hand de uitgaven
zal controleren, wij dit jaar een be-
grotingstekort zullen kennen dat
waarschijnlijk het kleinste zal zijn se-
dert de Vlaamse Regering autonoom
werkt. Dit is een belangrijk feit dat
moet worden onderstreept en het
biedt de beste waarborgen voor de
toekomst.
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Ten einde te komen tot de pure or-
thodoxie van de begroting - en de
heer Van Elewyck heeft terecht de
opmerking gemaakt - is het wel zo
dat in de begrotingen sedert 1980
twee handicaps zijn ingebouwd. Zij
zullen het uiteindelijk moeilijk ma-
ken om in de toekomst tot een echte
orthodoxe aanpak van de begroting
te evolueren. Het gaat in de eerste
plaats om het probleem van de fond-
sen en in de tweede plaats om de
prefinanciering van de investerings-
programma’s.

Wat het probleem van de fondsen be-
treft, heeft u inderdaad werk ge-
maakt om het aantal fondsen zo ma-
ximaal mogelijk te verminderen. In-
derdaad, u heeft in de loop van vorig
jaar 14 fondsen afgeschaft voor een
bedrag van 1,2 miljard frank. Op het
globale bedrag van de begroting lijkt
dit kwantitatief misschien niet zo-
veel, maar eerlijkheidshalve moet
hieraan worden toegevoegd dat wij
hier worden geconfronteerd met het
feit dat 98,5  procent van deze fondse-
nuitgaven bij wet of decreet zijn vast-
gelegd.

Bij de Regeringsverklaring heeft de
Vlaamse Executieve gezegd dat zij
een evaluatie zou maken van de de-
creten. Dit is waarschijnlijk op de
eerste plaats bedoeld om bij de her-
ziening een aantal nieuwe beleidsas-
petten  door te voeren. Ik zou toch
willen vragen dat men die zaak toch
zou opnieuw bekijken om ook vanuit
begrotingstechnisch oogpunt, met de
bedoeling in de toekomst de fondsen,
die vastliggen bij decreet, zoveel mo-
gelijk uit de begroting te halen.

Minister L. Waltniel : U bedoelt de
fondsen die opgericht zijn bij decreet.

De heer A. Denys : Inderdaad.

Minister L. Waltniel : Die kunnen
slechts door een ander decreet wor-
den afgeschaft.

De heer H. Schiltz : Een begrotings-
decreet is toch ook een decreet. Men
kan daardoor een ander decreet on-
gedaan maken.

Minister L. Waltniel : Voor één jaar.

Dan moet u elk jaar opnieuw begin-
nen. Door de analiteitenbegroting
kan u via een begrotingsdecreet
slechts een maatregel voor één jaar
treffen, tenzij u het ieder jaar her-
neemt.

De heer H. Schiltz : In de begrotings-
artikelen niet.

De heer A. Denys : Mijnheer de Mi-
nister, ik zou u willen vragen de pas-
sage uit de Regeringsverklaring,
waarbij u zegt de decreten te zullen
herbekijken, ook te interpreteren op
het begrotingstechnisch vlak.

Het tweede probleem is dit van de
prefinancieringen. Het is uiteraard
niet juist, zoals collega Van Elewyck
ten onrechte heeft geïnsinueerd, dat
het totaal bedrag aan prefinancierin-
gen moet gevoegd worden bij het be-
grotingstekort. De heer Van Elewyck
heeft dat vroeger in een eerste
persreactie op de begroting gezegd.
Dit is niet juist. De jaarlijkse eraan
verbonden afkortingen zijn berekend
in de uitgavenbegroting. Op één punt
heeft hij nochtans gelijk, met name
dat het bedrag van 16 miljard frank
aan prefinanciering een doorn in het
oog is van al degenen die een door-
zichtige begrotingspolitiek willen
voeren. Wij worden hier geconfron-
teerd met zware engagementen uit
het verleden, onder meer met het
bouwen van ziekenhuizen, bejaar-
denhuizen en voor een gedeelte voor
de financiering van de openbare
werken door de ondergeschikte be-
sturen alsook voor het woningfonds.
Ik stel mij de vraag op welke wijze
wij er zullen kunnen in slagen om die
prefinancieringen in de toekomst af
te bouwen.

Mijnheer de Minister, ik heb ter zake
de aanbevelingen van de SERV na-
gekeken, doch ben het daarmee niet
volledig eens eerst en vooral omdat
zij in hun argumentatie, die ik terug-
gevonden heb in het maandblad van
december 1986, zo maar investerin-
gen voorstellen aan de hand van pre-
financieringen als zijnde gewone le-
ningen. Ik meen dat wij ter zake bij-
zonder voorzichtig moeten zijn.

Mijnheer de Minister, ik denk dat de
enige mogelijkheid om die prefinan-
cieringen in de toekomst af te bou-

wen erin bestaat om voorzichtiger om
te springen met de investeringen. Wij
zullen voortaan voorzichtiger moeten
zijn dan in het verleden het geval
was. Het is duidelijk dat het bedrag
aan prefinancieringen zijn oorsprong
vindt in de investeringen. Volgens
mij kunnen ze slechts afgebouwd
worden indien wij in de toekomst de
investeringsruimte die we normaal
voorzien verminderen. Dat is trou-
wens wat ook de nationale Regering
heeft gedaan. Zij gaat eveneens die
weg op, voert dit jaar slechts 80 pro-
cent uit van vorig jaar, wat reeds was
herleid tot 80 procent van de investe-
ringsruimte die voorzien was in 1985,
wat ons uiteindelijk op 64 procent
brengt ten opzichte van twee jaar ge-
leden. Ik zie geen andere weg om
enerzijds de prefinancieringen af te
bouwen en, anderzijds onze situatie
zo gezond mogelijk te houden. Vol-
gens mij is dit de enige mogelijkheid.

Mijnheer de Minister, ik besef dat
dit een beleidslijn is die trapsgewijze
dient te gebeuren. Ik pleit er dus niet
voor dat alles van de ene op de ande-
re dag wordt afgebouwd, maar ik
vraag u in uw beleid toch rekening te
houden met enigszins gematigde in-
vesteringen en ervoor te zorgen dat
wij onze toekomst niet hypotheke-
ren.

Eén probleem lijkt me erg zwaar
door te wegen, namelijk dat de prefi-
nancieringen worden aangewend
voor het uitgeven van bouwpremies,
saneringspremies en kooppremies.
Ze worden in de bouwsector aange-
wend om particulieren toe te laten te
investeren, maar op zichzelf zijn het
subsidies en geen investeringen. Het
gaat om een bedrag van 3,s miljard
frank en ik vraag van deze praktijk
af te zien, want we krijgen op die
manier een totaal vals beeld van de
begroting.

Ik wil de zaak niet dramatiseren,
maar er wel op wijzen dat wij ter
zake moeten opletten. Het verheugt
mij dat u in de Commissie hebt aan-
gekondigd dat u het investeringspro-
gramma  van de volgende jaren bij de
begroting zult bijvoegen. Wij zullen
daardoor meer zicht krijgen op de
evolutie en de daaraan verbonden
verplichtingen.
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Er is nog een belangrijk punt - col-
lega Van Elewyck heeft er in de
Commissie de aandacht op gevestigd.
Hij zegde: ,,Er is een derde weg, wij
kunnen tegelijkertijd de prefinancie-
ringen afbouwen, de lopende uitga-
ven opvoeren en verder investeren.
Wij kunnen dit door de staatshervor-
ming uit te voeren. Hierdoor zullen
wij meer middelen krijgen. ”

Ik meen dat wij ter zake bijzonder
realistisch moeten zijn. Het novem-
berakkoord heeft duidelijk aange-
toond hoe moeilijk het is ten eerste,
om grote stappen vooruit te zetten
en, ten tweede, dat zelfs als de staats-
hervorming verder wordt uitgevoerd,
de ons toegemeten middelen altijd
zullen onderworpen zijn aan het sa-
neringseffect. De uitvoering van de
staatshervorming - wij stellen dit
ook vast in andere landen - is gehy-
pothekeerd omdat wij ons volop in
een saneringsperiode bevinden. Of
wij vlug of traag vooruitgaan, uitein-
delijk zal dit qua budgettaire ruimte
niet veel verschil uitmaken met de
huidige situatie. Ik meen dus dat de
prefinancieringen slechts kunnen
worden verminderd als de investerin-
gen worden gemilderd.

De heer H. Schiltz : Dat is toch een
zuiver statische visie op een toestand
die reëel is. Op het ogenblik dat onze
bevoegdheidsuitbreiding ons zou
brengen tot een aanzienlijk pakket
ristorno’s in de personenbelasting,
zou na jaren vrij vlug blijken dat -
of men dat nu graag hoort of niet -
door de twee snelheden die zich in
ons land voordoen, in Vlaanderen
een inkomenssurplus kan worden op-
gebouwd waarmee wij de prefinan-
cieringen wel kunnen verminderen.
Natuurlijk kunnen wij in de huidige
budgettaire situatie niet zomaar meer
geld vragen. Maar wanneer men geld
met bevoegdheden overhevelt dan
vermindert men de uitgaven van de
centrale overheid. Het is de koppe-
ling van de taken die wij overnemen
aan een eigen fiscale elasticiteit die
voor ons in de toekomst de oplossing
moet brengen. Het zal de Franstali-
gen verplichten ook rekening te hou-
den met hun eigen fiscale elasticiteit.
Voor de beide Gemeenschappen zal

dit normaal gesproken leiden tot een
zuiniger beheer van de overheidsuit-
gaven. Met de bevoegdheden die wij
nu hebben en het kostenpakket dat
daaraan is verbonden, komen wij er
echter nooit uit.

De heer A. Denys : Collega Schiltz,
ik ga met u akkoord dat, wanneer er
overhevelingen gebeuren op basis
van ristorno’s, men een grotere elas-
ticiteit heeft. Maar, laten we ons
daarover geen grote begoochelingen
maken. Ristorno’s zijn iets elasti-
scher, maar inzake ,,return” is dat
systeem niet zo interessant. Ik denk
dat men alleen door de overheveling
van een gedeelte van de directe be-
lastingen of vennootschappenbelas-
tingen tot een ware elasticiteit komt.

De heer H. Schiltz : Dat is toch wat
ik zeg. De ristorno’s die we nu heb-
ben zijn niet elastisch, dat heeft de
heer Waltniel terecht onderstreept.
Ristorno’s in de personenbelastingen
zijn directe belastingen. Het is pre-
cies datgene dat men wil vermijden.
Dat is de poging geweest die men in
november heeft gedaan met de ,,for-
cing” die men heeft uitgevoerd. Men
ging ervan uit dat : Met die 90 mil-
jard frank we in de personenbelasting
zouden zitten en dan konden we een
fiscaal termijnplan opmaken, want na
3 à 4 jaar zouden wij dan een bonus
op de begroting boeken.”

Minister L. Waltniel : In het huidige
regime van de wet van 9 augustus
1980 kan men enkel aan de personen-
belasting raken, tenzij men de wet
wijzigt, maar daarvoor bestaat op het
ogenblik, politiek gezien, niet de mo-
gelijkheid. Zonder de wet te wijzigen
kan men slechts aan de personenbe-
lasting komen op het ogenblik dat de
twee nog te ristorneren belastingen,
zijnde de registratierechten en de
kijk- en luistergelden volledig zijn ge-
ristorneerd. Op het ogenblik dat ze
geristorneerd zijn moet men voor
verdere financiering naar de perso-
nenbelasting komen. Dat is wat wij
hebben geprobeerd.

De heer A. Denys : U zal toch met
mij akkoord gaan dat bij de aan-
vangsfase . . .

De heer J. Van Elewyck : Wat is er
geristorneerd? Nog niets.

Minister L. Waltniel : De belasting
op spelen en weddenschappen is toch
volledig geristorneerd. . . .

De heer J. Van Elewyck : De ver-
keersbelasting en dat soort boeiende
takken !

Minister L. Waltniel : U moet weten
waarover u praat, Mijnheer Van Ele-
wyck. Er zijn vier van de zeven belas-
tingen volledig geristorneerd.

De heer J. Van Elewyck : Maar geen
belangrijke.

Minister L. Waltniel : Ik heb niet
gesproken over belangrijke of onbe-
langrijke, maar er zijn vier volledig
geristorneerd.

De heer J. Van Elewyck : Geen en-
kele nieuwe.

De heer A. Denys : Ik meen dat wij,
ondanks deze boeiende discussie,
kunnen vaststellen dat ristornering
op basis van directe belastingen in-
derdaad tot een grotere return leidt.
Misschien zal het ook leiden tot gro-
tere verschillen tussen Wallonië en
Vlaanderen, maar bij de overheve-
ling zelf, in de beginfase, kunnen wij
op een ogenblik dat de centrale Staat
zich in volle saneringsperiode be-
vindt, nooit verwachten dat wij bij de
overheveling van bevoegdheden ook
voldoende middelen zullen krijgen.
Ik meen dat wij van dat standpunt
moeten uitgaan en ons qua budgettai-
re ruimte moeten inbouwen in een
sfeer, dat wij ter zake geen demago-
gie naar buiten moeten brengen door
te zeggen dat, wanneer die fasen van
de staatshervorming zullen uitge-
voerd zijn, wij automatisch rijkelijk
zullen kunnen uitgeven. Dat kan in
alle geval niet worden gezegd en dat
moet op een realistische manier dui-
delijk worden gemaakt.

Mijnheer de Voorzitter, het derde
thema dat ik had aangekondigd han-
delt over de wijze waarop de Vlaam-
se Executieve zich kan profileren aan
de hand van deze begroting.

Collega’s, ik meen dat wij ons eerst
de vraag moeten stellen welke de ver-
wachtingen zijn die wij koesteren van
een geregionaliseerde aanpak en van
het feit dat wij op een meer autono-
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me en zelfstandige
kunnen voeren.

wijze een beleid

Ik moet zeggen dat de verwachtin-
gen, die wij als PVV-fractie in de
staatshervorming hebben gesteld, op
de eerste plaats waren dat wij hoop-
ten door deze geregionaliseerde aan-
pak op een sneller wijze dan met een
unitaire aanpak, te kunnen inspelen
op de voortdurende maatschappelij-
ke veranderingen en bewegingen in
Vlaanderen.

Een tweede aspect, waardoor wij ons
misschien onderscheiden van andere
fracties, was dat wij er van overtuigd
waren dat een geregionaliseerde aan-
pak ook een middel zou kunnen zijn
om bepaalde bevoegdheden uit te oe-
fenen op een wijze die goedkoper
was dan wanneer de nationale Rege-
ring dit zou doen.

Welnu, na vijf jaar autonome Vlaam-
se Regering moeten wij ons de vraag
stellen of die beide zaken, namelijk
inspelen op de maatschappelijke evo-
lutie en de uitvoering van bevoegdhe-
den op een goedkope wijze, volledig
zijn gerealiseerd.

Naar mijn gevoelens is dat niet het
geval. Onze verwachtingen ter zake
zoals wij ze ten tijde van de staatsher-
vorming hebben gekoesterd zijn niet
ingelost geworden.

De heer J. Van Elewyck : Hoe komt
dat?

De heer A. Denys : Mijnheer Van
Elewyck, ik heb eerst het probleem
geschetst en ik ga nu trachten een
analyse te maken. U kunt een andere
visie hebben ter zake.

De heer J. Van Elewyck : Het komt
omdat er van de Executieve geen
kracht uitgaat.

De heer A. Denys : Naar mijn gevoe-
len is het omdat op de eerste plaats
de Vlaamse Executieve al te veel
energie en middelen heeft besteed
om zichzelf te bevestigen en om aan
te tonen dat ze autonoom en onaf-
hankelijk kan handelen. Ik geef een
klein voorbeeld. Al die inspanningen
die sedert vijf jaar geleverd worden
om met een eigen Vlaams gelaat zich

in het buitenland te profileren. Dege-
nen die geregeld in contact komen
met het buitenland, weten hoe moei-
lijk het is, zeker buiten Europa, om
daar te doen inzien waar België ligt
en om daar enig begrip bij te brengen
inzake de interne organisatie van ons
land. Zelfs na nog twintig jaar zware
promotieacties zullen wij er niet in
slagen om als Vlaanderen autonoom
een eigen imago op te bouwen in het
buitenland.

Mevrouw N. Maes : Wij krijgen dat
in eigen land nog niet gedaan.

De heer A. Denys : Ik pleit er derhal-
ve voor dat wij binnen een Belgisch
samenwerkingsverband, weliswaar
anders dan vroeger in een unitaire
Staat, ons zonder profileren door op
meer efficiënte wijze gebruik te ma-
ken van wat vandaag bestaat.

Wat de profilering in eigen land be-
treft, moeten wij de voordelen van
het feit dat wij geregionaliseerd zijn
koppelen aan de voordelen van uni-
taire structuur, namelijk dat wij aan
de andere kant nog een bevoorrechte
partner hebben.

Mevrouw N. Maes : Nu hebben wij
er alleen maar de nadelen van.

De heer A. Denys : Het voordeel dat
voortvloeit uit de staatshervorming is
dat wij nu niet altijd verplicht zijn om
compromissen te sluiten. Vroeger
waren wij altijd verplicht om toege-
vingen te doen.

Als wij nu als Vlaamse Executieve
gaan praten met de Waalse Executie-
ve hebben wij, indien wij niet op vrij-
willige, voluntaristische en normale
basis kunnen komen tot een ak-
koord, altijd de mogelijkheid om te-
rug te vallen op eigen zelfstandig-
heid. Ik verheug mij erover dat er
een nieuw protocolakkoord is geslo-
ten inzake de samenwerking op het
vlak van de biotechnologie. Dit moet
kunnen worden vermenigvuldigd. Op
dat vlak moeten wij niet altijd maar
trachten alles zelf te doen en te rege-
len. Wij moeten gebruik maken van
de mogelijkheid die er bestaat om
met de overkant te gaan praten, zij
het op vrijwillige basis.

.

Een tweede reden waarom wij er niet

in geslaagd zijn om in te spelen op
de maatschappelijke evolutie in
Vlaanderen, is het feit dat men de
zaken al te veel op een centralistische
wijze heeft aangepakt. Men heeft ei-
genlijk een Vlaams centralisme inge-
voerd waar er vroeger een unitair
centralisme bestond, dat ik veelvul-
dig heb aangeklaagd. Ik pleit voor
meer decentralisatie.

Ik wens ter zake te verwijzen naar
wat is gebeurd met de evolutie van
de financiële toestand in de gemeen-
ten.

In 1983 waren er in Vlaanderen op
de 308 gemeenten, 83 deficitair. On-
danks het feit dat de gemeenten toch
niet bevoordeeld zijn geworden, stel-
len wij vast dat wat de begroting 1986
betreft er nog slechts twee gemeen-
ten deficitair zijn op de 308. De ande-
re gemeenten hebben een positieve
begroting ingediend. Dit toont duide-
lijk aan dat een gedecentraliseerde
aanpak ook het ideale middel is om
op een goedkopere manier te behe-
ren.

In mijn derde punt, mijnheer Schiltz,
wens ik aan te tonen dat het Vlaams
Regeringsbeleid op een goedkopere
wijze kan worden gevoerd door sa-
menwerking met de privé-sector.

Sedert de Vlaamse Regering auto-
noom en zelfstandig werkt zijn er in-
derdaad goede contacten met de
privé-sector, zelfs veel beter dan op
het nationale vlak. Ik denk evenwel
dat hier nog een aantal kansen onbe-
nut blijven.

Ik zal een drietal voorbeelden geven
om aan te tonen waar naar mijn me-
ning verbetering kan worden ge-
bracht door het beleid af te stemmen
en beter samen te werken met de pri-
vate sector.

Het eerste voorbeeld betreft de wel-
zijnssector. Bij de overheveling van
het Nationaal Werk voor Kinderwel-
zijn, thans de nieuwe parastatale
Kind en Gezin stel ik vast dat men
in de eerste plaats het aantal betrek-
kingen en het aantal verpleegsters
verhoogt. Welnu ik stel mij dan de
vraag waarom hier niet wordt samen-
gewerkt met de duizenden zelfstandi-
ge verpleegsters in Vlaanderen, die
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op een uitstekende en efficiënte wijze
kunnen inspelen inzake ziekenzorg,
bejaardenzorg en ook uiteraard inza-
ke de specifieke taken van Kind en
Gezin. Ter zake wil ik er op wijzen
dat teveel kansen onbenut blijven om.
samen te werken met deze duizenden
zelfstandigen, die ons zouden toela-
ten op een efficiënte en goedkope
wijze een aantal diensten te verlenen.

Het tweede voorbeeld ligt op het vlak
van het leefmilieu. Bij de waterzuive-
ringsmaatschappijen wordt men ook
geconfronteerd met een loodzwaar
topkader, waarvan het personeel al-
les zelf wil doen zowel inzake studies
als het uitvoeren van ontwerpen.
In Vlaanderen zijn er diverse ik zou
haast zeggen ontelbare private stu-
diebureau’s, die in het buitenland
een enorme faam hebben en daar be-
kend zijn vanwege hun kennis inzake
het ontwikkelen van waterzuiverings-
stations. Waarom wordt ook hier niet
ingespeeld op hun bestaan? Dat zou
voor ons op het vlak van de waterzui-
vering een enorme verbetering kun-
nen zijn, en ook om op een goedko-
pere wijze een aantal taken te vervul-
len.

Het derde voorbeeld betreft de me-
dia. Ik verheug mij erover dat de Mi-
nister van Cultuur hier aanwezig is.
Inzake de media verheugt het mij dat
wij eerlang de commerciële televisie
zullen hebben, die kan aantonen op
welke wijze het beleid op de private
sector kan inspelen. Ik stel vandaag
evenwel vast dat de officiële omroep
sleets 3 procent van haar produktie
in samenwerking met de Vlaamse
beeldindustrie realiseert. Ook hier
pleit ik dus voor een grotere samen-
werking. Destijds zeiden de BRT-
verantwoordelijken dat de Vlaamse
beeldindustrie te zwak was en een
minder goede ‘kwaliteit leverde.
Evenwel, na de verslaggeving over
de scheepsramp  in Zeebrugge waar
de Vlaamse beeldindustrie in op-
dracht van buitenlandse zenders
heeft gewerkt meen ik dat deze rede-
nering niet opgaat.

Heren Ministers, deze drie voorbeel-
den wou ik aanhalen om aan te tonen
dat, zonder te privatiseren, maar en-
kel in samenwerking met de private

sector men tot een efficiëntere wer-
king en dienstverlening moet kunnen
komen, zonder dat dit  voor het
Vlaamse budget meer zou kosten.

Mijnheer de Voorzitter, om af te ron-
den wens ik te spreken over een an-
der thema, dat enige tijd geleden
door collega Schiltz werd naar voren
gebracht, met name op welke wijze
kunnen wij de Vlaamse Raad beter
profileren. Ik meen dat het past ter
gelegenheid van een begrotingsdebat
daarover verder uit te weiden.

Mijnheer Schiltz, u heeft gezegd dat
het dubbel mandaat één van de oor-
zaken hiervan is. Ik ga daarmee vol-
ledig akkoord. Ik wens evenwel te
stellen dat het ter zake verkeerd zou
zijn dit thema afzonderlijk te behan-
delen. Ik denk dat dit probleem glo-
baal en algemeen moet worden be-
handeld met de hervorming van onze
instellingen.

De heer H. Schiltz : Een Frans
spreekwoord zegt : ,,Le mieux c’est
l’ennemi du bien”.

Minister L. Waltniel : Het is niet de
gewoonte in de Vlaamse Raad in de
Franse taal te citeren.

De heer H. Schiltz : Sedert wanneer
mogen wij hier geen Franse auteurs
citeren? Desgewenst kan ik er nog
enige Engelse of Duitse citaten aan
toevoegen.

Mijnheer Denys, dat argument van
een globale behandeling hoor ik nu
reeds 10 jaar. Indien wij dat blijven
zeggen dan zal er nooit iets van in
huis komen. Geloof mij, het beste
middel om ervoor te zorgen dat het
dubbel mandaat nooit wordt afge-
schaft is te zeggen dat het moet wor-
den gezien in het kader van de her-
vorming van de Senaat en dat het tot
de communautaire dialoog behoort.
In dat geval zullen wij daar nooit toe
komen.

Het afschaffen van het dubbel man-
daat vertoont geen communautaire
aspecten, gelukkig maar. De Fransta-
ligen en de Vlamingen hebben daar
allebei evenveel belang bij. Als het
iets kost dan zal het aan de Gemeen-
schappen zelf iets kosten en zal er
geen arbitrage in de centrale Rege-
ring moeten gebeuren.

Al degenen die zeggen dat dit in een
geheel moet worden gezien zijn al
diegenen die het dubbel mandaat niet
willen afschaffen. Zelfs Wilfried
Martens heeft eindelijk ingezien dat
het afschaffen van het dubbel man-
daat via een afzonderlijke operatie
moet gebeuren. Hij heeft dat nog niet
zo lang geleden verklaard.

De heer A. Denys : Ik meen niet dat
uw voorstel, dat wij trouwens zelf tij-
dens diverse begrotingsdebatten heb-
ben naar voren gebracht, geen zware
partijpolitieke problemen met zich
brengt. Ik meen dat alle Vlaamse
fracties ervan overtuigd zijn dat het
een verbetering zou zijn. Ik ben er-
van overtuigd dat dit uiteindelijk kan
worden gerealiseerd. Ik zou het ech-
ter verkeerd vinden mocht dit als een
afzonderlijke operatie gebeuren. Ik
meen nog steeds dat dit tegelijkertijd
moet worden gerealiseerd met de
hervorming van de Senaat. Zoniet
zullen wij komen tot een onaanvaard-
bare vermeerdering van de kosten
voor de bevolking, wanneer wij nog
eens een complete nieuwe assemblée
zouden creëren.

De heer E. Van Rompuy : Ik meen
dat een autonome Vlaamse Raad die
een eigen stem heeft, die los staat
van het nationaal Parlement en die
ook de trekkracht van de Executieve
kan verhogen, ons enkele miljoenen
mag kosten. Ik meen dat het finan-
ciële argument dat heeft Hugo Schiltz
ook naar aanleiding van de discussies
over de BRT, VRT enzovoorts, ge-
zegd, geen steek houdt. Ik kan de
heer Schiltz honderd procent bijtre-
den wanneer hij zegt dat dit een ope-
ratie moet zijn los van de hervorming
van het Parlement en los van de
staatshervorming. Zoals de Vlaamse
Raad nu functioneert, dit debat toont
het weer aan, doet ons besluiten dat
wij absoluut naar een ontkoppeling
van de mandaten moeten gaan. Deze
opdracht moet, zoals de heer Schiltz
zei, los staan van financiële bekom-
mernissen, natuurlijk binnen aan-
vaardbare perken.

De heer A. Denys : Dat is waar-
schijnlijk het verschil tussen uw en
onze opvatting, mijnheer Van Rom-
puy. Wij willen ongetwijfeld de
staatshervorming uitvoeren maar dit
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mag voor ons geen extra-financiële
uitgaven met zich brengen. Wat u
ook zegt, het is al te gemakkelijk om
enerzijds overal te beweren dat de
tekorten nog te hoog zijn en ander-
zijds voorstellen te doen die daarte-
gen ingaan. Ook op het psycholo-
gisch vlak is dat een bijzonder be-
langrijk element. Het is niet eenvou-
dig mensen voor een abstract begrip
als besparingen te motiveren en er-
over te argumenteren. Wij moeten
op dat vlak voorzichtig zijn. Ik meen
echter dat wij globaal bekeken eigen-
lijk op dezelfde golflengte zitten.

De hervorming van ons Reglement,
die hier binnenkort zal worden goed-
gekeurd en die onder meer een vra-
genuur zal inlassen, zal ons toelaten
om op een meer soepele wijze in te
spelen op de actualiteit. Dat is een
verbetering, maar dit alles blijft on-
voldoende. Wij kunnen de Vlaamse
Raad slechts meer spankracht geven
wanneer ook de Executieve bereid is
daaraan mee te werken en wij zelf er
iets willen aan doen.

Ik wens hier toch even te herinneren
aan een zaak die bij mij een wrange
nasmaak heeft nagelaten, namelijk
de invoering van de richtlijnen in het
kader van de expansiewetgeving die
het expansiebeleid van de KMO’s
voor vijf jaar vastlegt in Vlaanderen.
Men heeft wel vooraf het advies ge-
vraagd van de SERV maar het is pas
in de Vlaamse Raad ter bespreking
voorgelegd nadat de betrokken be-
sluiten reeds waren genomen. Dat is
spijtig. Op zuiver wettelijk en juri-
disch vlak moest men niet eerst het
advies van de Vlaamse Raad vragen.
Maar, indien wij aan de debatten in
de Vlaamse Raad meer spankracht
willen geven, moet men inspraak ge-
ven aan die Vlaamse Raad.

Wat onszelf betreft, wij moeten
trachten meer onszelf te zijn.

Ik heb gelezen dat de heer Schiltz
zegt dat één van de oorzaken van de
malaise ook is dat wij ons al te weinig
omvormen tot een eensgezind
Vlaams patriotisme. Ik weet niet wat
hij daar juist mee bedoelt.

Mevrouw N. Maes : Dat is hetzelfde

als wat de Franstaligen doen
aanleiding van de zaak H en V.

naar

De heer A. Denys : Mevrouw Maes,
als u bedoelt dat het goed zou zijn
voor de Vlaamse Raad dat wij mee
in Voeren zouden betogen, dan is het
mijn persoonlijke overtuiging dat dit
slecht is voor Vlaanderen. (Protestge-
roep op de banken van de VU) Ik
geloof in alle oprechtheid dat het
voorstel om de heer Duyssens voor
te stellen in het kader van het decreet
Coveliers-Suykerbuyk slecht is voor
de Vlaamse Raad. (Protestgeroep op
de banken van de VU) Wij hebben
meegewerkt aan het voorstel van de-
creet Coveliers-Suykerbuyk. Wij ridi-
culiseren echter het voorstel door ie-
mand voor te dragen die in die ge-
meente geen democratische steun
heeft.

De heer 0. Van Ooteghem : Wat is
dan uw alternatief?

De heer A. Denys : Met een actie
zoals die gisteren heeft plaatsgevon-
den geeft u een figuur als Happart
opnieuw meer waarde, daar waar hij
in Wallonië aan het wegslijten was.
Ons alternatief zal hier tot uiting ko-
men.

De heer J. Van Elewyck : Ik heb
daarstraks dit probleem ook in mijn
uiteenzetting behandeld. Ik heb niet
gezegd dat het deze of gene kandi-
daat moet zijn, dat was ook niet mijn
bedoeling, dat is iets waar ik mij als
parlementslid niet over wens uit te
spreken.

Mijnheer Denys, als u mijn betoog
zal lezen zal u constateren dat ik mij
op geen enkel ogenblik over een be-
paalde kandidaat heb uitgesproken.
De Executieve heeft een voorstel
ontvangen. Hoe reageren zij tegen-
over dat voorstel ? Er is een decreet
dat de Executieve verplicht een voor-
dracht te doen. Ik heb daarenboven
gezegd dat voor de SP de enige se-
rieuze oplossing van het probleem
Voeren het aanstellen is van een
nieuwe burgemeester. De logische
gang is dat in uitvoering van het de-
creet waaraan u hebt meegewerkt de
Executieve een voordracht moet
doen. Mijnheer Denys, als u tot hier
met ons akkoord gaat dan is het toch
maar een kleine stap om u aan te

sluiten bij mijn vraag aan de Execu-
tieve die luidt: ,,Hoever staat de Exe-
cutieve met die voordracht ?” Dit is
de kernvraag. Indien de Executieve
een voordracht doet via de nationale
Regering aan de Koning, dan is het
politieke probleem opgelost. Zo een-
voudig is dat.

De heer F. Vermeiren : Wij zijn hier
aan het spelen. Wij weten toch alle-
maal waarover het gaat. Mocht mor-
gen de heer Van Miert dit probleem
moeten oplossen, dan kunnen wij
hetzelfde spelletje vanop onze ban-
ken spelen. Dat vind ik zo triest aan
deze vergadering.

Momenteel bepreken  wij een begro-
ting die echter de draagkracht niet
krijgt die zij  moet hebben. De
Vlaamse Raad heeft geen voldoende
middelen om te realiseren wat moet
worden gerealiseerd, maar toch ver-
liezen wij onze tijd met spelletjes die
wij tot vervelens toe moeten onder-
gaan. Het is nuttig dat te onderstre-
pen.

De heer J. Van Elewyck : U moet
de heren Denys en Waltniel niet be-
letten op de gestelde vragen te ant-
woorden. (Twistgesprekken tussen le-
den van de PVV en de VU)

Mevrouw N. Maes : De heer Denys
heeft aan deze vergadering een vraag
gesteld en gepleit voor een grote
Vlaamse eensgezindheid.

De heer A. Denys : Neen, juist niet.

Mevrouw N. Maes : Ik stel vast dat
de heer Denys heeft gevraagd dat
wij, over de partijen heen, onze eens-
gezindheid op bepaalde momenten
zouden laten blijken.

De heer A. Denys : Dat is een ver-
warring van uwentwege.

Mevrouw N. Maes : Mijnheer Denys,
mijn oor heeft dat gehoord. Wil u
een voorbeeld geven, want op dit
ogenblik hebben alle Franstalige par-
tijen, ECOLO inbegrepen, gezegd
dat zij achter de kandidatuur van de
heer Happart  blijven staan.

Thans vraag ik u of u zich, wanneer
wij hier allen samen achter één kan-
didaat zouden staan, daarbij zou aan-
sluiten ?
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De heer A. Denys: Ik wens aan de
Vlaamse Raad te zeggen dat het niet
aan de Waalse Gewestraad toekomt
ter zake een standpunt in te nemen.
Daar heb ik geen enkel probleem
mee.

Wat echter het feit betreft dat u zou
begrepen hebben dat ik voor Vlaam-
se eensgezindheid zou hebben ge-
pleit, moet ik u zeggen dat dit ver-
keerd is. Integendeel, ik vind dat wij
als Vlaamse Raad, meer aan span-
kracht zouden winnen indien ieder
zijn verscheidenheid, zijn eigenheid,
meer zou uitstralen. Persoonlijk vind
ik het verkeerd dat wij pogen onze
verschillen - en die zijn er - te ver-
doezelen onder het mom van een
eensgezind Vlaams front.

Mijns inziens is het jammer dat dege-
nen die vrijmoedig voor hun eigen-
heid willen uitkomen beschouwd
worden en voorgesteld worden als
flauwe, lauwe of slechte Vlamingen.

Ter zake verwijs ik naar een citaat
uit een onverdachte bron, met name
De Standaard; het gaat om een arti-
kel van Louis De Lentdecker, ge-
schreven ter gelegenheid van 11 no-
vember, handelend over twee goede
Vlamingen, waarvan de ene activist
en de andere in het verzet stond. Het
ging om twee Vlamingen, waarvan
de ene Gentenaar en de andere Ant-
werpenaar. Deze twee Vlamingen
met name de heren Alfons Sevens en
August Borms zijn, ondanks het feit
dat hun wegen op bepaalde ogenblik-
ken uiteenliepen, altijd goede vrien-
den gebleven.

Welnu, Louis De Lentdecker schreef
als slot van dit artikel, het volgen-
de : ,,Vlaanderen heeft op alle barri-
kades idealisten en overtuigde die-
naars gehad. Zolang het Vlaanderen
van vandaag het geheel van dat idea-
lisme en die offervaardigheid niet
met eerbied voor alle nuances en
voor elk diep leed kan gedenken, is
geen echte ontvoogding of volwas-
senheid mogelijk. ”

Mijnheer de Voorzitter, het is met
die ingesteldheid dat de PVV-fractie
hier wil meewerken aan de herwaar-
dering van de Vlaamse Raad ; het is
met die ingesteldheid dat wij willen
meewerken aan de ontvoogding van

het Vlaamse volk. Wij zullen daar-
mede alvast een aanvang nemen door
deze begroting goed te keuren. (Ap-
plaus bij de PW,)

De heer W. Luyten: De historische
realiteit, die ik met documentatie kan
staven, is dat Borms tijdens zijn pro-
ces na 1918 door Sevens werd uitge-
scholden. Zo vriendschappelijk was
dat ook niet . ..!

De Voorzitter : De heer Schiltz heeft
het woord.

De heer H. Schiltz (op de tribune) :
Mijnheer de Voorziter, heren Minis-
ters, collega’s, de nervositeit is, zoals
blijkt, niet altijd functie van het aan-
tal aanwezigen, maar ik meen dat dit
komt omdat de heer Denys inder-
daad enkele achtenswaardige vraag-
stellingen heeft geformuleerd waarop
het boeiend zou zijn verder in te
gaan. Wij zijn hier evenwel ook om
de begroting te bespreken en de fi-
nanciële toestand van de Vlaamse
Gemmenschap in de eerste plaats -
en sommige sprekers hebben het al
gedaan - te toetsen aan de uitge-
sproken doeleinden van de meerder-
heid die zij in haar Regeringsverkla-
ring heeft neergeschreven. Het is de
taak van het Parlement de begroting
te vergelijken met wat de Regering
zegt haar doeleinden te zijn en ook
eens te toetsen - en daarin kom ik
tegemoet aan wat de Minister zelf
heeft gezegd - aan de eisen van een
normaal federalisme.

Wanneer wij de Bijzondere Wet van
1980 nemen en wij plaatsen ons nog
even terug in de atmosfeer van die
dagen toen die wet werd besproken
in Kamer en Senaat, kunnen wij con-
stateren dat reeds vrij vlug na het
goedkeuren van die wet gebleken is
dat er, wat de financiën betreft, twee
zwakke punten in zaten. Ten eerste
is vrij vlug gebleken dat de omvang
van de gefederaliseerde middelen in
vergelijking met het totale overheids-
budget te klein waren om van een
levenskrachtige federalisering te kun-
nen spreken. De aanvankelijke 6 pro-
cent van de totale overheidsuitgaven
die werden gefederaliseerd, was ei-
genlij k tamelijk karikaturaal vergele-
ken bij alle modellen van federale
staten -die men in de wereld kan vin-
den, vertrekkend van Duitsland en

eindigend in Nieuw-Zeeland en Au-
stralië, die ook federale staten zijn
alhoewel men dat meestal niet weet.
De tweede zwakke plek was de ver-
deling van deze kleine beperkte mid-
delen tussen de twee Gemeenschap-
Pen waarbij een moeilijk te
rechtvaardigen scheeftrekking is ge-
slopen door de verdeelsleutels. Hoe
die verdeelsleutels ontstaan zijn, zal
ik later in mijn memoires wel be-
schrijven ; die komen niet van diege-
nen van wie men zou denken, diege-
ne die ze heeft uitgevonden is iemand
die niet in het Parlement zetelt maar
wel in een achtenswaardige Vlaamse
beroepsvereniging.

Minister L. Waltniel : Ik heb ook
mijn documentatie daarover.

De heer H. Schiltz : Eerste Minister
Martens heeft - en daarmee werd
de instemming onder andere van de
CVP-fractie van de Kamer verkre-
gen, ik herinner mij dat zeer leven-
dig, omdat tegenover het systeem
toen veel weerstand bestond - toen
gezegd: ,,Op vijf jaar tijd, met de fe-
derale halveringstermijn, kan die
scheeftrekking rechtgetrokken wor-
den door de compensatie, de bonus
die wij in de ristorno’s zullen vin-
den”.

De Executieve, de eerste waar ik zelf
lid van ben geweest, maar in een min-
derheidspositie en waarin dezelfde
CVP-PVV-meerderheid dan toch
hoofdzakelijk de dienst uitmaakte,
en de tweede hebben overigens in
hun Regeringsverklaring wat dat be-
treft achtenswaardige intenties gefor-
muleerd, zeggende : wij zullen ener-
giek streven naar een uitbreiding van
onze bevoegdheden en middelen.

Ter attentie van de heer Denys wens
ik te zeggen dat wat hij daarnet heeft
gezegd in strijd is met de Regerings-
verklaring van de CVP-PVV-meer-
derheid zowel in de eerste als in de
huidige Executieve. Het is de uitge-
sproken politieke bedoeling om de
omvangvandebevoegdhedenenvan
de middelen van de Vlaamse Rege-
ring te doen groeien. U kan zeggen
dat u denkt dat wij er ons moeten bij
neerleggen dat dit niet kan maar dan
moet men de Regeringsverklaring
veranderen.
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De heer A. Denys: Ik heb geen plei-
dooi willen houden om geen be-
voegdheden meer over te hevelen. Ik
heb alleen willen zeggen dat wij de
zaak realistisch moeten bekijken en
niet denken dat automatisch een ver-
dere stap in de staatshervorming . . .

De heer H. Schiltz : Automatisch zul-
len we niets krijgen.

De heer A. Denys : . . . dat wij geen
vals beeld mogen creëren en dat dit
een grotere budgettaire ruimte met
zich zou brengen.

De heer H. Schiltz : Het vraagstuk
van de budgettaire ruimte is eigenlijk
een vals probleem. Ik beweer dat wat
de Vlaamse Regering nu doet een be-
sparing is voor de centrale Regering.
Wij doen het met minder geld dan
wanneer deze bevoegdheden bij de
centrale Regering zouden gebleven
zijn. Ik heb daarvoor concrete aan-
duidingen. De kostprijs aan dewelke
wij die bevoegdheden hebben over-
genomen ligt lager dan wat de reële
kostprijs van deze bevoegdheden
was. Wij hebben ze dus eigenlijk met
te weinig middelen overgenomen.
Hoe de centrale Regering dat heeft
klaargespeeld zal ik u wel eens uitleg-
gen. De eerste Minister heeft mij dat
trouwens in het Parlement toegege-
ven. Hij heeft mij gezegd dat moch-
ten zij zo verder kunnen gaan, een
verder federalisering een hulpmiddel
zou kunnen zijn bij het bedwingen
van het globale overheidstekort en
hij bedoelde van alle geledingen van
de Staat. Binnen dezelfde budgettai-
re ruimte is het perfect mogelijk een
andere herverdeling van bevoegdhe-
den en van middelen door te voeren
waardoor de uitgesproken politieke
intentie van .de Executieve beter zou
kunnen worden verwezenlijkt.

Uzelf, mijnheer de Minister van Fi-
nanciën, hebt trouwens nog geen jaar
geleden hier duidelijk op deze tribu-
ne gezegd dat de overheveling van
een aantal bevoegdheden met de
noodzakelijke financiële middelen
niet enkel haalbaar, maar een must
is. Bovendien hebt u daar nog aan
toe gevoegd dat het u realistisch leek
te ijveren voor de volledige ristorne-
ring van de belastingen en heffingen
die momenteel slecht zeer partieel
naar onze  Gemeenschap  terug-

vloeien met name het kijk- en luister-
geld en de registratierechten. Dat
zou dan al 16 miljard frank beteke-
nen. Dat hebt u vorig jaar verklaard.

Minister L. Waltniel : Ik heb dat nu
bevestigd.

De heer H. Schiltz : Ik wens dus deze
begroting even te toetsen aan de po-
litieke beleidsverklaring van de eer-
ste en van de tweede Executieve tel-
kens onder impuls van dezelfde
meerderheid. Ik zie dan twee gemiste
kansen om er serieus wat aan te
doen. De eerste gemiste kans situeert
zich in de vorige legislatuur, meer be-
paald het fameuze staalakkoord en
de wet van 1984. Dat is een dubbel
spel geworden. Men beseft dat nu
toch wel. Men heeft ons toen gepaaid
met het supersaldo. Herinnert u zich
dat ? Men heeft gezegd dat wanneer
de lasten van het verleden door de
successierechten zouden gedelgd zijn
we een overschot zouden krijgen
dankzij het principe van de ristorne-
ring ván de successierechten maar
dan in oneigenlijk zin. Ik hab toen
gewaarschuwd dat dit een begooche-
ling was. Welnu, de lasten van het
verleden zijn gedelgd zoals zij in 1983
werden berekend. Waar is het super-
saldo ? Zoals te voorzien verdwijnt
het supersaldo in de nationale secto-
ren en meer bepaald in het probleem
van de Kempense steenkoolmijnen
waaraan wij dus niets te zeggen heb-
ben. Ik heb u daarvoor destijds ge-
waarschuwd. Men heeft mij niet wil-
len geloven. Het is een dubbel spel
geworden. Wij hebben aan die opera-
tie geen ristornobonus overgehou-
den.

De wet van 1984 heeft de twee scha-
duwplekken in het systeem, met na-
me de beperktheid van de middelen
en de onrechtvaardige verdeling over
Vlaanderen en Wallonië, niet gewij-
zigd .

De tweede gemiste kans, mijnheer de
Minister, is het akkoord van 25 no-
vember 1986. Wij hebben toen in de
Vlaamse Raad daarover uitvoerig ge-
debatteerd. Ik ga dat niet herhalen.

Maar ik denk dat de luttele ervaring
die wij met dat akkoord sedertdien
hebben opgedaan, helaas bewijst dat
niet u, maar wij gelijk hebben. Van

dag tot dag smelt de illusoire kleine
bonus die uit deze ristornering zou
zijn voortgesproten, weg. Het princi-
pe van de automatische ristornering
van de bijkomende middelen is ver-
worven. De heer Wathelet heeft
groot mediasucces geoogst met zijn
Ronde van Vlaanderen, maar zoals
steeds vergapen de Vlamingen zich
nogal gemakkelijk aan spektakels en
luisteren ze niet naar wat precies
wordt gezegd. Wathelet heeft tijdens
zijn Ronde van Vlaanderen zeer dui-
delijk gezegd dat het principe van de
ristornering niet verworven is en dat
de overheveling van bevoegdheden
moet worden gefinancierd volgens de
behoeften. En dat is wat nu aan het
gebeuren is. Trouwens op het Over-
legcomité van 21 januari laatstleden
heeft men toch in feite het principe
van de heer Wathelet aanvaard en
gezegd dat de financiering van de pa-
rastatale instellingen weliswaar zal
gebeuren met ristorno’s, maar dat de
ristorno’s zullen worden overgedra-
gen volgens de behoeften en dat het
overschot - datgene wat de correctie
op het dotatiesysteem moet uitmaken
- zal worden bevroren om andere
dificits te dekken. De zaak wordt
voor ons eigenlijk een nul-operatie.
Wij hebben verleden jaar de kans ge-
mist om de forcing die u, mijnheer
Waltniel, en de Voorzitter van de
Executieve wilden doorzetten, hard
te maken. Wat is het gevolg ? Onze
twee financiële hoofdproblemen blij-
ven bestaan.

Er bestaat nog geen directe band tus-
sen de eventuele kwaliteit van het be-
leid en de financiële en de fiscale si-
tuatie van de burger van de Vlaamse
deelstaat en van zijn Regering. Het
gaat hierbij niet zozeer om de vraag
of de Vlaamse Regering over meer
geld zal beschikken, dan wel of de
Vlaamse Regering de Vlaamse bur-
ger zal kunnen laten profiteren van
de kwaliteit van het Vlaamse beleid.
Daar wil ik uw aandacht op vestigen,
mijnheer Denys. Het is immers hele-
maal niet denkbeeldig dat binnen de
Vlaamse publieke financiën het pro-
bleem van de budgettaire sanering er
helemaal anders zal uitzien en dat
ook het probleem van de verlaging
van de fiscale druk zich bij ons in
heel andere termen zal stellen. Want
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daat gaat het eigenlijk om. Wij moe-
ten uiteindelijk tot een situatie ko-
men waarbij de Vlaamse burger het
resultaat kan aanvoelen van het be-
leid van de Vlaamse Regering, ten
goede of ten kwade. Als het ten goe-
de is, zal de burger de Regering elec-
toraal steunen, als het ten kwade uit-
valt, zal hij de Regering afstraffen.
Zolang wij deze situatie niet hebben
bereikt, is ons federalisme een schijn-
federalisme en eigenlijk maar een ka-
rikatuur van wat het zou moeten zijn.
Wij kunnen de financiële en fiscale
zelfverantwoordelijkheid maar berei-
ken wanneer wij met de ristorno’s bij
belastingen terechtkomen waarvan
de elasticiteit mede het gevolg is van
het beleid dat wordt gevoerd. Onze
ristorno’s zijn weliswaar lichtjes ge-
stegen tegenover de dotaties, maar,
mijnheer de Minister, u zal met mij
akkoord gaan dat die 14 procent te-
genover de 8 procent vroeger, nog
altijd niet de return verwezenlijkt die
wij moeten bereiken.

De Vlaamse Gemeenschap wordt
nog altijd - en sommige Vlamingen
worden nerveus als men dat durft te
zeggen - op een niet te wettigen wij-
ze financieel benadeeld. Een Vla-
ming is nog altijd minder waard in dit
land dan een Franstalige. Ik zal dat
tot op het einde van mijn dagen blij-
ven zeggen. Dit is een aantasting van
de menselijke waardigheid. Het is
geen kwestie van hebberigheid of
egoïsme. Ik zie echt niet in waarom
een Vlaming niet evenveel waard zou
zijn als een Franstalige in dit land. Ik
aanvaard dit niet vanuit een demo-
cratische reflex, van waardigheidsbe-
sef. Dit is zeker niet de reflex van
een egoïstische cententeller. Trou-
wens de cijfers die u bekend zijn -
ik zal hier op de tribune niet met
statistieken goochelen - spreken
voor zichzelf.

In 1986 beschikte de Vlaamse Rege-
ring per inwoner over 3.587 frank
minder dan haar Franstalige colle-
ga’s. Dit is een beleidsruimte van 20
miljard frank indien de lat zou wor-
den gelijk gelegd, om een geliefkoos-
de uitdrukking te gebruiken. Indien
de Vlaamse Regering aan iedere
Vlaamse ‘burger evenveel zou kunnen

besteden voor zijn welzijn, zijn oplei-
ding, zijn vorming, zijn tewerkstelling
en zo meer als de Waalse en de Fran-
se Gemeenschapsexecutieve, zou de
Vlaamse Regering een supplementai-
re beleidsruimte van 20 miljard frank
hebben. En dan zou het probleem
van KS voor ons zijn opgelost en zou-
den wij het zelf aankunnen en de re-
conversie van Limburg zelf kunnen
betalen.

De heer E. Van Rompuy : Daar bent
u niet moedig in. Uw thesis is : geef
ons eerst autonomie en eigen finan-
ciële middelen, dan zullen wij het
KS-probleem aankunnen.

De heer H. Schiltz : Ben ik daar niet
moedig in?

De heer E. Van Rompuy : De Voor-
zitter van uw partij zegt dat de kolen-
nijverheid met 5 zetels moet behou-
den blijven met het bestaand bedrag
aan subsidies.

De heer H. Schiltz : U weet blijkbaar
niet wat mijn Voorzitter zegt.

De heer E. Van Rompuy : Dan moet
hij zich beter uitdrukken. Hij pleit
voor de onverkorte handhaving van
KS onder het alibi dat wij nog niet
financieel autonoom genoeg zijn.

De heer H. Schiltz : Wat u zegt is
intellectueel oneerlijk. Ik kan u de
teksten zowel van mijn Partijvoorzit-
ter, als van mijzelf, als van het Partij-
bestuur, als van de Partijraad van de
Volksunie voorleggen waarin zeer
duidelijk wordt gezegd: handen af
van de mijnen, zolang wij niet eigen
macht en eigen middelen hebben om
dat probleem zelf op te lossen. Dat
is onze stelling en niets anders. (Ap-
plaus bij de VU) U moet deze woor-
den niet trachten te verdraaien zoals
de heer Gheyselinck dit doet achter
de brede rug van de Eerste Minister
omdat de KS-manager onschendbaar
is en in het Parlement niet kan wor-
den geinterpelleerd.  Dit is alles be-
halve moedig. De publieke opinie t
geeft ons gelijk en het ACV en het
ABVV hebben onze stelling moeten
volgen. Ook zij zien nu in dat de re-
conversie van Limburg niet is ge-
waarborgd, dat alleen de sluiting en
de gouden handdruk gewaarborgd
zijn en dat het overige beloften zijn

voor de toekomst. De Walen zijn
veel slimmer geweest. Zij hebben van
de schrik voor de staalarbeiders ge-
bruik gemaakt om financieringssyste-
men af te dwingen die hen per hoofd
van de bevolking een dotatie geeft
waardoor zij in staat zijn geruisloos
de reconversie van Wallonië aan te
pakken, zoals zij trouwens nu bezig
zijn. (Applaus bij de VU)

De heer W. Luyten : De heer Ruys
schreef vorige week in ,,De Stan-
daard” dat dit voor de Regering goed
uitkomt omdat er geen reële visie is
op de reconversie.

De heer H. Schiltz : Laat ons even
terugkeren naar de cijfers. Zoals ge-
zegd bedroeg het verschil per inwo-
ner 3.587 frank. In de oorspronkelij-
ke Rijksmiddelenbegroting voor 1987
was dit verschil ,,verminderd” tot
3.391 frank en in de definitieve Rijks-
middelenbegroting, na het fameuze
Sint-Anna-akkoord, was dit verschil
opnieuw gestegen - u ziet dat er
soms averechtse ,,forcings” kunnen
- zijn tot 3.464 frank per hoofd. Wij
gaan er inderdaad op vooruit aan een
ritme van ongeveer 100 frank per
jaar ! Dit wil zeggen dat binnen 30
jaar ongeveer de lat gelijk zal liggen,
als tenminste onze kinderen in de-
zelfde Raad nog zullen zetelen.

Is het dan te verwonderen dat zelfs
zeer bezadigde mensen zoals Profes-
sor Senelle, nog onlangs in ,,De Stan-
daard” een Vrije Tribune publiceer-
de .met de vraag wanneer eindelijk
een einde komt aan dit wederzijds
huwelijksbedrog.

Collega’s, wanneer wij deze cijfers
horen, komt de discussie over de
twee snelheden bij mij nogal schizo-
freen over. Wat helpt het om de drie
maand te bewijzen dat de Vlamingen
proportioneel gezien meer werken,
meer sparen, meer produceren en
meer exporteren als hun meerpresta-
ties toch wegbelast worden in een
Belgische Economische en Monetai-
re Unie die fungeert als een massaal
egalisatie-systeem ten voordele van
Wallonië, dit ver buiten en boven de
normale solidariteit die in federale
staten gebruikelijk is. Ik weet dat
sommigen met wazige hoffelij kheids-
theorieën of met onzakelijke groot-
moedigheidsuitspraken de werkelijk-
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De heer P. Tant (CVP) bracht verslag
uit over de middelenbegroting 1987

heid trachten te verdoezelen. Het
blijft toch de cruciale vraag hoe het
komt dat een beter presterende regio
de vruchten van zijn inspanning niet
kan plukken, Het netto inkomen van
Wallonië bedraagt nog steeds 98,2
procent van het Vlaamse, inkomens-
jaar 1984. Na drie of vier parlemen-
taire vragen heeft de centrale Rege-
ring eindelijk aan het Nationaal Insti-
tuut voor de Statistiek toelating gege-
ven opnieuw de regionale cijfers vrij
te geven, want wij leven in een land
waar men politieke discussies voert
maar verbod oplegt aan de weten-
schappelijke instellingen van de Staat
om correcte cijfers te publiceren. Dit
wil zeggen - en in feite moeten wij
ons daarover verheugen - dat het
welvaartspeil in Wallonië niet gevoe-
lig yerschilt van dit in Vlaanderen.
Welk belang zouden wij erbij hebben
mocht het niet zo zijn ? Dit wil ook
zeggen dat het netto inkomen van
Wallonië binnen een marge ligt die
in geen enkele federale staat aanlei-
ding geeft tot solidariteitstransfers. U
mag de hele studie die pas is versche-

nen over de financiering in federale
staten erop napluizen: een verschil
van 2 procent aan inkomen geeft in
geen enkele federale staat aanleiding
tot enige zogenaamde solidariteits-
transfer. De verklaring is natuurlijk
eenvoudig. Het verschil in inkomen
is zeer gering maar het bruto regio-
naal produkt per hoofd in Wallonië
loopt slechts op tot 82 procent van
het Vlaamse. Dit betekent dat er een
verschil van 12 procent is in de bijdra-
ge tot het bruto nationaal produkt.
Dit wil zeggen dat de Vlaamse burger
heel hard werkt maar dat gewoonweg
nog belast wordt wat hij meer pres-
teert, ten voordele van Wallonië.
Daarover zou Minister Geens een de-
bat moeten voeren met de heer Wa-
thelet en niet omtrent de vraag of wij
de laatste drie maanden zoveel meer
hebben geëxporteerd dan Wallonië
en onze produktiviteit zoveel hoger
lag en onze tewerkstelling zoveel be-
ter was. Dat kan allemaal juist zijn
maar is het niet erg relevant. De
vraag is : wat brengt dit de Vlaamse
burger al dan niet bij ? In plaats van
een debat over de twee snelheden
zou aldus de grond van de zaak wor-
den aangeraakt. Dit zou de vraag
naar een rechtvaardige verhouding
tussen Vlaanderen en Wallonië in
een juister perspectief stellen dan de
artificiële driemaandelijkse triomf-
bulletins. Het gaat er echt niet om
aan te tonen hoeveel sterker en beter
wij wel zijn. In feite zou men de heer
Wathelet op zijn woord moeten ne-
men. Als zijn beweringen juist zijn,
dan is er geen enkele reden waarom
men in Wallonië te pas en te onpas
het argument van de solidariteit aan-
haalt. Als hij ongelijk heeft, dan
moet men de moed hebben om de
cijfers te berekenen en moet worden
nagegaan hoeveel er moet betaald
worden om een eventuele handicap
te overwinnen. Dat debat mag blijk-
baar niet worden gevoerd alsof het
om iets schunnigs  ging, wat ik hele-
maal niet begrijp.

Conclusie : noch op het vlak van de
toename van de financiële zelfverant-
woordelijkheid noch op het vlak van
het inhalen van de onrechtvaardige
verdeling van de middelen werd enig
noemenswaardig resultaat bereikt en
moeten we vaststellen dat de CVP-
PVV meerderheid in feite de eigen

beleidsverklaring gedurende de voor-
bije jaren, ook met deze begroting,
niet realiseert.

Een tweede punt betreft enkele be-
perkte begrotingstechnische be-
schouwingen.

Mijnheer de Minister, u weet dat ik
de inspanningen met het oog op het
in bedwang houden van het tekort en
het onder controle houden van het
thesaurieverloop niet zal ontkennen.

- De heer F. Grootjans, Voorzitter,
treedt als Voorzitter op.

Het kost mij geen moeite om te er-
kennen dat daarvoor inspanningen
werden gedaan. Sta mij toe daaraan
toe te voegen dat u vandaag ten dele
de vruchten plukt van de inspannin-
gen die in de periode 1983-1985 wer-
den gedaan om de vrije val van het
deficit te beperken. Ik kan echter uw
optimisme in die zin niet delen omdat
ik meen dat de slag nog niet gewon-
nen is. Integendeel, het is mijn vrees
dat de huidige begroting de aanzet is
van een politiek die erin bestaat op-
nieuw de toekomst in grotere mate
te belasten. Het verschil tussen de
begroting 1987 op kasbasis en kre-
dietbasis - u hebt daar terecht op
gewezen - zou wel eens een fabel
kunnen maken van de begrijpelijke
maar toch niet juiste bewering dat de
begroting 1987 deze is met het klein-
ste initiële deficit. De begroting 1985
was de begroting met het kleinste ini-
tiële deficit. Wij zullen mekaar op
het einde van het jaar wel terugzien
om uit te maken welk jaar het palma-
res krijgt.

Minister L. Waltniel : De begroting
van 1985 bedroeg 200 miljoen frank
minder.

De heer H. Schiltz : Begrotingen
worden niet altijd uitgevoerd zoals ze
oorspronkelijk werden geconci-
pieerd. Maar er zitten in deze begro-
ting enkele dubbele bodems. Ten
eerste, zit die in de middelen ; collega
Van Elewyck heeft er reeds op gewe-
zen. U hebt gelijk wat betreft de
overheveling van de saldi van de
fondsen die worden afgeschaft naar
de middelenbegroting. Begrotings-
rechtelijk is dat correct. Ik heb daar-
op nooit kritiek uigeoefend, maar,
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zoals u zelf erkent, betekent het na-
tuurlijk geen reële ontvangsten. Ei-
genlijk betekent het dat indien uw
begroting volledig wordt uitgevoerd
zoals ze werd opgevat, er 1,2  miljard
frank meer kasuitgaven zullen zijn
dan geraamde inkomsten. U mag na-
tuurlijk die kredieten naar uw mid-
delenbegroting overhevelen, maar
het zijn boekhoudkundige middelen,
geen kasmiddelen. Met andere woor-
den, indien de uitgavenbegroting, zo-
als ze voorligt, volledig wordt uitge-
voerd, betekent dit op kasbasis dat
1,2  miljard frank uitgaven worden ge-
daan waartegenover geen reële in-
komsten staan. Dat is een eerste cor-
rectie die wij in verband met uw
,,kleine” deficit moeten maken.

Ten tweede, een opmerking betref-
fende de uitgaven. Er werd in de be-
groting 1987 - begrotingsrechtelijk
is dat weer correct - geen rekening
gehouden met de overdracht van de
saldi der gesplitste kredieten 1986, de
ordonnanceringen. Het betreft hier
toch een bedrag van 4,2  miljard
frank. Het gaat om betalingen op
kredieten 1986 die in 1987 thesaurie-
gewijs  zullen gebeuren.

Minister L. Waltniel : De ordonnan-
teringen,  bij besluit van de Executie-
ve van 1986, konden worden overge-
dragen naar 1987 in afwijking van het
genummerd besluit 402 van de Rege-
ring. Wij hebben echter de machti-
gingen geblokkeerd. Dus, alle uitga-
ven die gedaan worden in 1987, wer-
den in 1986 vastgelegd.

De heer H. Schiltz: Ik ontken dat
niet. Maar indien de begroting volle-
dig wordt uitgevoerd, moet men er-
mee rekening houden dat, tegenover
1,2  miljard frank fictieve middelen,
er buiten de voor 1987 in de begro-
ting voorziene uitgaven nog eens 4,2
miljard frank uitgaven zijn die vorig
jaar werden vastgelegd, maar niet
werden betaald.

In deze ramingen - nogmaals begro-
tingsrechtelijk correct - komen
evenmin de vastgelegde, maar nog
niet geordonnanceerde niet gesplitste
kredieten van 1986 voor, waarvan de
betaling in 1987 zal moeten geschie-
den. Dat is nog eens 6,5 miljard

frank. Ik herhaal dat dit thesaurieuit-
gaven zijn en geen kredieten. Door
het saldo van de ordonnanceringskre-
dieten van de gesplitste kredieten,
dat van 1986 naar 1987 moest worden
overgedragen en het saldo van de
niet gesplitste kredieten, dat was
vastgelegd in 1986 maar in 1987 zal
worden geordonnanceerd, zullen in
1987 thesauriegewijs 4,2  miljard
frank plus 6,5 miljard frank worden
uitgegeven, waar in uw middelenbe-
groting geen inkomsten tegenover
staan. Als ik die 1,2  miljard frank
saldi van de Fondsen, die in uw mid-
delenbegroting zijn opgenomen maar
vanzelfsprekend niet in uw thesaurie
terechtkomen, erbij neem en dit ver-
gelijk met de thesauriestaat die u ons
op 31 december heeft gegeven - die
goed en ongeveer in evenwicht is, of
zelfs een kleine bonus vertoont -
kan ik vertrekkende van die thesau-
riestaat zeggen dat uw uitgavenbe-
groting, waarvan ik veronderstel dat
ze voor 98 procent is uitgevoerd . . .

Minister L. Waltniel : U spreekt van
98 procent?

De heer H. Schiltz : Laten we zeggen
96 procent.

Minister L. Waltniel : Dat is een
groot verschil.

De heer H. Schiltz : Wij bespreken
hier een begroting en moeten ervan
uitgaan dat het de bedoeling is dat ze
wordt uitgevoerd. Ik heb mijn twij-
fels wat de vorige jaren betreft, want
soms heeft men de Fondsen meer ge-
spijsd dan de omvang was van de
vastleggingen die men zinnens was te
doen, zodat op die manier ,,begro-
tingsspaarpotten” werden gevormd,
waarmee de minister kon manoeu-
vreren.

Welnu, als ik vertrek van uw thesau-
riebasis en het kasverloop van de ko-
mende jaren voorzie, stel ik vast dat
deze begroting helemaal geen klein
deficit heeft, tenzij er ergens iets is
dat ik niet zie. Begrotingstechnisch is
deze voorstelling, namelijk 4,2  mil-
jard frank plus 6,2  miljard frank die
zijn overgedragen van 1986 naar 1987
wat de uitgaven betreft, plus 1,2  mil-
jard frank fictieve thesauriemiddelen
door de saldi van de Fondsen, juist.
Wanneer ik dat echter transponeer

op de kasbegroting is dat helemaal
niet juist. Er zullen in 1987 12 miljard
frank uitgaven worden gedaan waar-
voor in de begroting geen middelen
zijn voorzien.

U zal bovendien moeten toegeven
dat met deze begroting het ritme van
de prefinancieringen en de prebud-
getteringen opnieuw wordt versneld.
Wij hebben de vorige jaren de vrije
val van het deficit gestuit door de
prefinancieringen drastisch af te bou-
wen en de prebudgetteringen stop te
zetten waar we konden. Het investe-
ringsprogramma stijgt. U beroept
zich op de aanbevelingen van de So-
ciaal Economische Raad voor Vlaan-
deren. Ik ken die aanbevelingen en
begrijp de redenering van de SERV
heel goed. Maar, waar de SERV zich
niet hoeft om te bekommeren is :
,,Wie zal dat betalen ?“. De economi-
sche redenering van de SERV is juist,
maar men redeneert alsof wij de ,,re-
turn” van onze investeringen krijgen,
en dat is niet waar.

Daar heeft de SERV abstractie van
gemaakt en hij heeft terecht aange-
stipt dat de Vlaamse Regering zeer
drastisch in het investeringsvolume
heeft gesnoeid en dat wij eigenlijk op
de grens van wat redelijk is zijn ge-
raakt en dat de bedragen zouden
moeten verhogen. Dat is echter ma-
cro-economisch geredeneerd alsof
wij met de centrale Regering een
zelfde kas en een zelfde economie
zouden hebben. Het was natuurlijk
niet de opdracht van de SERV om
dat aspect erbij te betrekken. In ieder
geval blijft de vraag wie dat gaat be-
talen en wie daarvan de opbrengsten
zal innen, alleszins wij niet.

De prefinancieringen stijgen en de
huisvestingslasten worden zwaar ge-
budgetteerd. Daar zal de Minister
het met mij eens zijn. De 750 miljoen
frank van dit jaar schept een moment
van euforie. Op die manier heeft u,
mijnheer de Minister, een beleids-
ruimte gecreëerd die echter éénmalig
is en die zal wegen op de begrotingen
van volgende jaren. Het nieuwe plan
is eigenlijk een verschuiven in de toe-
komst van deze huisvestingslasten.

Wanneer ik dan deze drie elementen
samenvoeg, namelijk het inschrijven
in de middelenbegroting van de saldi
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van de afgeschafte fondsen, het niet-
opnemen in de uitgavenbegroting,
formeel terecht, van een aantal beta-
lingen die dit jaar zullen moeten ge-
schieden maar waarvoor de vastleg-
gingen op de kredieten in de begro-
tingen van vorige jaren zijn voorzien
en het hernemen van de aangroei van
de prefinanciering en de debudgette-
ring, dan vrees ik dat u de weg van
de budgettaire orthodoxie opnieuw
aan het verlaten is en dat de budget-
taire problemen de volgende jaren
opnieuw gaan aanzwellen, tenzij wij
langs de middelenzijde een gevoelige
verbetering zouden krijgen of tenzij
men de begroting niet uitvoert.

Tenslotte is er de kwestie van de be-
grotingsfondsen. Men heeft het hier
al over gehad. Wat dat betreft, wordt
er eigenlijk dubbel spel gespeeld op
verschillende vlakken. U schaft ener-
zijds een serie fondsen af - terecht,
naar ik meen - maar anderzijds,
worden er nieuwe gecreëerd. Er zijn
het Fonds voor Onderwijs en Vor-
ming en het Fonds voor Regionale
Ontwikkeling. Mijnheer de Minister,
ik huiver altijd als ik de decreetsbe-
paling over deze fondsen lees. Er
staat bijvoorbeeld : mag aangewend
worden voor al wat dienen kan tot
. . . Dat zou toch niet mogen. Dit is
toch een erg verregaande afwijking
van de specificiteit van de uitgaven.
Het is eigenlijk een blanco cheque
die men aan een Minister geeft. On-
danks het feit dat u enkele fondsen
hebt afgeschaft, zitten wij toch nog
altijd op een onbehoorlijk hoog per-
centage van onze Vlaamse begroting
die op deze wijze besteed wordt en
die op die manier ontsnapt aan de
prealabele controle van de Raad.
Men kan natuurlijk altijd post factum
de rekeningen gaan nakijken, inter-
pelleren en dies meer, maar dan is
het kwaad geschied en dan is het geld
uitgegeven. Wij geven toch voor een
onbehoorlijk groot gedeelte van deze
begroting blanco volmacht aan de
Executieve en dat wil in de praktijk
zeggen aan de Minister, immers wei-
nige van die uitgaven langs de fond-
sen komen in het plenum van de Exe-
cutieve ter beslissing. Daartegenover
dan saboteert de Vlaamse Regering
het tot stand brengen van het Inves-

teringsfonds, een fonds dat nu eens
niet door een artikel van het begro-
tingsdecreet, maar door een heus for-
meel decreet van de Vlaamse Raad
was ingesteld en éénparig werd goed-
gekeurd.

De heer W. Luyten : Eensgezind
goedgekeurd.

De heer H. Schiltz : Inderdaad, eens-
gezind. Het fonds had tot doel het in
Vlaanderen nu eens zindelijker te
gaan doen wat betreft de subsidiëring
van ondergeschikte besturen en te
beletten dat het uitvoerend bestuur
of de uitvoerende macht van haar
subsidiëringsrecht en bevoegdheid
misbruik zou gaan maken om ca-
deaus uit te delen en de enen goed-
jonstig te bejegenen en de anderen
minder, naargelang de samenstelling
van de gemeentelijke coallitie  welge-
vallig is. Wij gingen het nu in Vlaan-
deren eens eerlijk doen en daarvoor
werd het investeringsfonds opgericht.
Wat stellen wij echter vast ? Stap
voor stap stelt de Executieve het in-
werkingtreden van het Investerings-
fonds in vraag. Zij neemt geen maat-
regelen om de inwerkingtreding van
dit Fonds mogelijk te maken. Men
had nochtans de kans dit jaar door
het wegvallen van de huisvestingslas-
ten. Men had een deel van deze vrij-
gekomen begrotingsruimte kunnen
gebruiken voor een basisdotatie voor
het Investeringsfonds. Men heeft dat
niet gedaan.

De uitlatingen van de Minister voor
Binnenlandse Aangelegeheden in de
desbetreffende Commissie zijn
werkelijk onheilspellend.

Mijnheer de Minister, wat moet men
denken van een regering die de de-
creten van deze Raad niet uitvoert
en die duidelijk laat blijken dat zij
niet van plan is dit decreet uit te voe-
ren, maar die het integendeel, zoda- s
nig aan boord legt dat de inwerking-
treding van dit decreet in de toe-
komst wordt bemoeilijkt. Het is toch
een onmogelijke situatie wanneer
een regering saboteert wat deze Raad
niet alleen bij gewone meerderheid,
maar bij eenparigheid heeft beslist.

Mijnheer de Minister, mijn derde
punt - ook de heer Denys heeft dat
thema aangesneden - is eigenlijk

van meer fundamentele aard en be-
treft namelijk de vaststelling dat het
eerste lustrum van de eigen Vlaamse
Regering voorbij is. Wij hebben nu
vijf jaar lang onze eerste eigen souve-
reine Vlaamse Regering gehad, wel-
iswaar verdeeld over twee legislatu-
ren.

Ik denk dat terecht het ogenblik is
aangebroken om een evaluatie te ma-
ken over wat er van het Vlaams zelf-
bestuur is terechtgekomen en welk
gebruik ervan werd gemaakt.

Wat is er geworden van deze schuch-
tere maar onmiskenbare federale dy-
namiek die geleid heeft tot de wetten
van 1980 ? Men kan toch niet ontken-
nen dat er werkelijk een dynamiek is
geweest in Vlaanderen om het ten-
minste zo ver te krijgen. Wetten en
instellingen zijn geen statische gege-
vens, zij zijn eigenlijk datgene wat
men ervan maakt. De toepassing in
de praktijk is vaak belangrijker dan
de letter van de wet of dan het orga-
nigram van een instelling. Welnu,
volgens mijn evaluatie stel ik vast dat
sedert het bestaan van de Executie-
ve, de centrale Regering eigenlijk be-
gonnen is, en steeds meer op die weg
voortgaat, met een unitaristische en
een anti-federalistische reactie. Ik
noem het met opzet reactie, in de zin
van ,,la réaction”.

Ik zie hier in deze Raad collega’s die
samen met mij in 1980 in de Commis-
sie de wetten op de staatshervorming
hebben besproken en die deze wetten
ook hebben goedgekeurd. Welnu, ik
zou hen in gemoede  de vraag willen
stellen of datgene wat wij hier nu
doen dat is wat hen in 1980 voor ogen
zweefde toen zij de wet hebben goed-
gekeurd. Ik denk dat zij in alle eer-
lijkheid zullen moeten antwoorden
dat zij iets anders hadden verwacht,
iets sterkers en vitalers dan wat zij
hier nu doen. Iets anders dan dat kan
toch niet worden ontkend de steeds
engere interpretatie van de bevoegd-
heden en de middelen die ons door
de centrale Regering worden opge-
drongen, soms tot in het pietluttige
toe. Dat is hier geen kwestie van Vla-
mingen tegen Walen of van Vlamin-
gen tegen Franstaligen. Het is ge-
woon een kwestie van wat men onder
die wijde mantel van de federale
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loyauteit wil verstaan, een loyauteit
die bijna altijd in één enkele richting
van ons wordt verwacht.

Mijnheer de Minister, de voorbeel-
den hiervan liggen voor het grijpen,
zoals de opleiding van langdurige
werklozen. Wanneer er iets tot de
gemeenschapsbevoegdheden behoort
dan is het toch wel het welzijn van
personen, onderwijs en vorming. De
kredieten ten bedrage van 600 mil-
joen frank, blijven bij de centrale Re-
gering. Wij mogen er als het ware
trekkingsrechten op uitoefenen om-
dat wij projecten mogen indienen,
maar de centrale Minister keurt ze
goed of af. Met andere woorden, wij
moeten gaan vragen of bedelen en
krijgen eigenlijk subsidies om onze
eigen bevoegdheden te mogen en te
kunnen uitoefenen.

Wie verkeerde in 1980 niet in de me-
ning dat leefmilieu een gewestelijke
bevoegdheid was, tenzij voor enkele
zeer grote problemen, zoals grens-
overschrijdende, enzovoort. Wat
stellen wij thans vast ? Toen ik veer-
tien dagen geleden een Vlaamse
krant las met een intervieuw van een
lid van de centrale Regering waarin
deze zegt: ,,Ik zal ervoor zorgen dat
er opnieuw vis zit in de Schelde”
vroeg ik mij af wat die daarmee te
maken heeft. Niets, want dat behoort
tot de bevoegdheid van de Vlaamse
Regering.

Mevrouw M. Vogels : Als er maar
vis in zit !

De heer H. Schiltz : Mevrouw Vo-
gels, die redenering zou ik zeer ver
kunnen doortrekken. Dat is zoals die
vrouw die ‘s morgens vroeg thuis-
komt en als haar echtgenoot vraagt
waar zij gezeten heeft antwoordt :
,,Als er maar brood op tafel komt”.
Dat is precies dezelfde redenering.

Voor u is het eender van waar het
komt, eender wie het doet. Ik geef
er de voorkeur aan in een zindelijk
gerganiseerde staat te leven. Boven-
dien wens ikzelf de verantwoordelijk-
heid te nemen voor het welzijn van
de mensen rondom mij. Dat is mijn
plicht. Ik heb er recht op dat te doen.
Dat was bovendien de wil van de wet-
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gever. Ik stel echter vast dat de Mi-
nisters van de centrale Regering hoe
langer hoe meer de bevoegdheden
van onze Executieve niet meer res-
pecteren en zich bv. op een arrogante
manier aandienen als de Minister van
het Leefmilieu waar dit 100 procent
een zaak is die thuishoort bij de Ge-
meenschappen.

Wat betreft gezinsaangelegenheden
en volksgezondheid maken wij het-
zelfde mee. Er is daaromtrent zelfs
een koninklijk besluit verschenen
met de handtekening van het Staats-
hoofd. Indien hij het getekend heeft,
want na wat wij in verband met de
dotaties in de Kamer van Volksverte-
genwoordigers hebben meegemaakt
is het niet zeker dat, overal waar de
naam van het Staatshoofd gedrukt
staat, hij ook zijn handtekening heeft
geplaatst. Men heeft zelfs een ko-
ninklijk besluit uitgevaardigd om de
namen van Ministeriële Departemen-
ten te wijzigen en er definities aan te
geven die ronduit verwijzen naar be-
voegdheden die onder onze bevoegd-
heid vallen. Men creëert een Depar-
tement van Leefmilieu bij koninklijk
besluit van de centrale Regering.
Men creëert opnieuw een Departe-
ment voor het Gezin, ook bij konink-
lijk besluit van de centrale Regering,
daar waar gezin en welzijn duidelijk
exclusieve gemeenschapsbevoegdhe-
den zijn.

Het is zo, mevrouw Vogels, dat som-
migen in de centrale Regering uw re-
denering niet delen en wel het belang
van symbolen en naamgevingen in-
zien omdat zij weten dat daar politie-
ke consequenties aan verbonden zijn.
Over vijf zes jaar zal u dat ook wel
hebben ervaren. Wees u daarin maar
gerust. U zult dan wel geleerd heb-
ben dat het allemaal niet zo onschul-
dig en onbelangrijk is als op het eer-
ste gezicht wel lijkt.

De heer P. Tant : Dan zal zij boter
bij de vis willen.

De heer H. Schiltz : Inzake export-
bevordering en het aantrekken van
investeringen beleven wij toch het
toppunt. De centrale Regering orga-
niseert, ik zou zeggen bijna met wel-
lust, promotiecampagnes die veel
geld kosten. Hier in deze Raad
vraagt men nogal gemakkelijk wat
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het allemaal gaat kosten, nietwaar,
mijnheer Denys ? De centrale Rege-
ring echter organiseert luxueuse pro-
motiecampagnes die eigenlijk de
goed bedoelde inspanningen van de
Vlaamse Regering, maar met weinig
geld en met bescheiden budgetten,
om ons imago naar buiten te bren-
gen, doorkruisen, en counteren, be-
lachelijk of pietluttig maken of zelfs
schamel doen lijken. Bovendien gaat
men onder de benaming made in Bel-
gium de exportprestaties van België
loven en zeggen dat wij het land zijn
met het hoogste exportquota per
hoofd. Men vergeet er echter bij dat
men daar een Vlaamse prestatie ver-
koopt onder een Belgisch etiket. Het
is niet België dat het hoogste export-
quotum per hoofd heeft van de we-
reld, dat is Vlaanderen. Daar bestaan
onweerlegbare cijfers over. Wallonië
heeft helemaal niet het hoogste ex-
portquotum van de wereld. Ik her-
haal het, dat heeft Vlaanderen al-
leen. Wanneer de Voorzitter van de
Vlaamse Executieve op die basis
tracht de investeerders te interesse-
ren en ons imago in het buitenland
enige luister bij te zetten, dan krijgt
hij a rato van tientallen miljoenen
frank, campagnes tegen zich die door
een lid van de centrale Regering wor-
den gevoerd.

De ironie van dit alles is dat de coör-
dinatie van deze campagne van de
centrale Regering wordt toever-
trouwd aan een gewezen lid van de
Vlaamse Regering. Dat is de manier
waarop het Belgisch establishment de
mensen de weg naar Canossa doet
gaan. Ik zou hier Vlaamse dichters
kunnen citeren die daar andere uit-
drukkingen voor gebruiken. Zo is het
dus gesteld met de reactie van de cen-
trale Regering. Zij stelt bij voorkeur
een gewezen lid van de Vlaamse Exe-
cutieve aan om public relations-cam-
pagnes te cordineren die in feite de
inspanningen van de leden van de
Vlaamse Executieve om in het bui-
tenland ons imago te bevorderen,
counteren en overtroeven. Dat alles
met het geld van de belastingbetaler,
mijnheer Denys. Dat zijn campagnes
die veel meer kosten dan wat het op-
richten van een onafhankelijke
Vlaamse Raad ooit zou kunnen kos-
ten.
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Ik stel de houding van de centrale
Regering vast die op een onwelvoeg-
lijke manier een anti-federalistische
reactie voert, en de instellingen die
zij zelf destijds in het leven heeft ge-
roepen, countert en kleineert.

De heer W. Luyten : Vlaamse bos-
wachters worden Belgische stropers.

De heer H. Schiltz : Zou het dan
toch waar zijn dat het volstaat een
Vlaming in een Belgische ministerze-
tel te plaatsen opdat hij op slag een
fervent unitarist zou worden ? Ik heb
stellig die indruk. Neem gelijk wie
van de Vlaamse Raad, zet hem in
een Belgische ministerzetel en plots
wordt deze persoon iemand anders.
Geef hem zelfs mini-bevoegdheden,
onbeduidende bevoegdheden, en
plots ontpopt hij zich in de media als
een Belgisch gezagsdrager voor wie
de Vlaamse Raad geen belang meer
heeft en de Vlaamse Executieve al
evenmin.

De heer A. Denys : Omgekeerd geldt
dat ook.

De heer H. Schiltz : In ons land moet
toch een bepaald establishment be-
staan dat zeer gemakkelijk de leden
van de Vlaamse Raad recupereert,
waarbij men niet merkt dat de oog-
merken van dit establishment bijzon-
der weinig te maken hebben met het
goed functioneren van onze Staat,
met het welzijn van onze burgers.
Het oogmerk van dit establishment
is vooral de macht en de profijten te
houden waar zij zijn, een establish-
ment waarvoor het welbegrepen
Vlaamse belang slechts bijkomstig is.
Gisteren moest ik hieraan nog den-
ken wanneer ik het recente boek van
de heer Jozef Deleu in handen kreeg
waarin hij zijn nogal merkwaardige
toespraken van de twee laatste jaren
heeft gebundeld. Ik citeer u een pijn-
lijke passage die ik u echter niet wil
onthouden. Hij zegt in zijn toespraak
over de pleinvrees van de kanunni-
ken in Vlaanderen : ,,Het is ongetwij-
feld zeer oneerbiedig te stellen dat
Vlaanderen een grote traditie heeft
in allerhande vormen van collabora-
tie. Toch is het een waarheid waar-
voor het niet moeilijk is een aan-
v a a r d b a r e  e n sluitende his-

torische verklaring te geven. Sinds de
middeleeuwen immers hebben wij
geen bestuurservaring meer gehad.”
Ik ga met zijn uitgangsstelling ak-
koord, niet met zijn verontschuldi-
ging, want die historische veront-
schuldiging herhalen wij nu reeds ge-
neratie na generatie. Ik heb ze mijn
grootvader en mijn vader nog aan de
familietafel horen vertellen. Ik heb
ze in mijn jonge tijd ook zelf nog ge-
declameerd. Ik meen echter dat wij
momenteel ontgroeid zijn aan die hy-
potheek uit het verleden.

De vraag blijft echter hoe komt het
dat wij zo gemakkelijk collaboreren
en dat wij zo weinig weerstand kun-
nen bieden aan gelijk welke verlok-
king van de macht, waar ze ook van
moge komen zelfs wanneer wij hier
op de banken van de Vlaamse Raad
hebben gezeten.

De heer E. Van Rompuy : Mijnheer
Schiltz, uw stelling is dat wij niet tot
meer autonomie komen, onder meer
omdat er unitaristen zijn die ons fe-
deraliseringsproces afremmen. Is niet
de fundamentele vraag te weten hoe
het komt dat de Vlaamse Beweging
in crisis is ? Hoe komt het dat jonge-
ren zo weinig belangstelling opbren-
gen voor meer autonomie? De vraag
wordt gesteld tot wat dit dient.

De oude stelling van de federalisten
is ,,Geef ons eerst het Rijk Gods en
de rest zal u gegeven worden. Geef
ons eerst federalisme en de rest zal
volgen”. Komt nu niet tot uiting wat
onze Vlaamse identiteit is ? Welk
economisch project, cultureel en leef-
milieuproject hebben wij ? Door een
gebrek aan identiteit op de verschil-
lende terreinen wekken wij geen en-
thousiasme meer. Hierdoor krijgen
de personen die voor federalisme zijn
- ook ik behoor daartoe - geen
enthousiasme meer. U wijdt dat aan
de Staatsinstellingen, aan de hervor-
mers en aan de politici. Het is echter
een gebrek aan een project. De
grond van het debat is zich af te vra-
gen welke identiteit wij nog hebben
en waarvoor wij nog zullen vechten.

U denkt met meer subsidiëring in het
industrieel beleid meer werk te creë-
ren. Als dat het federalisme is zie ik
niet in waarom wij federalisten moe-
ten zijn.

Hetzelfde geldt voor ons cultureel
project. ,,Vlaanderen leeft”. Wat is
de inhoud van de slogan ? Ik ga niet
akkoord met uw kernredenering dat
het een schuld is van structuren en
mensen. Het is de schuld van onze
eigen identiteit die wij onvoldoende
definiëren.

De heer H. Schiltz : Mijnheer Van
Rompuy, ik hoor u dat graag zeggen.
Dit laat mij toe het tweede gedeelte
van mijn betoog bondig te houden.
Had u daarop even gewacht, dan had
u gemerkt dat dit voor mij de kern
van de zaak is. Ik deed gewoon de
vaststelling dat, na vijf jaar Vlaamse
Regering, de Centrale Regering,
waarin nochtans leden zetelen die
vanuit deze Raad komen, een unita-
ristische en een anti-federalistische
reactie op gang heeft gebracht. Ik
stelde dit alleen maar vast en ik was
aan de opsomming toe van een aantal
feiten die dat bewijzen.

Ten tweede, na vijf jaar mogen en
moeten wij de vraag stellen welke de
eigen dynamiek van de Vlaamse Re-
gering was. Ik zal- hier niet over de
technische aspecten uitweiden, al-
hoewel het wel eens interessant zou
zijn een debat te houden over onze
eigen Vlaamse administratie, waarbij
de vraag kan worden gesteld of zij
het beter doet, of zij niet aan over-
centralisatie, aan traagheid doet.

Aangezien mijn tijd verstrijkt, zal ik
die vraag niet stellen, maar wel de
vraag of de Vlaamse Regering gedu-
rende die vijf jaar een beleidsconcep-
tie heeft opgebouwd, gericht op het
losmaken van een eigen Vlaamse dy-
namiek.

Ik ga uit van de historische vaststel-
ling dat staatskundige wijzigingen in
alle West-Europese Staten altijd heb-
ben geleid tot het losmaken van een
belangrijke maatschappelijke dyna-
miek. Dat was zo vanaf de Franse
Revolutie, altijd en overal.

Welnu, mijn vraag is : heeft de
Vlaamse Regering van deze welis-
waar bescheiden staatkundige wijzi-
ging gebruik gemaakt om een eigen
Vlaamse dynamiek los te maken ? Ik
wil graag erkennen dat er lofwaardi-
ge initiatieven werden genomen. Ik
behoor trouwens niet tot diegenen

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 18
23 maart 1987 Begrotingsontwerpen 620



„Is 

?7, 

vernieuwings- 

Brug- 
Europacol- 

on- 

Vlaams-maatschap- 	 „Ce 
pelij 	 colles" 

Schiltz

die smalend afgeven op Flanders
Technology ; bovendien erken in de
verdiensten, zelfs van een campagne
als ,,Vlaanderen leeft”. Dit is inder-
daad nuttig en waardevol.

Toch stel ik de vraag : waar blijft het
collectieve optreden van de huidige
Vlaamse Regering ? Heeft het afstap-
pen van de proportionele samenstel-
ling ervan en het nog meer stroomlij-
nen van de meerderheden meer fede-
rale dynamiek gebracht en meer res-
pect voor onze instellingen bij de cen-
trale instanties ?

Te meer stel ik mij de vraag in welke
mate de‘ Vlaamse Regering zich bij
de bevolking aandient als een Vlaam-
se Regering, niet als een soort vere-
delde CVP-PVV-deputatie die een
technisch beheer voert, meestal met
goede wil, met meer goede wil dan
middelen overigens. Het is echter
een bestuurslichaam dat evengoed
gelijk waar zou kunnen worden gesi-
tueerd, op gelijk welk niveau.

Waarom is het enige probleem waar-
in de Vlaamse Regering wel een echt
politiek profiel aan de dag heeft ge-
legd het breken geweest van het
BRT-monopolie ? Was dat het meest
noodzakelijke, Vlaams-maatschap-
pelij  k probleem, waarbij duidelijk
aan politiek moest worden gedaan ?

Wel stel ik mij de vraag waar de
Vlaamse Regering was toen het dra-
ma van KS losbrak. Welk was haar
concept ? Wat heeft zij meer gedaan
dan, vanuit haar schamele beurs, en-
kele middelen aangereikt om te po-
gen de gevolgen op te vangen ? Heeft
zij, naar de bevolking toe, een poli-
tiek gedefinieerd ten aanzien van dat
probleem ? Zij heeft gezwegen en de
karwei laten opknappen door de cen-
trale Regering.

Waar bleef de Vlaamse Regering
toen de top van ons intellect, al onze
rectoren van onze universiteiten, in
een merkwaardig document aantoon-
den dat het met het wetenschappelijk
onderzoek en het universitair onder-
wijs in Vlaanderen niet zo goed ge-
steld is als vermeend, en dat er zaken
moeten worden recht getrokken ?
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Waar is toen de Vlaamse Regering
gebleven ?

Is zij de woordvoerder geweest om
voor deze mensen van de centrale
Regering af te dwingen wat er diende
afgedwongen te worden?

Waar blijft de inzet van al de leden
van deze Vlaamse Regering om,
mijnheer Van Rompuy, voor de jon-
ge Vlamingen de weg naar de wijde
wereld te banen en er de Vlamingen
attent op te maken dat een vrije en
vranke identiteitsbevestiging de beste
manier is om zich in de wereld te
doen respecteren en met de wereld
te communiceren.

Mijnheer Denys, in dat opzicht ver-
schil ik met u van mening. Het is
voor de Vlamingen steeds een blok
aan hun been geweest dat zij zich in
de wereld niet onder hun eigen iden-
titeit hebben kunnen aandienen maar
onder een visitekaartje waar niemand
iets aan heeft, dat ook niets zegt en
niet beantwoordt aan de realiteit.

De heer E. Van Rompuy : Wat is die
economische identiteit ? Wat is die
culturele identiteit ?

De heer H. Schiltz : Mijnheer Van
Rompuy, dat is het soort vragen stel-
len waarmee u altijd iedere argumen-
tatie kunt bot zetten. ,,Ce sont des
colles” ! , zoals men zegt. Québec,
dat niet meer inwoners heeft dan
Vlaanderen, doet met het ,,Ministère
des Relations Internationales”,
enorm veel om de belangen en de
identiteit van hun Gemeenschap in
de wereld te affirmeren. Dat heeft
een geestelijke en materiële return
voor hun bevolking. Een regering
moet in de eerste plaats de belangen
van haar bevolking verdedigen, ook
op die manier. (Applaus bij de VU
en SP)

De heer W. Luyten : (Zich richtend
tot de heer Van Rornpuy) Door uw
stemming in de Commissie is onze
radio zelfs niet Vlaams.

De heer H. Schiltz: Ik constateer dat
de verwachting die aanwezig was in
1981-1982 en u zal toch niet ontken-
nen, mijnheer Van Rompuy, dat er
in Vlaanderen een moment is ge-
weest waarop werd gezegd : er gaat

iets gebeuren, er gaat iets nieuw ko-
men, wij gaan eigen instrumenten
krijgen snel afbrokkelt. De teleur-
stelling grijpt inderdaad om zich
heen. Ik begrijp de bedenking van
een aantal jongeren die zeggen: ,,Is
het dat maar ? Was daar al die in-
spanning voor nodig ?” Wij hebben
inderdaad eigen instellingen gekre-
gen, maar ik stel met u de vraag :
waar is de interessante vernieuwings-
wil van deze instellingen ? Ze func-
tioneren op een wijze die men al te
vaak echt Belgisch noemt, en dat zijn
niet mijn woorden, maar ik citeer nu
een uitspraak van Hendrik Brug-
mans, ere-rector van het Europacol-
lege, die deze vaststelling ook maakt.
En zo denken er velen.

Voor deze ontwikkeling, die ons uit-
eindelijk nog maar eens zou kunnen
doen belanden, eens te meer in onze
geschiedenis, in een voor de Vlaamse
mens onwezenlijk, onredelijk en on-
interessant staatsbestel, draagt de
Vlaamse Regering, hoe dan ook, me-
de een grote verantwoordelijkheid.
Dat zij zich hiervan bewust is, mijn-
heer de Minister, blijkt echt wel niet
uit uw begroting noch uit het beleid
waarvan deze begroting de weergave
is. Ik ben het evenwel onmiddellijk
eens met u dat dit niet alleen de ver-
antwoordelijkheid van de Vlaamse
Regering is.

Het is misschien niet gebruikelijk dat
wij bij de behandeling van een begro-
ting ook het woord richten tot alle
collega’s, maar tot slot wil ik het dan
toch heel even doen omdat uit ver-
scheidene interventies, ieder met zijn
eigen aard, een gelijkaardige bekom-
mernis is gebleken. Wij zetelen hier
als de legitieme vertegenwoordigers
van het Vlaamse volk, al zitten wij
nog altijd met dat dwaze dubbele
mandaat dat de Vlamingen belet on-
dubbelzinnig de verantwoordelijkhe-
den aan te duiden waar ze liggen en
ons als dusdanig te verkiezen. Wij
zouden de stem van dit volk moeten
laten horen. Maar het heeft er alle
schijn van dat dit volk, nu het op een
merkwaardige wijze en daar kunnen
wij toch wel over akkoord gaan een
eerste fase van de sociaal-culturele
en economische emancipatie heeft
voltooid, een periode van aarzeling
en van onbeslistheid doormaakt.
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Zelfs oppervlakkige buitenlandse
waarnemers, die beroepshalve
Vlaanderen komen bekij ken, merken
dat wij plots niet meer goed schijnen
te weten wat wij willen, wat wij moe-
ten met onze meerderheid in de cen-
trale Staat, wat wij moeten met onze
economische groei, met onze identi-
teit, kortom, wat op dit moment van
de twintigste eeuw het Vlaams maat-
schappelijk project is.

Ik moge u even verwijzen naar de
weliswaar nogal oppervlakkige maar
toch interessante aandacht die het
dagblad ,,Le Monde” in de maand
november aan Vlaanderen heeft be-
steed, waar, naast wat vergissingen,
toch ook wel een aanvoelen was, en
waar deze redacteur na een verblijf
van een week in Vlaanderen tot de
vaststelling kwam: ja, zij zijn sterk,
zij hebben al heel wat bereikt, maar
,,il y a l’inquiétude, l’incertitude”.
Het is alsof wij niet goed weten wat
wij daar allemaal mee moeten doen.
Maar dit gevoelen is ook in Vlaande-
ren zelf aanwezig. Het weze mij toe-
gestaan te verwijzen naar een aantal
debatten die op gang zijn gebracht in
jeugdbewegingen. In het weekblad
Knack van vóór veertien dagen is
verslag gegeven van dergelijk ge-
sprek met verantwoordelijken uit
jeugdbewegingen. Het cahier
,,Vlaanderen Morgen” heeft even-
eens een dergelijke ontmoeting geor-
ganiseerd die in de pers enige
weerklank heeft gekregen. Ik ver-
wees naar het boek van de heer De-
leu dat pas is verschenen. Welnu,
ook daarin komt telkens die instel-
ling, dat men zich eigenlijk afvraagt
wat nu het Vlaamse maatschappelij-
ke project is. Dat moet onze zorg
toch gaande houden. Indien wij een
Raad en een Regering hebben ge-
wild, mijnheer Van Rompuy, dan
was het, in onze ogen althans, om
inderdaad de instrumenten te hebben
om aan dat Vlaamse project te
werken. Blijkbaar doen wij het ech-
ter niet of kunnen we het niet of is
er in onze samenleving daaromtrent
onvoldoende duidelijkheid op dit
ogenblik. Ik vraag mij dan ook af of
wij als enig Westeuropees volk hal-
verwege onze emancipatie zullen blij-
ven steken en onze eigen plaats tus-

sen wijk en wereld uiteindelijk niet
zullen weten in te nemen. Zullen wij
dan werkelijk eindigen als een nogal
welvarend maar cultureel onbedui-
dend Hongkong van het Westen of
een Libanon in zijn betere dagen ?

Immers, degenen die menen dat men
zonder vitale tussengeledingen met-
een van de kleinschalige menselijke
problemen kan overstappen naar de
universele wereldproblemen vergis-
sen zich en bedriegen in feite, gewild
of ongewild, zichzelf en het volk. Met
een dergelijk redenering kan men
evengoed of nog beter pleiten voor
de afschaffing van om het even welke
staatkundige geleding om te begin-
nen met de Belgische. Als men dan
alle mensen op een grote hoop bijeen
heeft geveegd en bijeen heeft gedre-
ven dan zou men hen toch alweer
moeten indelen in zinvolle bestuur-
bare groepen. Die noodzakelijke
stapsteen tussen wijk en wereld, de
meest zinvolle politieke groepsvor-
ming binnen grotere gehelen is voor
ons het Vlaamse geheel. Dat is een
evidentie die men niet kan loochenen
of men dat nu comfortabel vindt of
niet. Of wij nu in een verband zitten
met twee, met drie of met vier is om
het even, het is een feitelijkheid, een
gegeven. Of dit strookt met de
blauwdrukken van professor Frie-
drich of anderen is niet ter zake die-
nend. Een feit is eerbiedwaardiger
dan een Lord Mayor van Londen.
Wij zijn het en wij kunnen niet an-
ders. Het is juist dat de nationaliteit
van iemand een eerder toevallig feit
is, maar dan wel een existentieel feit
in de volle filosofische betekenis van
het woord dat morele en politieke
consequenties voor het individu mee-
brengt. De morele consequenties er-
van zouden vooral in het gezins- en
schoolmilieu moeten worden bijge-
bracht. Doen wij daar wat aan, wij
Vlaamse Regering en wij Vlaamse
Raad ? Om te beginnen met het ein-
delijk afdwingen van de federalise-
ring, maar niet zo maar, maar even-
zeer met het bepalen van de inhoud
van dit onderwijs. De politieke con-
sequenties moeten nagestreefd en be-
hoed worden door de beleidsinstan-
ties die daartoe werden verkozen on-
der meer door deze Raad. Maar wat
doen wij eraan ? Ik denk aan, het is
nogal pijnlijk, de debatten die wij

hier hebben gehad en die meer mis-
verstanden dan inzicht hebben ge-
bracht rond het monument van de
Ijzertoren en rond de naamgeving
van onze radiozender. Daaruit bleek
eigenlijk dat wij niet goed weten wat
wij daaraan moeten doen. Wij zou-
den in deze Raad meer tijd en ener-
gie moeten besteden aan overleg en
beraad over een nieuwe Vlaamse
strategie gericht op de grote toe-
komstvragen voor ons volk en over
de middelen en de instrumenten die
daarvoor kunnen worden aangewend
en minder aan het vlijtig behandelen
van t a l l o z e  k l e i n e  beheerspro-
bleempjes hoe achtenswaardig ook.
Ik zou zelfs durven zeggen minder
aan het berekenen van de reële ach-
terstand en aan het berekenen van
de omvang van de achterstellen wat
ons niet ontslaat van de verplichting
deze ongedaan te maken. Want als
wij deze niet ongedaan maken dan
zullen wij inderdaad, hoe dan ook,
waarschijnlijk de middelen en de mo-
gelijkheden niet hebben om deze gro-
tere vragen doeltreffend te benade-
ren.

Wanneer wij in die opdracht slagen
dan zal de vraag, mijnheer Van Rom-
puy, naar het nut van onze instelling
opnieuw positief kunnen worden
beantwoord en dan zal ook de
Vlaamse Regering vanzelf in de rol
worden gedwongen die zij moet ver-
vullen. De voorwaarde daartoe is
evenwel dat wij in alle fracties, ieder
voor zich, maar ook in de Raad als
geheel, definitief onze Vlaamse
kleinmoedigheid afleggen en durven
gebruik maken zindelijk maar kor-
daat , van onze macht, hier en elders.
Dan zullen wij het niet meer moeten
beleven, mijnheer de Minister, wat
wij in november moesten meemaken
- en ik wik mijn woorden - toen
wij een intelligent Vlaams ultimatum
tot uitbreiding van onze bevoegdhe-
den en middelen smadelijk zagen ver-
smachten. Slagen wij niet in deze fun-
damentele opdracht dan zullen wij -
en ik wil nogmaals rector Brugmans
citeren - ,,verder breeduit Vlaande-
ren zitten beheren als een bedrijf
zonder veel geestelijke inspiratie
waaraan ik toevoeg, dan zullen de
jonge Vlamingen die met een begrij-
pelijke, maar onbestemde zorg naar
de toekomst uitkijken, ons terecht
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rangschikken bij de Byzantijnse amb-
tenaren van een Staat zonder zin en
zonder toekomst.” (Applaus bij de’
VU en bij de SP)

De Voorzitter : De heer Verhaegen
heeft het woord.

De heer G. Verhaegen (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, in deze
uiteenzetting wil ik vanzelfsprekend
stilstaan bij de begroting, maar ook
zoals de vorige sprekers bij enkele
fundamentele beleidselementen die
het wezen zelf van onze Vlaamse
Raad raken.

Eerst zou ik enkele details willen ge-
ven over de begroting zelf. Wij stel-
len vast dat de supplementaire mid-
delen die wij hebben gekregen - de
9 procent - onmiddellijk werden
toebedeeld voor de verhoging van de
uitgaven in verband met de parasta-
tale instellingen. Deze uitgaven situe-
ren zich vooral in de sector van de
gewestelijke materies. Denk maar
aan gezin en welzijn, economie, on-
derwijs, ruimtelijke ordening en huis-
vesting. De Minister heeft gewezen
op het feit dat het huidige tekort, na-
melijk 1,77 miljard frank op één na
het laagste tekort is van de Vlaamse
Gemeenschap.

Een belangrijke vraag in dit begro-
tingsdebat is of het hier om een ern-
stige, waarheidsgetrouwe begroting
gaat dan wel of een uiterste poging
werd gedaan om een voor de Vlaam-
se Raad aanvaardbare begroting in
te dienen. Deze begroting is alleen
maar haalbaar wanneer een stringent
begrotingsbeleid wordt gevoerd. Zo-
als de heer Schiltz en andere fractie-
leiders zal ik daarover straks ook nog
vragen stellen, ook met het oog op
de volgende begroting. In de voorbije
jaren werden de ristorno’s bijna altijd
onderschat. Misschien is dat dit jaar
ook gebeurd. Bovendien waren de
toegekende regionale verdeelsleutels
bijna altijd lager dan wat uiteindelijk
uit de bus kwam. Misschien werden
ook de dotaties die rechtstreeks ver-
band houden met de groeivoet aan
de lage kant berekend ? Het zou in-
derdaad een prestatie zijn mocht de-
ze begroting worden uitgevoerd, zo-
als geraamd.
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Er zijn wel twee belangrijke negatie-
ve factoren. Ten eerste, ofschoon
voor dit jaar een vermindering van
de uitgaven werd gerealiseerd op het
vlak van de huisvesting, treedt voor
de toekomst een zeer zware verho-
ging van die uitgaven op. In elk geval
zal dit feit in de toekomst, hetzij door
prefinanciering of  onder  andere
vorm, drukken op de begroting. Ten
tweede, het terugvloeien van de saldi
van de fondsen bedraagt 1,2 miljard
frank. Het betreft een eenmalige for-
mule waarop wij vanaf volgend jaar
niet meer kunnen rekenen.

Mijnheer de Minister, om reden dat
er zoveel tegenstrijdige cijfers wor-
den verstrekt, gaande van een werke-
lijk deficit van 20, 30 tot 40 miljard
frank, heb ik de thesaurie gevraagd
hoeveel het eigenlijke deficit be-
draagt. Ik kom tot een cijfer van
2,658 miljard frank, rekening hou-
dend met het geraamde tekort voor
dit jaar van 1,771 miljard frank, de
begrotingsontvangsten voortvloeiend
uit de saldi van de afgeschafte fond-
sen ten bedrage van 1,263 miljard
frank ; min een herraming van de
dotaties ten bedrage van 365 miljoen
frank. Aldus komt men tot het huidig
netto te financieren saldo van 2.658,9
miljoen frank.

Dit is echter niet het allerbelangrijk-
ste. Het belangrijkste is de vraag, re-
kening houdend met de vele vraagte-
kens op begrotingsvlak, op welk vlak
wij ons in de eerstvolgende drie jaar
moeten begeven. Ik kom daarop
straks in de loop van mijn uiteenzet-
ting terug.

Ondanks het annaliteitskarakter van
elke begroting, ben ik de mening toe-
gedaan dat nu politiek het ogenblik
is aangebroken om ons gezamenlijk
te bezinnen over het feit waartoe de
financiële middelen, waarover wij ze-
ker zijn te kunnen beschikken, ons
op termijn zullen leiden, welke poli-
tieke manoeuvreerruimte wij nog zul-
len hebben en wat wij uiteindelijk te
verwachten hebben rekening hou-
dend met de noodzakelijke meer-uit-
gaven.

Een tweede belangrijk element be-
treft het Sint-Catharina-akkoord. In
verband met dit akkoord hebben wij
langdurige discussies gevoerd. Ik blijf
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er nu niet lang bij stilstaan. Hierin
zijn twee essentiële elementen ver-
vat : ten eerste, de regeling van de
lasten van het verleden wat de sociale
huisvesting betreft ; ten tweede de
overheveling van de parastatalen sa-
men met 5.000 ambtenaren. Het wa-
ren belangrijke voorstellen, die welis-
waar slechts gedeeltelijk zijn gereali-
seerd. Een van de belangrijkste reali-
saties en tevens uitdagingen voor de
Vlaamse Executieve was het overhe-
velen van de middelen voor de paras-
tatalen. Wat is uiteindelijk het resul-
taat ?

Iedereen kent de lijst van de over te
hevelen parastatalen: op 1 februari
1987 : overheveling van ,,Kind en Ge-
zin” ; op 1 april : de ziekenfondsen
; RVA : streefdatum ? Waarom een
streefdatum ? Omdat onze partners
in deze federale structuur, met name
het Waalse Gewest, nog geen op-
vangstructuur kennen. Wat de Natio-
nale Maatschappij voor het Huisves-
tingsbeleid - wij moeten afwachten
wat de juiste benaming wordt - be-
treft, zou uiteindelijk een ontwerp
van decreet tot stand komen waar-
door gelijktijdig met de middelen ook
deze nieuwe parastatale zou worden
opgericht.

Mijnheer de Minister, het verheugt
mij dat op 10 maart 1987 uiteindelijk
de definitieve beslissing werd geno-
men omtrent de besteding van de so-
ciale lasten van de huisvesting. Het
heeft maanden aangesleept maar ik
meen dat wij in alle objectiviteit moe-
ten zegggen dat wij nu ten minste
weten, voor enkele parastatalen al-
thans en zeker in verband met de
huisvesting, welke praktische initia-
tieven de Regering moet nemen.

Terugkomend op de investeringpro-
blemen - want dat is toch een be-
langrijk punt uit deze nieuwe begro-
ting - zou ik enkele beschouwingen
willen wijden aan de politieke optie
die de huidige Executieve heeft geno-
men. Bij deze gelegenheid heb ik
eveneens de SERV-studie ter hand
genomen en had praktisch dezelfde
reactie als u, mijnheer Schiltz. Ook
ik stelde mij de vraag of het niet aan-
gewezen was een planning te maken
maar daartegenover dient men de fi-
nanciële middelen te stellen voor de

623



2,5 
2,5 

vermenigvuldi- 
- 	 1,6 

1,6 
0,9 schittterend 

BTK-pro- 
investe- 	ject, 

21 ,5 

privé-secto- 
ver- 

65-plussers, 
7,5 

coëfficient. 
	vermenigvuldigings- 	 recon- 

20,7 

inves- 

7,5 	 re- 

kanaal- 

incidentie 	ordon- 
nanceringen 	begrotingsperio- 

meerja- 

Verhaegen

Vlaamse Executieve om dit te reali-
seren. Belangrijk in deze studie zijn
drie beschouwingen die rechtstreeks
de problematiek van onze begroting
raken.

Ten eerste, het feit dat de Vlaamse
investeringen relatief belangrijker
zijn geworden. Door het afbouwen
van de nationale investeringen ko-
men wij tot een merkwaardige ver-
houding van 32 miljard frank natio-
nale investeringen tegenover 21,5
miljard frank Vlaamse investeringen.
Op dit ogenblik hebben wij dus twee
vergelijkingspunten, twee criteria,
die dicht naar mekaar toegroeien.

Ten tweede, - dat vind ik veel be-
langrijker - de investeringsprogram-
ma’s van de Vlaamse Executieve zijn
in hoofdzaak een steun aan onderge-
schikte besturen en aan privé-secto-
ren. Er zou dus als het ware een ver-
menigvuldigingseffect moeten zijn
van investeringen aangezien het een
soort aanmoediging is van gemeente-
lijke en privé-initiatieven. Het cijfer
van 4 miljard frank wordt vooropge-
steld. Ik weet niet of dit cijfer exact
is maar het is een element waarmee
rekening dient gehouden. Het begrip
,,no return” is juist voor wat de belas-
tingen betreft maar minder juist voor
de aanmoedigingen naar de lokale
besturen toe als vermenigvuldigings-
coëfficient.  Belangrijk is ook dat de
tewerkstelling, geschat op 400 werk-
plaatsen per miljard frank investerin-
gen, of het nu een Waals of een
Vlaams bedrijf betreft, een bijko-
mende stimulans geeft aan het inves-
teringsprogramma. Ik heb de evolu-
tie geschetst: voor 1982 was dat 37
miljard frank, voor 1987 ging het om
23 miljard frank of 2 miljard frank
meer dan vorig jaar.

Ik wil ook verwijzen naar het verslag
van de heer Tant, bladzijde 45, be-
treffende de incidentie op de ordon-
nanceringen  voor de begrotingsperio-
de 1980-1990. Ook deze tabellen die-
nen wij grondig te bestuderen omdat
zij niet onbelangrijk zijn wanneer wij
het over het investeringsprogramma
hebben.

Bijzonder belangrijk is ook het feit
dat 10 miljard frank rechtstreeks naar

Huisvesting wordt overgeheveld. In
dalende orde hebben we dan voor
Leefmilieu 4 miljard frank, voor
Volksgezondheid 2,5 miljard frank,
ondergeschikte besturen 2,5 miljard
frank - wat typeert wat ik daarstraks
heb gezegd inzake de vermenigvuldi-
gingscoëfficient - voor Cultuur 1,6
miljard frank, Welzijnszorg 1,6 mil-
jard frank en Landinrichting 0,9  mil-
jard frank. Positief is dus de stijging,
maar mag ik vragen dat het investe-
ringsprogramma in de eerste plaats
zou dienen om af te werken wat nog
niet beëindigd is, een klacht die voor-
al werd geformuleerd door de ge-
meentebesturen. Wanneer een ge-
meentebestuur hetzij in de openbare
werken van zijn gemeente, hetzij in
de culturele sector, hetzij in de socia-
le sector, met een half of één vierde
afgewerkt project staat en wanneer
men jaren op het beëindigen ervan
moet wachten dan is het duidelijk dat
het beleidsmatig fout is maar ook fi-
nancieel nadelig voor die gemeente
en trouwens voor de investeringen in
hun geheel.

Wij lezen in het verslag dat u hebt
gewezen op het feit dat een groot
gedeelte van de middelen, namelijk
7,5 miljard frank van de 23 miljard
frank, zal worden besteed voor Lim-
burg, de Kempen en de Westhoek en
wij dus met het investeringsprogram-
ma ook een poging doen tot recon-
versie. Ik ben het daarmee eens. Het
is een uitdaging voor de Vlaamse
Executieve. Ik betwist niet dat er po-
gingen worden gedaan, integendeel.
Het is echter een enorme uitdaging
voor de Vlaamse Executieve om met
7,5  miljard frank een aangepaste re-
conversie te realiseren in deze drie
gebieden. Er is echter nog een ander
probleemgebied en dat is de kanaal-
zone. Deze zone bevindt zich in een
welvarende provincie, maar statisti-
sche gegevens tonen aan dat bij voor-
beeld in de streek bezuiden de Rupel
tot aan het noorden van Vilvoorde er
een enorme werkloosheid is. De toe-
stand wordt er steeds erger. Ik be-
doel hiermee niet dat de reconversie
in de drie voornöemde gebieden niet
moet worden gerealiseerd, maar dat
men ook aandacht moet hebben voor
de meer lokale probleemregio’s waar
zich reële problemen voordoen.

Ik wil even verder uitweiden over de
SERV in verband met de meerjaren-
planning. Ik vind het een goed idee,
op één voorwaarde dat de meerjaren-
planning structureel juist is. Men kan
het niet alleen economisch bekijken.
Enkele gemeenten in ons land heb-
ben een structuurplan opgemaakt
voor de eerstvolgende jaren. Er is
een schittterend voorbeeld van zulk
een gemeente die met een BTK-pro-
ject, maar wetenschappelijk bege-
leid, een structuurplan heeft opge-
steld. Voor de opvolgers werd vast-
gelegd wat noodzakelijk is voor de
gemeente binnen vijf of tien jaar. Er
zijn dus twee elementen : ten eerste,
kan er worden gestructureerd van het
lokale naar boven toe. Ten tweede,
het kan niet zonder het bepalen van
de maatschappelijke behoeften.

Zoals ik daarstraks heb gezegd, zou-
den wij moeten nagaan welke de toe-
stand zal zijn van de financiële mid-
delen van onze Vlaamse Raad binnen
drie jaar. Ik geef enkele cijfers die
rechtstreeks betrekking hebben op
uw investeringsprogramma. In het
jaar 2025 - dat is relatief lang, maar
ook relatief kort - zal in Vlaanderen
20,7  procent van de bevolking be-
jaard zijn, 65-plussers, tegen slechts
13 procent nu. Wij kunnen dus niet
onverschillig zijn voor deze demogra-
fische structuur. Wij hebben in onze
investeringsprogramma’s eigenlijk
niet de moed met de consequenties
daarvan rekening te houden. Wij
durven niet onder ogen zien, ook niet
wat betreft de ziekteverzekering, wat
ons infrastructureel boven het hoofd
hangt.

Toevallig kwam ik in contact met een
werkgroep die de financiële analyse
heeft gemaakt van de situatie van on-
ze psychiatrische instellingen. Als wij
niet willen dat deze instellingen mid-
deleeuwse vergeetputten worden -
en laten wij ons geen illusies maken,
heel wat druggebruikers komen daar
terecht - dan zullen wij belangrijke
financiële middelen ter beschikking
moeten stellen voor hun modernise-
ring.

Ik ben voorstander van een meerja-
renprogramma, op voorwaarde dat
wij de maatschappelijke evolutie dui-
delijk durven onderkennen, dat wij
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de prognose niet alleen economisch
maar ook maatschappelijk maken en
dat wij daarbij rechtstreeks onze ge-
meenten betrekken, die zelf een
structuurplan maken en rekenen op
hetgeen ook van de overheid moet
komen. Ik geef toe dat ik er voor-
stander van ben dat het Investerings-
fonds vroeg of laat zou worden gerea-
liseerd, omdat het één van de meest
objectieve elementen is om, wanneer
een gemeente een planning heeft ge-
maakt, op termijn te kunnen rekenen
op een antwoord op de reële vragen
die zij stelt naar de overheid toe.

Kunnen wij de vraag nog ter zijde
schuiven of, voor een deel van deze
financiering, de kapitaalmarkt per
definitie moet worden uitgesloten, of
moeten wij de middelen vinden om
dit gezamenlijk te doen ?

Ik wens thans in het kort te spreken
over het tewerkstellingsbeleid in
Vlaanderen, waarbij ik zal proberen
mij zo dicht mogelijk bij de financiële
aspecten te houden.

Wij hebben een duidelijke opdracht
gekregen om een specifiek tewerk-
stellingsbeleid voor het Vlaams Ge-
west uit te bouwen. Dat staat in onze
organieke wet.

Mijnheer de Minister, ik wens ter za-
ke volgende vragen te stellen : in
hoever zijn wij daarin gelukt ? Heb-
ben wij een grotere inspanning ge-
daan dan de nationale overheid ?
Welke maatregelen kunnen wij,
naast de nationale maatregelen, ne-
men ? Wat is het verschil tussen de
nationale en de regionale aanpak ?
De industrie creëert geen werkplaat-
sen meer, dat is trouwens niet haar
bekommernis.% Bedrijfsleiders moe-
ten in de eerste plaats de rentabiliteit
en de modernisering van hun bedrijf
in het oog houden.

Wij vinden wèl nog een duidelijk te-
werkstellingseffect, maar niet in de
grote industrie. In de verslagen, ge-
maakt door de Vlaamse Executieve,
wordt melding gemaakt van ongeveer
6.000 arbeidsplaatsen in grote bedrij-
ven, 13.000 in kleine bedrijven en on-
geveer 23.000 op basis van de ar-
beidsplaatspremies. Dat is dus een

element waarmee wij rekening moe-
ten houden. Wanneer wij tot een
werkelijk tewerkstellingsbeleid in
Vlaanderen willen komen, zullen wij
dit niet zozeer meer kunnen doen in
de industriële sector maar wel in de
dienstverlenende sector, en, meer
dan in het verleden, in de KMO’s en
in de derde sector, met name de cul-
turele en welzijnsprojecten. In hoe-
ver speelt de Vlaamse Executieve,
vooral wat deze laatste betreft, in op
deze noden?

Wij stellen vast dat de industrie op
zichzelf niet meer arbeidsscheppend
is. Dit is een feit. Het vergt al een
hele strijd om te behouden wat men
heeft. Kijk maar naar de normale af-
vloeiingsprojecten van een drietal
grote bedrijven gedurende de laatste
maand. In onze statistieken stellen
wij vast dat de tewerkstelling wèl ge-
beurt met de helft van de subsidiëring
in bedrijven waar geen honderd
werknemers zijn tewerkgesteld. Ik
vraag dan ook de aandacht van de
Executieve, voor de KMO en de
dienstensector. Ik vraag echter ook
de aandacht voor de culturele en wel-
zijnsprojecten. Ik ben ervan over-
tuigd dat men aldus beantwoordt -
men beweert dat het op kunstmatige
wijze zou zijn, maar dat is niet zo -
aan een reële behoefte die in deze
sector aanwezig is en waar wij, meer
dan in het verleden, aan een specifiek
beleid zouden kunnen doen.

Ik ben verrast geweest door een re-
cent artikel in het sociaal economisch
tijdschrift van de UFSIA, waar men
een poging heeft gedaan om de evo-
lutie van de beroepsbevolking op een
andere wijze na te gaan.

Het zijn heel eigenaardige vaststellin-
gen, maar zeer interessante gege-
vens. Het is duidelijk dat de actieve
beroepsbevolking in Vlaanderen
blijft stijgen tot 1990 maar dat zij
reeds vanaf 1987 in Wallonië aan het
dalen is. Dit is een element waarmee
wij rekening zullen moeten houden
bij het uitbouwen van een specifiek
economisch beleid.

Er is een suggestie die ik ook aan
Minister Geens zou willen doen.
Wanneer men voor de KMO’s aan
prototype-beleid doet, moet eraan
worden gedacht dat octrooien enorm

veel kosten, niet worden gesubsi-
dieerd en dat wij veel beter een po-
ging zouden doen om de KMO’s te
helpen een octrooilicentie te beko-
men. Mijnheer de Minister, ik ben
verrast geweest bij het zoeken naar
cijfers voor mijn Arrondissement dat
noch de Nationale Overheid, noch de
GOM, noch de Vlaamse Executieve
statistische gegevens hebben over de
aangroei of de inkrimping van het
aantal bedrijven per Arrondisse-
ment. Wij hebben niet eens meer de
statistische gegevens om objectief na
te gaan hoe de evolutie in de verschil-
lende Arrondissementen is. Er is
daar een hiaat, allicht door een mis-
verstand tussen het Nationaal Insti-
tuut voor de Statistiek en de nieuwe
structuren na het tot stand komen
van de nieuwe wet. Wanneer wij dus
over reconversie spreken in bepaalde
regio’s, moeten wij op zijn minst over
recente cijfers kunnen beschikken.

Er is ook het probleem van de com-
plexiteit van de overheidssteun. Men
moet al over een lobbyist en over
een subsidiëringsspecialist beschik-
ken.

De heer H. Schiltz : Een ,,subsidio-
loog” (Gelach)

De heer G. Verhaegen : Inderdaad,
ik kwam niet onmiddellijk op het juis-
te woord.

Men moet over dergelijke specialis-
ten beschikken om nog op behoorlij-
ke wijze iets te kunnen bereiken.

,,Wij doen het beter dan de anderen”
vind ik niet zo een gelukkige slogan.
Vooraleer men iets poneert, moet
men altijd eerst het bewijs leveren.

Ik heb drie practische suggesties ge-
daan die rechtstreeks verband hou-
den met de begroting. De statistische
gegevens zijn op dit ogenblik onvol-
doende om een efficiënt beleid uit te
bouwen. Er zijn misverstanden en
hiaten waarmee wij moeite zullen
hebben om ze weg te werken.

Een paar woorden over de sector cul-
tuur. Bij de voorbereiding van mijn
toespraak over het hoofdstuk cultuur
heb ik met veel aandacht een recent
boekje gelezen getiteld ,,De plein-
vrees der kanunniken”. Kanunniken
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De heer J. Van Elewyck, SP-fractievoorzitter, op het spreekgestoelte

welgedane heren die niet noodzake-
lijkerwijze geestelijken zijn.

De heer W. Luyten : Kanunnik Walt-
niel, bijvoorbeeld. (Gelach)
De heer G. Verhaegen : Er zijn ook
magere kanunniken, collega.

De heer H. Schiltz : Dan zijn het
veeleer bedelmonniken.

De heer G. Verhaegen : Het gaat
over een werk dat is verschenen bij
Kritak en het is lezenswaard.

Wanneer wij de evaluatie gaan doen
- dat staat in de Regeringsverkla-
ring - van alle decreten die in de
Vlaamse Raad werden aangenomen,
raad ik u aan u eens te bezinnen over
bepaalde, soms wat harde, suggesties
in dat boekje. Ik zal slechts een pas-
sus uit het werk citeren en trachten
mijn spreektijd niet te overschrijden.
, ,Het levensgrote conflict tussen mas-
sa-cultuur en elite-cultuur wordt on-
gemoeid gelaten. Dit probleem is
niettemin de kern van onze cultuur-
crisis. Zijn wij nog bereid de cultuur
de functie te geven van kritische fac-

tor zoals in de XVIII eeuw ? Willen
wij aan de cultuur weer de kracht
geven van ontvoogding en van volks-
verheffing zoals in de negentiende
eeuw ?” Hierbij denken wij aan de
bibliotheken. ,,Geloven wij nog in de
cultuur als verzamelplaats voor men-
selijke waarde en waardigheid ?”
Geachte collega’s, ik citeer dit omdat
ik mij bij het lezen ervan de vraag
heb gesteld of op dit ogenblik, via
onze culturele begroting, de idee van
de negentiende eeuw over de volks-
verheffing aan belang zal winnen.
Het is geen technische discussie.
Wellicht zullen ook de jongeren ons
antwoord verwachten op de vraag te
weten welke menselijke waarden zo
waardevol zijn dat zij ook in de twin-
tigste eeuw en in de volgende eeuwen
vanuit onze gemeenschap zullen
moeten worden doorgegeven.

De heer E. Van Rompuy : Zeer juist.

De heer G. Verhaegen : Is het juist
dat in de Verenigde Staten 60 pro-
cent van de bevolking niet meer leest
of schrijft ? In Vlaanderen zijn er

250.000 primaire analfabeten. Veel
indrukwekkender is evenwel dat 56
procent van de Vlamingen toegeven
dat ze nooit een boek lezen. Dat lees
ik in de reeds geciteerde toespraak.

De heer W. Luyten : Die percentages
zijn vandaag ook in een Vlaamse
krant verschenen, waarin de resulta-
ten van enqetes uitgevoerd door stu-
denten van de Leuvense universiteit
worden vermeld.

De heer G. Verhaegen : Is het juist
dat het geschreven woord nog steeds
de drager is van ons ideeëngoed ? Ik
zou deze vraag eigenlijk anders wil-
len stellen. Meer en meer Vlamingen
ontvangen de inhoud van technische
media, via TV, cassettes en auditieve
middelen. Welke beperkte groep be-
heert deze media? Welke individuele
denker of kunstenaar kan nog bin-
nendringen in deze gesloten en exclu-
sieve wereld ?

De heer J. Van Elewyck : Zeer juist.

De heer G. Verhaegen: Op welke
wijze gebeurt de ,,uitzuivering” of de
,,vereenvoudiging” van belangrijke
culturele gegevens? In zijn boek ver-
wijst de schrijver naar ,,cassettes”, ik
citeer letterlijk ,,waarin tien romans
in honderd minuten zijn samenge-
vat”.

Mijn volgende vraag hierbij luidt of
wij dit allemaal noodzakelijkerwijze
negatief moeten zien. Dat is toch on-
ze uitdaging. Ontstaat er door de
nieuwe technologie een luistercultuur
zonder eigen creativiteit ? Is dat
noodzakelijk ? Moet er noodzakelijk
een voorfiltering zijn ? Gebeurt deze
voorfiltering ook niet in onze woord-
cultuur ? Mijn besluit hieruit is dat
een gevarieerd media-aanbod in elk
geval noodzakelijk is om eenzijdig-
heid te vermijden.

Zijn de ongebrijdelde mogelijkheden
van de technologie niet tegelijkertijd
een beperking ? Ter zake denk ik
aan de kostprijs en aan het aantal
kanalen.

De heer J. Van Elewyck : En aan de
toegang.

De heer G. Verhaegen : In het licht
van de door mij aangehaalde proble-
matiek krijgen de financiële discus-
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sies rond de uitgeverijen, het media-
decreet, het bibliotheekwezen,
scheppende kunstenaars en de intel-
lectuele vrijheid en verdraagzaam-
heid een gans andere dimensie.

Thans kom ik tot een discussiepunt
dat ook in onze fractie naar voren
werd gebracht. Bestaat er ingevolge
de beperkte middelen waarover wij
beschikken een tegenstrijdigheid tus-
sen het vormingselement en de pres-
tigeprojecten of is dit een vals dilem-
ma?

Hoeveel mensen, die men gewoonlijk
niet in de opera ziet of die nooit een
belangrijk boek lezen, krijgen nu de
kans om grootse opvoeringen te zien
van kunstenaars wat zonder het Fes-
tival van Vlaanderen totaal onmoge-
lijk was.

Ook met de emotionele spanning die
zulks meebrengt. Ik hou heel veel
van voetbal en van muziek. Maar het
verschil in spanning tussen een match
die men op het terrein volgt of op de
televisie is niet te vergelijken. Dat
geldt ook voor een muzikale opvoe-
ring, zelfs wanneer er fouten worden
gemaakt. Er is het verrassende van
het moment dat juist het pigment is
van een belangrijke culturele mani-
festatie. Ik ben het dus helemaal niet
eens met dit als een dilemma bij de
financiering te aanzien. Wij zullen
ons best doen om deze grote projec-
ten niet af te bouwen. Dat geldt ook
voor onze vormingselementen.

Eigenlijk komt het hierop neer : wan-
neer men objectief wil aansluiten met
het meerjarenprogramma, wanneer
het bibliotheekdecreet integraal
wordt uitgevoerd, wetende wat het
gaat kosten, wanneer de jeugdbewe-
gingen een betere begeleiding gaan
krijgen, wanneer wij in de culturele
s e c t o r  d e  tewerkstellingsprogram-
ma’s willen realiseren, wanneer wij
de opera willen redden, zullen wij in-
derdaad nieuwe financiële middelen
nodig hebben die wij nu objectief ge-
zien, niet hebben. Vandaar mijn zorg
omtrent een nieuw gesprek waarnaar
het beleid ons in de toekomst kan
brengen met de beperkte financiële
middelen waarover wij beschikken.

Is er nu niets gebeurd ? Integendeel.

menten naar voren brengen. Ik ver-
wijs hier naar artikel 9 van de wet
van 1984 in verband met de vrijstel-
ling van inkomstenbelasting voor
werken aan sommige beschermde
monumenten. Ik verwijs ook naar
mijn wetsvoorstel dat ik samen met
de heer le Hardy de Beaulieu heb
ingediend in verband met fiscale sti-
mili voor het behoud van het kunst-
patrimonium. Dat is ook voor een
groot stuk gerealiseerd en de uitvoe-
ringsbesluiten zijn een veertiental da-
gen geleden in het Belgische Staats-
blad verschenen.

Bijzonder verheugend is echter de
verklaring van Minister Dewael in de
Subcommissie voor de Financiën.
Wij hebben een vrijmoedig gesprek
gehad over de dualiteit naar aanlei-
ding van het muziekfestival van
Vlaanderen, of men grote culturele
manifestaties moet subsidiëren op
basis van negatieve resultaten ofwel
of men grote prestigeprojecten ook
de kans moet geven een investering
te doen om risico’s te dragen in de
toekomst. Er is dus een nieuwe rege-
ling waardoor men iemand voor de
toekomst kan financieren om nieuwe
risico’s te nemen zonder dat men -
ik moet hier voorzichtig zijn met wat
ik zeg - boekhoudkundige kunstgre-
pen moet toepassen om die financie-
ring te kunnen krijgen. Dat is in een
positieve zin uitgepraat. Ik ben er ge-
lukkig om dat dit zo verlopen is.

Ik wil hier wijzen op de goedkeuring
van een voorstel van decreet van on-
ze fractie waarbij wij ook de voor-
schottenregeling meer zouden aan-
passen voor de culturele sector en
waardoor de huidige kaskredieten
niet meer nodig zijn. Wij moeten in-
derdaad geen subsidies geven om de
interesten aan de kasvoorschotten te
betalen voor de culturele manifesta-
ties.

Wij hebben ook een wetsvoorstel in-
gediend in verband met de culturele
sponsering. Wij zullen zien wat dit
zal geven. Wanneer wij ooit een elan
willen geven, dan moet dit vooral
vanuit de culturele sector gebeuren.

Ik heb, geachte collega’s, zorgen om-
trent de begroting 1988.

Waarom maken wij ons zorgen als de

Enkele hypotheken rusten echter op
ons. Ik denk bij voorbeeld aan de
huisvesting, aan onze huidige middel-
en die geen grote stijging beogen, aan
het zeer lage groeiritme van de
staatsuitgaven waaraan onze ristor-
no’s zijn gekoppeld, aan de lage infla-
tie dus geen stijging van de index,
aan de overheveling van de saldi die
een eenmalige operatie was en aan
de successierechten die verdwijnen.
Het optrekken van de investeringen
zal de komende jaren een belangrijke
financiële inspanning vragen. Als wij
de prefinancieringsmechanismen wil-
len behouden of terugschroeven zo-
als wij de vorige jaren hebben ge-
daan, zal dit een belangrijke nieuwe
uitdaging vergen.

Onze fractie zal dus zeker met over-
tuiging deze begroting goedkeuren
omdat het een zeer goede poging was
om deze begroting waarheidsgetrouw
in de Vlaamse Raad te brengen.

Ik wens mijn toespraak te besluiten
met op te roepen voor een onderzoek
- gedurende drie vier jaar - naar
de prioriteiten die wij wensen te leg-
gen, gegeven de hypotheken die wij
momenteel kennen en de vraagte-
kens die rijzen inzake de begroting
voor 1988, waar wij in de loop van
dit jaar naartoe moeten groeien.

Geachte collega’s, ik dank u voor uw
aandachtig gehoor. Ik vind het toch
de moeite waard enkele algemene
beschouwingen te maken ter gelegen-
heid van een dergelijke begrotingsbe-
spreking. (Applaus op de banken van
de meerderheid en op sommige ban-
ken van de VU)

D e  Voorzittb : Mevrouw Vogels
heeft het woord.

Mevrouw M. Vogels (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, geachte collega’s,
ondanks het geringe gehoor in de
Vlaamse Raad ben ik toch van me-
ning dat het tot nu toe een boeiende
discussie is geweest. Vooral de heer
Schiltz viseert mijn Partij nogal eens
in zijn betogen, en terecht, omdat wij
dikwijls fundamenteel van mening
verschillen. Wij zouden hierover nog
uren kunnen discussiëren maar he-
laas kreeg AGALEV in deze algeme-
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ne toelichting slechts vijftien
spreektijd toebedeeld.

minuten

De Voorzitter : Gedurende vijftien
minuten kan men heel interessante
zaken vertellen.

Mevrouw M. Vogels : Dat zal ik ze-
ker doen, maar ik ga niet met de
heer Schiltz discussiëren. Ik wens
hem echter één vraag te stellen om
te illustreren waar het verschil zit tus-
sen uw en mijn mening, en blijkbaar
ook meer en meer die van de heer
Van Rompuy.

De omvorming van BRT naar VRT
- Vlaamse Radio en Televisie - ligt
u nauw aan het hart. Wat wil u hier-
mee bereiken ? Hoe wil u op die ma-
nier de identiteit van het Vlaamse
volk naar buiten brengen als u weet
dat tegelijkertijd de VRT niet anders
kan dan voor 80 procent Amerikaan-
se soap-opera’s uit te zenden ?

De heer H. Schiltz : Noem het dan
,,Zero-T of Nul-T”. Als ik uw rede-
nering volg hoeft hij voor mij zelfs
helemaal geen naam te hebben ? Dit
is dan niet nodig.

Mevrouw M. Vogels : Niet de naam
is belangrijk, maar de inhoud.

De heer H. Schiltz : Allebei. De
semantiek leert ons dat woorden be-
langrijk zijn ; men drukt zijn gedac-
then uit door woorden, niet door
vormloze ideeën of abstracte the-
ma’s.

Mevrouw M. Vogels : Het heeft maar
zin om nieuwe vormen of nieuwe
symbolen te zoeken als ze ook een
inhoud bevatten, zoniet zijn het mooi
verpakte lege dozen, wat uiteindelijk
ook deze begroting van de Vlaamse
Executieve is.

Ik stel dezelfde vraag aan de heer
Verhaeghen die bezorgd is om de cul-
tuur en de cultuurbeleving van de
jongeren. U zegt terecht dat wij wel-
licht naar een andere cultuurbeleving
moeten gaan. De nieuwe audio-vi-
suele middelen leren ons dat. Het is
goed het cultuuraanbod via de media
te diversifiëren. Wat heeft het echter
voor zin om, naast een officiële een
commerciële omroep goed te keuren,

terwijl men kan kiezen tussen een
aanbod van Dallas of Falcon Crest.
Het is duidelijk dat zij geen eigen
identiteit hebben. Het is een verka-
velen van een egale cultuuroverbren-
ging.

De heer W. Luyten : Mevrouw Vo-
gels als volksnationalist en inter-na-
tionalist wilde ik u een raad geven.
,,Reis wat meer, want u zijt universa-
listen”. Als u dan de dynamiek van
de volkeren, zoals de Catalanen, die
een stuk van het grote vrijheidsideaal
hebben bereikt - ik denk hierbij aan
de nationale bevrijdingsleer van de
liberalen van de 19e eeuw - ; vele
volkeren hebben dat in vroegere tij-
den bereikt ; het Vlaamse volk is dat
nog aan het opbouwen en dat is het-
geen de heer Schiltz heeft willen be-
wijzen . Als u dat zou bestuderen,
dan zou u vernemen wat inhoud ge-
ven aan eigen identiteit is, creativiteit
ontwikkelen, aan eigen cultuurop-
bouw doen wat dit alles kan geven,
met het oog op de wereld. Inder-
daad, kleine volkeren hebben geen
legers ; kleine volkeren doen niet aan
militaristisch nationalisme, dat is het
verschil tussen bevrijdend volksnatio-
nalisme en staatsnationalisme.

Mevrouw M. Vogels : Ik zal pogen
mij historisch te verdiepen, maar wij
leven in de 20e eeuw.

Thans kom ik tot mijn uiteenzetting.
Het aandeel van het investeringspro-
gramma  in de Vlaamse begroting is
sinds 1981 stelselmatig afgenomen.
Als we de verwezenlijkingen 1981 =
100 stellen, dan zijn deze in 1986 te-
ruggevallen tot 55,9.

Oorzaak van deze achteruitgang was
de overigens lovenswaardige discipli-
ne die de Vlaamse Regering zich op-
legde om minder gebruik te maken
van de prefinanciering en zoveel mo-
gelijk investeringen te budgetteren.
Zo liep het aandeel van budgettaire
financiering op van 30,7  procent in
1981 tot 45,5  procent in 1986.

Ook ik heb de SERV-brochure ge-
kregen en ik heb gelezen dat daarin
een pleidooi wordt gehouden om het
investeringsprogramma van Vlaande-
ren opnieuw te versterken en meer
financiële middelen aan dit investe-
ringsprogramma te besteden, omdat

- zo zegt de SERV - het investe-
ringsbeleid een instrument is tot het
realiseren van beleidsdoelstellingen
en een middel is om de tewerkstelling
te bevorderen.

Tegelijkertijd - ook de heer Van
Elewyck heeft daarop gewezen en u
heeft dat blijkbaar afgelezen - werd
vauit dezelfde hoek het gebrek aan
lange termijnbeleid aangeklaagd.
Goedgekeurde investeringen die een
lange-termijnpolitiek veronderstel-
len, worden het jaar daarna opnieuw
afgebouwd. Ondanks het feit dat de-
ze Vlaamse Executieve vijf jaar jong
is, kunnen reeds een aantal voorbeel-
den van dat soort politiek worden
vastgesteld. Een type-voorbeeld is
het soort beleid dat inzake stadsher-
waardering wordt gevoerd. Inder-
daad, wat het ene jaar wordt goedge-
keurd wordt het andere jaar weer af-
gebouwd.

De Vlaamse Regering heeft de passa-
ges die haar interesseerden uit het
SERV-document overgenomen en
heeft het investeringsprogramma
voor 1987 opnieuw met 10 procent
doen stijgen. Deze stijging zal welis-
waar niet budgettair kunnen worden
opgevangen ; het prefinancierings-
mechanisme wordt dus niet verder af-
gebouwd, maar zal, integendeel, op-
nieuw stijgen, wat uiteraard een hy-
potheek op de komende jaren bete-
kent.

Enerzijds zijn er 10 procent meer
vastleggingen waarvan men normaal
kan verwachten dat ze voor : 25 pro-
cent in 1987, 50 procent in 1988 en
25 procent in 1989 worden gefinan-
cierd .

De huidige beslissingen zijn dus een
serieuze hypotheek op de begrotin-
gen voor de volgende jaren. Daar-
naast verhoogt de schulden- en in-
trestlast van de Vlaamse begroting,
iets wat zich eveneens zal laten voe-
len de komende jaren. Als men tegen
die achtergrond uw hoerakreten
hoort, mijnheer de Minister, over het
feit dat wij maar een tekort hebben
van 1,7 miljard frank, dan denk ik
dat wij die hoerakreten in het per-
spectief van de komende jaren min-
stens iets moeten relativeren.

Veel erger is echter dat men deze
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extra middelen, en dit in tegenstel-
ling tot het SERV-advies, niet ge-
bruikte om een bepaalde politiek te
voeren, integendeel. Er werd beslist
tot een lineaire verhoging met 10 pro-
cent van de investeringsuitgaven. Het
hele surplus van 2,150 miljard frank
wordt verkaveld onder de zeven Mi-
nisters, die naar eigen inzicht en ver-
mogen een aantal extraatjes kunnen
voorzien. Van enige politieke of be-
leids-prioriteit is geen sprake, van
een meerjarenplanning is niets terug
te vinden in deze begroting. Of toch?

In een klein weggeborgen zinnetje
van de algemene toelichting staat im-
mers dat :

,,In de sector ,,huisvesting” werden
de nodige kredieten ingeschreven om
in 1987 de lasten te dekken voort-
vloeiend uit de herfinanciering van
het aandeel in de schuldenlast van de
sociale huisvesting overeenkomstig
het akkoord Regering/Executieven
van 25 november jongstleden, te we-
ten 750,O  miljoen frank, daar waar
vorig jaar 4.423,O  miljoen frank was
voorzien. Deze kredietruimte werd
overgeheveld naar de sector ,,econo-
mische expansie” waar thans
12.482,4  miljoen frank aan betalings-
kredieten voorzien werd tegenover
9.236,9  miljoen frank voor het jaar
1986.”

Bij deze transfer gaat het om niet
minder dan 3,2  miljard frank, dat
overgeheveld wordt naar de sector
,,economische expansie”, wat uiter-
aard aangenaam is voor de Voorzit-
ter van de Vlaamse Executieve en de
Minister van Economie en Werkgele-
genheid die de tweede belangrijkste
Minister wordt binnen de Vlaamse
Executieve, tenminste als men het
uittekent in wat hij van de uitgaven-
pot kan krijgen.

Uiteindelijk tonen deze cijfers aan
waar de ,,stille” prioriteiten liggen
van deze Vlaamse Regering. Niet het
met veel tromgeroffel aangekondigde
verhoogde investeringsprogramma
wordt gebruikt als instrument om be-
leidsklemtonen te leggen, maar wel
de vrijgekomen kredieten van de las-
ten voor de huisvesting. Kom mij nu
niet zeggen dat dit een louter finan-

ciële operatie is, want dit gaat mijns
inziens niet op. Het is z dat men vroe-
ger aangegane verbintenissen, mach-
tigingen, vooral sinds eind 1985, nu
moet betalen. Dat klopt inderdaad.
Maar ik denk dat zulks ook geldt
voor andere sectoren, bijvoorbeeld
de huisvestingssector waar ook heel
wat machtigingen moeten worden te-
rugbetaald.

In elk geval is het zo dat door deze
transfer naar economische expansie
beslist wordt dit beleidsinstrument
onverkort te handhaven en er meer
middelen in te pompen in die mate
dat de begroting economie en te-
werkstelling oploopt tot één vijfde
van de totale uitgaven, wat duidelijk
wèl een beleidsbeslissing is. Het ar-
gument dat dit bedrag volgend jaar
weer wordt afgebouwd, moeten wij
nog eerst zien, Ministers laten nu
eenmaal niet graag aan hun middelen
knabbelen. Bovendien geeft de op-
richting van de regionale ontwikke-
lingsfondsen een nieuw elan aan de
,,DIRV-manie” van deze Executieve
en daar hebben wij de grootste vra-
gen bij. Waarom ? Eerst en vooral
omdat het beleid dat de Vlaamse
Eerste Minister en de Minister van
Economie en. Werkgelegenheid voor-
al sinds 1982 voert, gebaseerd is op
de DIRV-campagne of de vernieu-
wing van het Vlaams economisch
weefsel via de nieuwe technologieën.
De beleidsinstrumenten die de Minis-
ter voorhanden heeft, namelijk de
wetten op de regionale expansie en
de steun aan het toegepast wettelijk
onderzoek, worden gehanteerd in
functie van deze DIRV-actie. De te-
werkstelling is afgeleid van deze cam-
pagne. Bij de start van zijn DIRV-
campagne stelde Minister Geens dat
DIRV-Vlaanderen welvarend en
zonder werklozen ons naar het jaar
2000 zou brengen.

Voor 1987 wil men de bestaande be-
leidsinstrumenten in de vorm van de
wetten op de economische expansie
heroriënteren naar de drie Europees
erkende ontwikkelingsgebieden, na-
melijk Limburg, West-Vlaanderen en
de Kempen en naar het voeren van
een actief reconversiebeleid voor de-
ze gebieden. Einddoel van dit alles is
de blijkbaar ook in Vlaanderen be-
staande ,,verschillende snelheden”

wegwerken en de werkloosheid op-
lossen.

De werkloosheidsgegevens in Vlaan-
deren tonen echter duidelijk dat de
DIRV-campagne allesbehalve een
deux ex machina is en dat het niet
misplaatst zou zijn eerst een evaluatie
ten gronde te maken alvorens 3,2
miljard frank extra in dit beleid te
pompen. In december 1981, bij de
aantreding van Geens 1,  waren
395.012 mensen werkloos of opge-
vangen via de tijdelijke statuten. In
november 1985 zijn dit er reeds
520.072 ; in september 1986 533.251.
Vooral de tewerkstelling in de indus-
trie, precies die sector die de DIRV-
campagne viseert, liep tussen 1981 en
1985 terug met 8 procent en op basis
van de prognoses van het Planbureau
blijkt dat men tussen 1985 en 1990
nog eens moet rekenen met een ver-
lies van 35.500 eenheden, precies in
die industriële sector.

Bovendien blijkt de toegekende
steun via de expansiewetgeving voor
de grote bedrijven, zo blijkt meer en
meer, slechts een marginaal element
te zijn bij de investeringsbeslissing
van het bedrijf. Slechts 2 op 10 inves-
teringsdossiers die de NMKN behan-
delt maken gebruik van de facilitei-
ten van de regionale wetgeving; de
overige acht kiezen voor de voorde-
len hen geboden door de cordinatie-
centra. De effectiviteit van de input
van extra middelen in de regionale
expansiewetgeving is dan ook erg be-
twijfelbaar, vooral wat betreft de gro-
te bedrijven die nu met het leeuwen-
aandeel van de steun gaan lopen.

De heroriëntering van de middelen
naar de zogenaamde erkende ontwik-
kelingsgebieden kan ons dan ook al-
lesbehalve overtuigen en biedt geen
enkele garantie voor de opvang van
de verloren arbeidsplaatsen in bij
voorbeeld KS. Te meer daar dit altijd
wordt verkocht in het kader van een
globale reconversiepolitiek. Sta mij
echter toe, ik ben inderdaad nog jong
en ik zit hier nog niet lang, te zeggen
dat ik nog altijd niet begrijp wat re-
conversie eigenlijk is. Het is wellicht
het modewoord bij uitstek in de poli-
tieke literatuur de dag van vandaag.
Mij is echter nog altijd niet duidelijk
wat reconversie nu eigenlijk concreet
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inhoudt. Het is een vaag, een alles
en nietszeggend begrip dat bediscus-
sieerd wordt op P- en T-dagen in
aparte werkgroepen, maar nog nooit
concreet tot iets heeft geleid. Waar
blijft trouwens de vijfde werkgroep
voor KS met zijn plannen. Wij zou-
den nog veel vragen kunnen stellen.
Reconversie is  en bli jf t  hol en
rechtvaardigt zeker niet de bijkomen-
de middelen op die manier voor die
sector.

De heer H. Schiltz : Reconversie is
eigenlijk het vervangen van een be-
staand economisch weefsel dat ver-
sleten of niet meer aangepast is door
een nieuw. Het betekent ook het in-
brengen in een regio waar geen eco-
nomische activiteit en tewerkstelling
is van economische activiteit en te-
werkstelling. Meent u dat er daar-
voor geen politiek moet worden be-
dreven en dat dat uit de hemel zal
vallen ?

Mevrouw M. Vogels : Dat meen ik
helemaal niet, mijnheer Schiltz. Ik
meen echter dat dit niet kan worden
gerealiseerd door het organiseren
van P- en T-dagen die dan vooral een
politiek cachet hebben, door werk-
groepen, door coördinaties van werk-
groepen, door nationale en regionale
overlegorganen waar uiteindelijk
niets concreet uitkomt.

Ik heb de Voorzitter van de Vlaamse
Executieve in de Commissie ge-
vraagd hoe het zit met de interne re-
conversie van KS en hoe het zat met
eventuele studies naar carbo-chemie.
Daarop kan men mij geen antwoord
geven. Dus zelfs essentiële vragen
naar de inhoud, in welke richting wil-
len wij reconversie in Limburg, welke
soort industrie willen wij aantrekken
is mij helemaal niet duidelijk. Als het
u duidelijk is ?

De heer H. Schiltz : Neen, het is mij
ook niet duidelijk. Dat heeft echter
niets te maken met het begrip.

Mevrouw M. Vogels : Om al deze
redenen, mijnheer de Minister, heb-
ben wij dan ook deze begroting ten
gronde geamendeerd en stellen wij
voor om de vrijgekomen krediet-
ruimte op te nemen in het investe-

ringsprogramma van de huisvesting.

De voorbije 10 jaar liep het sociale
huisvestingsprogramma enorm terug.
Terwijl in 1975 nog 31.031 woningen
werden aanbesteed, liep dit in 1981
terug tot 9.981, tot 1.516 in 1984 en
tot 709 in 1985. Wel steeg de bedrij-
vigheid op het stuk van de stadsver-
nieuwing van 185 woningen in 1984
tot 307 in 1985. Dat is nu ook bepaald
niet om naar huis te schrijven.

Opmerkelijk is wel dat de noden in
verband met de huisvesting, vooral
de nood aan goedkope huurwonin-
gen, toeneemt. Niet toevallig zijn
precies deze noden het grootst in de
Europees erkende ontwikkelingsge-
bieden. Alleen al in Limburg, waar
jaarlijks 4.600 gezinnen bijkomen,
kampt men nu al met een tekort van
bijna 9.000 woningen. In de nabije
toekomst zal de nood zich nog scher-
per laten gevoelen. Volgens het wo-
ningmarktonderzoek Limburg uitge-
voerd. in 1983 door LISO, wenst 48
procent van de Limburgse jongeren
te huren. Dat is  natuurli jk niet
vreemd aan de economische situatie.

Parallel met de moeilijke economi-
sche situatie in Limburg is ook de
inkomenspositie van de Limburger
zwaar aangetast en een degelijke
huisvesting is vaak enkel mogelijk via
sociale huur. Op 15 mei 1984 stonden
in Limburg niet minder dan 5.485
kandidaat-huurders op de wachtlij-
sten voor een sociale woning.

Daarenboven gaat het huidig gevoer-
de beleid, dat gericht is op vernieuw-
bouw en herwaardering volledig
voorbij aan de noden in de ontwikke-
lingsgebieden als Limburg waar na-
genoeg geen leegstand is.

Door een heroriëntering van de in-
vesteringen naar een huisvestingspro-
gramma  kan men perfect tegemoet-
komen aan de noden van de ontwik-
kelingsgebieden zowel aan de huis-
vestingsnood als aan de tewerkstel-
lingsnood omdat precies de bouwsec-
tor een arbeidsintensieve sector is.

Deze politiek van vernieuwbouw en
herwaarderingsgebieden, vooral van
belang in verarmde stedelijke gebie-
den, heeft eveneens onvoldoende
middelen.

BIRO - Bewoners in de Ruimtelijke
Ordening - berekende op basis van
de bestaande herwaarderingsgebie-
den dat jaarlijks minstens 1,111 mil-
jard frank moet worden uitgetrokken
om de geplande projecten te realise-
ren. Ons amendement, in afwachting
dat het beleid van Geens meer garan-
ties biedt, strekt ertoe de vrijgeko-
men kredietruimte van 3,2 miljard
frank te herbesteden in de huisves-
ting. Meer precies een verhoging met
1 miljard frank voor het stadsher-
waarderingsbeleid en een verhoging
met 2 miljard frank voor de woning-
bouw, te besteden in de erkende ont-
wikkelingsgebieden.

Een tweede algemene tendens die wij
uit deze begroting kunnen aflezen
zijn de steeds stijgende uitgaven voor
public-relations van de Vlaamse Mi-
nisters. Als we al de uitgaven, ver-
bonden aan campagnes die in deze
begroting voorkomen, los van de ei-
gen Kabinetsuitgaven, samenvoegen
bekomen we een indrukwekkende
lijst.

In de sector cultuur komen we aan
niet minder dan 36 miljoen frank
voor ,,Vlaanderen leeft”.

De heer J. Van Elewyck : Glitter !

Mevrouw M. Vogels : Voor de ge-
zinsaangelegenheden komen we aan
3,5 miljoen frank. In de sector econo-
mie bedraagt de uitgave voor de
DIRV-campagne 13 miljoen frank en
voor economische manifestaties 7
miljoen frank. Voor het Jaar van het
Leefmilieu wordt 18 miljoen frank
gespendeerd. De Vlaamse excellen-
ties hebben in totaal niet minder dan
77,5 miljoen frank nodig om hun
campagnes te financieren, tegen 31
miljoen frank in 1986.

De heer H. Schiltz : Met een grote
return !

Mevrouw M. Vogels : Om wat te
doen ? Om de eigen onmacht en het
gebrek aan beleid te verdoezelen ?

Macaber genoeg wordt precies in die
sectoren waar de tewerkstelling het
meest bedreigd wordt door allerlei
nationale maatregelen, vermindering
van tijdelijke statuten, invoering van
promotoren-bijdrage en waar de re-
gionale Ministers in het verleden de
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tijdelijke statuten niet wilden of niet
konden omzetten in vaste tewerkstel-
ling het meest geld uitgegeven aan
campagnes. Dit is onduldbaar, daar-
om ook dat wij systematisch amende-
menten hebben ingediend om gelden
van deze campagnes over te hevelen
naar begrotingsposten die de tewerk-
stelling in deze sectoren kunnen vrij-
waren.

Mijnheer de Voorzitter, deze Vlaam-
se begroting is voor AGALEV een
begroting van gecamoufleerde tekor-
ten en verborgen prioriteiten, inge-
diend door een Vlaamse Regering
die wanhopig tracht haar eigen on-
macht te verschuilen achter dure pu-
blic-relations-campagnes. Op die ma-
nier verkoopt zij de bevolking mooi
verpakte lege dozen en schuift ze de
problemen door naar de komende
generaties. (Applaus bij AGALE V,
bij de SP en bij de VU)

De Voorzitter : Minister Waltniel
heeft het woord.

Minister L. Waltniel (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, ik heb
deze namiddag heel wat boeiende en
uiteenlopende uiteenzettingen ge-
hoord, gaande van de louter politieke
probleemstelling van de heer Van
Elewyck, over de moraliserende toe-
spraak van de heer Verhaegen, over
de cursus in de economische filosofie
van de heer Schiltz tot de bekommer-
nis voor minder glitter en meer men-
selijke draagkracht.

Af en toe heeft men ook gesproken
over de cijfers en over de begroting.
Het is dan ook mijn eerste taak daar-
op een repliek te geven.

Vele sprekers plaatsen vraagtekens
en hebben twijfels betreffende het re-
sultaat dat hier naar voren wordt ge-
bracht. Dit resultaat wordt door twee
factoren beïnvloed, namelijk de mid-
delen en de uitgaven.

De heer Schiltz heeft gezegd dat de
middelen te zelfdertijd te klein zijn
ten opzichte van de behoeften en ten
opzichte van de verdeling tussen de
beide Gemeenschappen. Dit is ook
de bekommernis van de heer Van
Elewyck .’ Inderdaad, de middelen

volstaan niet om aan de Executieve
en aan de Vlaamse Raad toe te laten
de politiek te voeren die zij graag
zouden willen voeren.

De collega’s hadden het inzicht om
te besnoeien, maar desalniettemin
was er einde juli een aanvraag van
kredieten ten bedrage van 110 mil-
jard frank, daar waar het slechts mo-
gelijk was circa 80 procent van dit
bedrag uit te geven.

De middelen zijn om twee redenen
beperkt. In de eerste plaats - en wij
hebben gesproken over politieke me-
moires - was ik erbij toen begin
1971 de middelen van de Cultuurraad
werden vastgelegd; ik was erbij wan-
neer de fameuze wet van 1 augustus
1974 tot stand kwam, waar onder
meer voor het eerst de verdeelsleu-
tels werden bepaald, zijnde een der-
de bevolking, een derde inkomsten,
een derde grondgebied.

De heer H. Schiltz : Dit is gebeurd
met de wet-Leburton op de economi-
sche expansie.

Minister L. Waltniel : Ik was er ook
bij in 1980 toen men heeft beslist de
gewestbegrotingen en de gemeen-
schapsbegrotingen in het kader van
de voorlopige gewestvorming over te
nemen en met deze bedragen te star-
ten. Men heeft de cijfers afgerond.

Op dat ogenblik is men vergeten dat
een bepaald patroon tot stand was
gekomen binnen een andere staats-
structuur, dat dit patroon niet jaar-in
jaar-uit kon gelden en dat noodzake-
lijkerwijze, met de geleidelijke over-
dracht naar de Gewesten, een ander
behoefte-patroon zou ontstaan.

In de tweede plaats is men ook verge-
ten dat, hoe dichter bepaalde beleids-
niveaus bij de bevolking komen, hoe
meer de behoefte van de bevolking
tot die beleidsniveaus doordringt en
hoe meer men ook terecht middelen
nodig heeft om aan uitgaven, die
mettertijd onafwendbaar worden, ‘te
kunnen voldoen.

Ik treed volledig de stelling bij dat de
middelen waarover wij beschikken
onvoldoende zijn. Wij zouden echter
meer middelen willen, maar er moet
dan ook een politieke context tot

stand komen die toelaat meer mid-
delen te bekomen. Mijnheer Van
Elewyck, u stelt de zaken zeer een-
voudig voor. Ik zal er straks op terug-
komen, maar uw oplossing is zodanig
simplistisch dat ik hierover geen dis-
cussie wil voeren.

De ontvangsten werden voorzichtig
geraamd.

Mijnheer Verhaegen, u heeft gezegd
dat daarin drie factoren een rol spe-
len, waarvan in de eerste plaats de
dotaties. Wanneer de begroting werd
opgesteld hebben wij de dotaties be-
rekend op basis van een inflatieper-
centage van 0,8  procent, wat uitein-
delijk 1,l 1,2  procent werd, zodat ik
het document ben gaan raadplegen
dat aan de Senaat is overgemaakt in-
zake de dotaties voor de Gewesten
en de Gemeenschappen.  Daarin
wordt een dotatie voorzien die onge-
veer 360 miljoen frank groter zijn dan
diegene welke wij oorspronkelijk
voorzien hebben in onze begroting.
Ook de ristorno% die in de begroting
zijn voorzien worden elk jaar met 4
à 500 miljoen frank vermeerderd -
dat was reeds het geval in 1984, 1985
en 1986 - zodat er toch een kleine
reserve is die in aanmerking zou kun-
nen komen wanneer wij volgend jaar
geen beroep meer kunnen doen op
de fondsen.

Er is nog een andere factor die niet
werd venoemd maar die toch de
moeite loont om te citeren, met name
dat in deze begroting ruim 2 miljard
frank achterstallen uit het verleden
werd ingehaald, vooral in de sector
van de minder-validen, het fonds
1981, en in de sector jeugdzorg en de
sector bejaardenzorg. Vorig jaar
werd in de begroting 3,5 miljard
frank gerecupereerd. Ik heb het niet
over wat normaal als achterstallen
kan worden beschouwd omdat in dat
stelsel wordt gewerkt met voorschot-
ten die 80 procent bedragen van de
geraamde uitgaven. Automatisch is
er het jaar daarop 20 procent te recu-
pereren. Ik heb het echter over ach-
terstallen van jaren tevoren, wat ons
nu op een achterstalniveau van onge-
veer 1 miljard frank brengt. Wij heb-
ben dus nu in eerste instantie 2,5 mil-
jard frank gerecupereerd in de uitga-
vensector.
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ben, om de eenvoudige reden dat nen was. Daarom is het niet mogelijk

Verscheidene sprekers vroegen zich
af waar wij aan toe zijn voor 1988 en
1989. Ook ik maak mij daarover zor-
gen. Het heeft geen zin zich een rad
voor ogen te draaien en te beweren
dat het wel op een of andere manier
zal worden opgelost. In fine van de
tekst van mijn uiteenzetting heb ik
gezegd - en dit met een speciale be-
doeling - dat het misschien noodza-
kelijk zal zijn ingrijpende maatrege-
len te nemen in bepaalde domeinen
en  even tuee l  ons  prioriteitenpro-
gramma te herdenken. Dit betekent
dat het in het licht van eventuele
moeilijke begrotingstechnische gege-
vens noodzakelijk zal zijn de tering
naar de nering te zetten, besnoeiin-
gen dus die natuurlijk niet goed zijn
voor het voeren van een volwaardige
Vlaamse politiek op verschillende
domeinen.

Mijnheer Schiltz, alle berekeningen
tonen inderdaad aan dat de Vlamin-
gen nog altijd 3.464 frank per capita
minder ontvangen dan onze Fransta-
lige landgenoten. Dat maakt een be-
leidsruimte van 20 miljard frank uit,
waarmee wij al heel wat zouden kun-
nen aanvangen. Wij deden een po-
ging om hieraan te verhelpen. Wij
moeten echter tot een fundamentele
wijziging komen van de financierings-
wet van 9 augustus, wat een consen-
sus op een veel ruimer niveau zal ver-
eisen. Als in Wallonië 86 procent
wordt bijgedragen tot het bruto na-
tionaal produkt en men 98 procent
heeft van het inkomen, in vergelij-
king met Vlaanderen, dan vind ik dat
een bedenkelijke toestand, waarbij ik
mij de vraag stel welke de oorzaak is
van de bestendiging ervan.

Ik wil nog zeer in het kort enkele
punten bespreken die aan de orde
zijn gekomen, en in eerste instantie
het probleem van de Fondsen. Ik heb
in de Commissie gezegd en daarnet
ook nog, dat begrotingstechnisch dit
volledig correct is. Er zal natuurlijk
een probleem rijzen in de volgende
jaren.

Wat betreft de overdracht van de uit-
gaven 1986 naar 1987, geraamd op
6,525 miljard frank, meen ik niet dat
ze een dergelijke omvang kan heb-

geen instructies werden gegeven in
de zin van, betaal nu niet, stel het uit
tot volgend jaar. Dat zou voor mij
een heel nieuw gegeven zijn, te meer
omdat de Executieve het besluit
heeft genomen, in afwijking van het
genummerd koninklijk besluit 402,
de machtigingen te blokkeren maar
de ordonnanceringen te laten door-
gaan.

De heer H. Schiltz : U moet laten
nazien, wat de niet-gesplitste kredie-
ten betreft, wat het verschil is tussen
de vastleggingen 1986 en de ordon-
nanceringen 1986. Dat verschil be-
draagt namelijk 6,525 miljard frank
per 30 januari. Dat wijst op een ,,en
tours” van 6,5 miljard frank. Ik heb
in de Commissie daarover uitleg ge-
vraagd, maar die niet gekregen.

van de 100 procent van 1986 1OÖf  20
procent aan de ontwikkelingszones te
besteden met een relatieve verminde-
ring in hetzelfde pakket van de kre-
dieten bestemd voor de andere pro-
jecten. Dit zou tot gevolg hebben ge-
had dat bepaalde projecten waarmee
een aanvang werd gemaakt dienden
te worden geblokkeerd. Dat is de zin
van de verhoging met 10 procent.
Het zal natuurlijk wel een financiële
weerslag hebben.

Minister L. Waltniel : Het kan een
normaal fenomeen zijn. Het is reeds
gebeurd bij de overgang 1985 naar
1986 en van 1986 naar 1987.

Ik combineer nu even drie zaken :
het investeringsprobleem, het pro-
bleem van de economische expansie
en van de afbouw van de pre-finan-
ciering.

U vergist zich wanneer u zegt dat wij
voluntaristisch de kredieten die vrij
gekomen zijn door de beperking van
de uitgaven bestemd voor de huisves-
ting -Z 750 miljoen frank - en die
vorig jaar 4,436 miljard frank bedroe-
gen, zo maar zouden overgeheveld
hebben naar de sector economische

De heer H. Schiltz : U moet vergelij-
ken of dat volume constant blijft, of
dat het aanzwelt.

Minister L. Waltniel : Ik zal het laten
onderzoeken.

De pre-financiering is een oud zeer
en een probleem waar wij vroeg of
laat werk van zullen moeten maken.
Het bedrag van 600 miljoen frank dat
nu meer wordt besteed aan de prefi-
nanciering is uitsluitend een gevolg
van de verhoging van het investe-
ringsprogramma. Mevrouw Vogels
mag het mij niet kwalijk nemen,
maar wij hebben gemeend dat pro-
gramma te moeten verhogen met 10
procent, niet omdat wij de SERV
slaafs willen volgen, maar wel om een
bijzondere inspanning te doen wat
betreft de ontwikkelingszones. Lim-
burg is een groot prbleem. Trou-
wens, in de verantwoording van uw
amendement, mevrouw Volgels, be-
treffende de woningbouw verwijst u
naar Limburg. De aangroei van het
investeringsprogramma is voor meer
dan 90 procent bestemd voor de ont-
wikkelingszones. Anderzijds - zoals
de heer Verhaegen heeft gezegd -
moeten wij in verband met de inves-
teringsprogramma’s eraan denken
eerst af te werken wat reeds begon-

expansie.

Neen, wij hadden daar niet over te
kiezen, dat was eenvoudigweg een
uitgave die moest gebeuren. In 1987,
het moeilijkste jaar, moesten wij 39
procent terugbetalen van de speciale
inspanning die einde 1985 was ge-
beurd wanneer de kredieten voor
economische expansie van 10 naar 15
miljard frank werden opgevoerd.
Daarvan hebben wij nu de weerslag.
Laten wij veronderstellen en hopen
dat wij in 1988 opnieuw ruimte zullen
vrij krijgen in tegenovergestelde zin
en dat wij, zoals de heer Schiltz reeds
deed opmerken, kunnen genieten
van de inspanningen inzake beper-
k i n g  v a n  d e  investeringsprogram-
ma’s, doorgevoerd in 1984-1985.
Trouwens, in de evolutie van de
schuldenlast zien wij een regelmatige
daling, onder invloed van de beper-
kingen, doorgevoerd in de investe-
ringsprogramma’s.

Inzake tewerkstellings-  en cultuurpo-
litiek werden hier veel interessante
zaken gezegd. Wat mij in alle uiteen-
zettingen heeft getroffen, is een be-
paalde defaitistische ondertoon.

Mijnheer Schiltz, u was één van de
sprekers die zegden dat deze Execu-
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tieve even goed een bestendige depu-
tatie of een schepencollege kon zijn
en zich afvroegen wat er uiteindelijk
was uitgegaan van deze Executieve.
Ook mevrouw Vogels was niet al te
enthousiast over wat wij ‘tot dusver
hebben gepresteerd ; dat zou mij
trouwens verwonderd hebben.

De heer J. Van Elewyck : Omdat u
zelf de Executieve kent.

Minister L. Waltniel : Mijnheer Van
Elewyck, ik maak uw rekening ook
nog.

Men doet laatdunkend over Flan-
ders’ Technology en over de DIRV-
actie, maar toch werd hier gesproken
over het affirmeren van het Vlaamse
imago. Welnu, ik kan u verzekeren
dat Vlaanderen door de DIRV-actie
veel meer gekend werd en wordt dan
door tientallen brochures, omdat
men door die actie diegenen raakt
die het economisch leven bepalen en
de publieke opinie beïnvloeden. Men
spreekt meesmuilend over ,,Vlaande-
ren leeft” en over de kredieten die
werden ingeschreven voor deze cam-
pagne. Op pejoratieve wijze wordt
gesproken over hetgeen werd bereikt
in een nieuw media-beleid. U kan er-
mee akkoord gaan of niet, maar u
kan toch niet loochenen dat op dat
stuk interessante initiatieven naar vo-
ren zijn gekomen.

Het probleem van de Kempense
Steenkoolmijnen gaat niet aan ons
voorbij, integendeel, wij gaan daar
nu de leidende en effectieve motor
spelen in het reconversiebeleid. U
kent nu de bepaling van de reconver-
sie. Het is, zoals de heer Schiltz heeft
gezegd, het vervangen. van iets dat
dood is, dat niet meer deugt, door
iets dat leeft en de bevolking interes-
seert. Wel, het is toch de Vlaamse
Executieve die, niet langer geleden
dan vorige week, de beslissing heeft
getroffen van hoe dan ook uitvoering
te geven aan de voornemens, ge-
maakt einde 1985 in het Sint-Sylves-
terakkoord. Er doen zich bepaalde
moeilijkheden voor in die uitvoering,
maar wij hebben besloten niet meer
te wachten. Wij hebben opdracht ge-
geven aan de GIMV om een speciale
holding op te richten voor de recon-
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versie van Limburg, met een begin-
kapitaal van 500 miljoen frank. Door
contacten met het Vlaams Fonds
voor Industriële Reconversie en met
de NIMV zal men kunnen komen tot
dat grootse opzet waarvoor van over-
heidswege uiteindelijk zes miljard
frank ter beschikking komt. Samen
met de zes miljard frank van de privé-
sector komen wij tot twaalf miljard.

De heer J. Van Elewyck : Is het waar
dat u de helikopterfabriek gepland in
Oostende gaat overbrengen naar
Limburg? Het geld is er toch al aan
gespendeerd.

Minister L. Waltniel: Dat zijn zaken
waarover we hier niet gaan discussië-
ren, mijnheer Van Elewyck. Wij
spreken hier over serieuze zaken.

De heer J. Van Elewyck : Juist daar-
om.

De heer H. Schiltz : Mijnheer de Mi-
nister, ik wil gerust aannemen dat u
erin zult slagen enkele miljarden
frank in een openbare holding bijeen
te brengen, maar ik vrees dat daar
niet het grote probleem ligt. Het in-
vesteringskapitaal is in Vlaanderen
- in heel België - op dit ogenblik
niet zo zeldzaam. Het is vrij over-
vloedig voorhanden. Het grote pro-
bleem is een gecordineerd beleid te
voeren waarin zowel Openbare
Werken, als Onderwijs, als RVA en
dergelijke ingeschakeld worden,
waar u dus in tal van gebieden hebt
af te rekenen met beslissingen die el-
ders worden genomen, meer bepaald
in de centrale Regering. Een beslis-
sing van de Minister van Verkeerswe-
zen of van de Minister van Openbare
Werken kan met één pennetrek meer
doen dan u met geduldig uw GIMV
te laten werken of kan, integendeel,
uw project doorkruisen op een ma-
nier dat u alle mogelijkheden worden
ontnomen. Het is nu eenmaal ons
drama dat wij met veel goede wil en
de weinige middelen die wij hebben,
zinnige dingen trachten te doen,
maar dat door een enkelvoudige be-
slissing van één Minister in de centra-
le Regering alles ofwel kan worden
geamplifieerd tot het veelvoudige of
integendeel kan worden tegenge-
werkt. Zolang er geen eenheid van
commando bestaat, zullen er altijd
problemen blijven bestaan. In Neder-

lands Limburg is men veel vroeger
dan bij ons, de steenkoolmijnen be-
ginnen sluiten. Bij ons bevindt de
Vlaamse Executieve inzake de KS-
problemen zich tussen hangen en
wurgen. Het is niet met privé-hol-
dings te gaan immiteren, dat u de
reconversie van Limburg gaat op
gang krijgen.

Minister L. Waltniel : Mijnheer
Schiltz, wij spreken nu niet specifiek
over de problemen in Limburg. In
verband met die problemen kan ik
alleen zeggen dat er drie weken gele-
den een permanente commissie is sa-
mengesteld die bestaat uit onder an-
dere de afgevaardigden van de Gou-
verneur van Limburg en drie Besten-
dige Afgevaardigden en vier Af-
gevaardigden van de Gemeenschaps-
ministers. Er werd beslist tot de op-
richting van een permanente werk-
groep waarvan ook deel uitmaken
Afgevaardigden van de Minister van
Verkeerswezen en van Openbare
Werken en andere betrokken Minis-
ters om tot een cordinatie  te komen
ten einde het euvel waarop u zin-
speelt te kunnen vermijden.

Wij hebben de begroting in alle ernst
opgesteld, met goede wil en met een
bekommernis voor de komende ja-
ren. Tot diegenen die nu zeggen dat
het beter zou kunnen alle problemen
inzake de begroting menen op te los-
sen met te stellen dat er meer middel-
en van de nationale Regering moeten
komen, zeg ik, vooral als zij blijken
op vinkenslag te zitten om in de Re-
gering te stappen, dat de tovenaars
van heden de sukkelaars van morgen
kunnen zijn. Het probleem inzake de
begroting is niet zomaar op te lossen
met eenvoudige slogans. Het pro-
bleem van de begroting van de
Vlaamse Gemeenschap is ingewik-
keld en heeft vele facetten en daarom
konden er vanmiddag zoveel interes-
sante uiteenzettingen worden gehou-
den. Uit vele uiteenzettingen klonk
een pessimistische ondertoon. Ik heb
toespraken gehoord waarin zonder
meer werd gevraagd : wie zijn wij,
wat doen wij, wat kunnen wij ? Mijn-
heer Schiltz, u hebt Vlaanderen zelfs
vergeleken met Libanon uit het ver-
leden.

De heer H. Schiltz : Excuseer, Mijn-
heer de Minister, daar blijkt u mij
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volkomen verkeerd te hebben begre-
pen. Ik heb gezegd, als wij niet op-
passen, worden wij een land zonder
identiteit, met misschien veel geld,
zoals Libanon vroeger was.

Minister L. Waltniel : Mij komt dit
voor als een jeremiade welke aan het
Vlaamse imago en aan de Vlaamse
eigenheid veel schade berokkent.
Onze emancipatie en ons beeld naar
buiten zou beter gediend zijn met een
klare doelstelling in alle domeinen
waar wij vooruitgang willen boeken
en waaruit blijkt dat wij bereid zijn
ervoor te werken.

Wij zijn allen politici en dus niet van
gisteren en aanvaarden alle successen
en tegenslagen die de politieke strijd
kenmerken. Iedere vooruitgang, hoe
beperkt deze ook moge zijn, zoals
deze van 25 november, zou ingevolge
de bereikte resultaten, een reden tot
.vreugde  moeten zijn, veeleer dan tot
tandengeknars voor wat niet werd
bereikt.

Wij zullen veel meer respect afdwin-
gen en veel meer eerbied krijgen als
Vlaamse Raad en als Vlaamse Ge-
meenschap wanneer wij de begro-
tingsproblematiek doelbewust en po-
sitief benaderen. (Applaus bij de
CVP)

De Voorzitter : De heer Van Ele-
wyck heeft het woord.

De heer J. Van Elewyck (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, geachte collega’s
het spijt mij dat ik van mijn recht op
repliek moet gebruik maken om erop
te wijzen dat de Minister belangrijke
politieke vragen, die ik hier heb ge-
steld, niet heeft beantwoord. De Mi-
nister zit hier niet enkel als Gemeen-
schapsminister van Financiën en Be-
groting, maar ook als Ondervoorzit-
ter van de Executieve. Ik begrijp dat
de Voorzitter van de Executieve op
dit ogenblik onvoldoende hersteld is
om het hele debat te kunnen bijwo-
nen.

Ik zal enkel twee van mijn politieke
vragen opnieuw stellen, omdat het
duidelijk moet zijn dat de Executieve ‘
deze vragen onbeantwoord heeft ge-
laten.

De eerste politieke vraag luidt : hoe-
ver is de Executieve gevorderd met
de voordracht van een kandidaat bur-
gemeester voor Voeren?

Minister L. Waltniel : Ik zal u daarop
onmiddellijk antwoorden. Ik denk
dat ik de stelling van de Executieve
correct zal verwoorden.

Ten eerste, iedere Vlaamse gemeen-
te moet een burgemeester hebben.

Ten tweede, die burgemeester moet
beantwoorden aan de wetten en de
reglementen die inzake het burge-
meesterschap bestaan. Dat betekent
onder meer respect voor het arrest
van de Raad van State.

Ten derde, een burgemeester moet
worden benoemd volgens de geëigen-
de wegen en kanalen die daartoe zijn
voorzien. Die geëigende weg is de -
voordracht bij de Executieve in toe-
passing van het decreet Suykerbuyk-
Coveliers zolang dit bestaat.

Ten vierde, in het kader daarvan
heeft de Minister van Binnenlandse
Aangelegenheden van de Vlaamse
Executieve de ontvangen voordracht
ter advies voorgelegd aan de Gouver-
neur van Limburg. Dat is de door
ons gevolgde procedure en ook onze
mening ter zake. Wij wachten nu af
welk advies de Gouverneur van Lim-
burg zal meedelen alvorens daarover
een beslissing te treffen.

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer
de Minister, u doet alsof het klaar en
duidelijk is, maar dat is niet het ge-
val.

Over welke termijn beschikt de Gou-
verneur van de provincie Limburg
om aan de Executieve een advies te
geven ? Ik neem aan dat de Executie-
ve dat niet termijnloos heeft gedaan.

Wanneer zal de Vlaamse Executieve
een kandidatuur voordragen aan de
nationale Regering ? Dit is een pran-
gend probleem en het spijt ons dat
dit ook nog een politiek probleem
moet zijn. Ook wij kunnen daar niets
aan doen, maar het is een politiek
probleem. Het kan snel worden op-
gelost indien de Vlaamse Executieve
doet wat zij moet doen door een kan-
didatuur voor te dragen.

Minister L. Waltniel : De Vlaamse
Executieve heeft een kandidatuur ter
advies overgemaakt aan de Gouver-
neur van Limburg. Dat was de taak
van de Vlaamse Executieve en dat
heeft zij ook gedaan.

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer
de Minister, u dient zich niet achter
die Gouverneur te verstoppen. In-
dien u de Gouverneur geen termijnen
oplegt dan zal hij dat in zijn schuif
laten liggen en aldus zal u nog jaren-
lang zeggen dat u op het advies van
de Gouverneur wacht. Ter zake moet
er dus een termijn worden opgelegd.

Minister L. Waltniel : Ik ben daarvan
niet op de hoogte. De Minister van
Binnenlandse Aangelegenheden
heeft dat dossier afgehandeld.

De heer J. Van Elewyck: Ik stel hier
een politieke vraag. Ik neem aan dat
ze heel de Executieve aanbelangt.

In zijn verklaring zegt de Vice-Eerste
Minister en Minister van Begroting
in de nationale Regering over die 1,6
miljard frank - ik heb hier uit het
stenografisch verslag voorgelezen -
dat hij gewoon terugneemt wat er in
de Sint-Catharina-nacht te veel gege-
ven is, zonder enig overleg. Welk is
de invloed daarvan op uw begroting,
mijnheer de Minister ? Ik heb op die
vraag geen enkel antwoord gekregen.

Minister L. Waltniel : Wil u het ant-
woord, mijnheer Van Elewyck ? Ik
kan het u geven.

De heer J. Van Elewyck : Ik heb u
de vraag gesteld, mijnheer de Minis-
ter. Dan is het toch duidelijk dat ik
het antwoord wil.

Minister L. Waltniel : De 1,6  miljard
frank is dat wat door de nationale
Regering wordt teruggevorderd voor
dat wat zij in 1985 heeft voorgescho-
ten en waarvan de uitwinning is ge-
schied. Het is wel te verstaan dat die
bedragen komen in het pakket dat
hergefinancierd wordt in het kader
van de overeenkomst waarvoor het
protocol morgen wordt getekend in
het Overlegcomité. Het probleem
staat op de agenda van de vergade-
ring van morgen van dit Overlegco-
mité nationale Regering-Executie-
ven.
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Stel de vraag overmorgen. Dan
u er een antwoord op krijgen.

zult

De heer J. Van Elewyck : Het is heel
vriendelijk, mijnheer de Minister, om
het antwoord zo te formuleren.

Ik acteer ten eerste, dat het probleem
dus niet is opgelost want anders
moest het niet meer op de agenda
staan van het Overlegcomité.

Ten tweede, het probleem van de 7.,5
miljard frank voor de huisvesting
heeft al zo dikwijls op de agenda van
het Overlegcomité gestaan, u bleef
hardnekkig beweren dat het was op-
gelost, terwijl u heel goed weet dat
er één Gewest is dat weigert om in
te stemmen met de oplossing, zodat
er geen oplossing is. Ik kan u hier zo
de namen geven van drie bedrijven
in de bouwsector die vorige week hun
balans hebben neergelegd. Het gaat
hier in totaal om 250 arbeidsplaatsen
die zijn verloren gegaan door die
kwade geschiedenis. Dus zeggen dat
het probleem van de 1,6 miljard
frank is opgelost, dat het allemaal ge-
regeld is en dat het in de herfinancie-
ring zit, is niet correct. Wees gerust,
u hebt ons uitgedaagd, na morgen
zullen wij die vraag terug stellen.

Mijnheer de Voorzitter, ik zou, om
zijn antwoord te karakteriseren, de
spreuk willen parafraseren die minis-
ter Waltniel hier op de tribune heeft
willen hanteren : ,,Wie gisteren be-
weerden te kunnen toveren, die heb-
ben vandaag aangetoond grote suk-
kelaars te zijn”.

De Voorzitter : Ik stel voor onze
werkzaamheden hier voor een half
uur te onderbreken.

- De vergadering wordt geschorst om
19.45 uur.
- Zij wordt hervat te 20.15 uur.

BUITENLANDSE EN EXTERNE
AANGELEGENHEDEN

De Voorzitter : Aan de orde is de
begrotingsmaterie buitenlandse en
externe aangelegenheden, waarvoor
Minister Deprez bevoegd is.

De heer Steverlynck, verslaggever,
die, zoals reeds aangekondigd, we-

gens ambtsverplichtingen verhinderd
is, heeft mij verzocht u mede te delen
dat hij naar zijn verslag verwijst.

De  heer  Suykerbuyk heef t  he t
woord.

De heer H. Suykerbuyk (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, geachte collega’s,
op het totaal van de begroting van de
Vlaamse Executieve is 0,58  procent
voor Buitenlandse Betrekkingen
voorbehouden. Deze procentuele
verhoging is niet geweldig en moet
worden gerelativeerd. Ik zou er haast
‘niet bij stilstaan want ik meen te mo-
gen onderstrepen - dit ligt enigszins
in de lijn van hetgeen deze namiddag
reeds werd gezegd - dat het beleid
en zeker het beleid van externe aan-
gelegenheden niet in de eerste plaats
wordt bepaald door de financiële
middelen. Hoe dit beleid zal geschie-
den hangt af van de vraag wat wij
willen. Ik ben het eens met de spre-
kers die deze namiddag tijdens de al-
gemene bespreking hebben gezegd
dat Vlaanderen op dit ogenblik inza-
ke het bepalen van een eigen beleid
in het algemeen - dit geldt ook voor
het buitenlands beleid - te veel on-
zekerheden en aarzelingen kent.

Dit betoog is tegelijkertijd een op-
roep aan elkeen van ons om de uitda-
ging aan te gaan te weten welk soort
buitenlands beleid wij willen. Deze
woorden bij wijze van algemene inlei-
ding.

Ik wens in een aantal punten het bi-
lan te overlopen van wat de Gemeen-
schapsminister in 1986 heeft gedaan,
waarbij hij is uitgegaan - wij vallen
dit volledig bij - van het recht en de
plicht van de Vlaamse Gemeenschap
om haar eigen imago op een autono-
me wijze in het buitenland te verdedi-
gen, alsook haar interne groei ten ba-
te van de eigen bevolking, in samen-
werking met het buitenland via socio-
economische investeringsakkoorden
en sociaal-culturele verdragsafspra-
ken, te bevorderen.

Ten eerste, het is belangrijk na te
gaan hoe de Vlaamse Gemeenschap
haar verdragsrechtelijke bevoegdhe-
den maximaal zal gebruiken. Laat
mij onmiddellijk aan deze vaststelling
de vaststelling koppelen dat het de-

bat over het verdragsrecht niet louter
van constitutionele aard is en niet
louter tot een constitutioneel pro-
bleem mag worden beperkt. Geluk-
kig zijn er vele vormen van samen-
werking die niet de vorm van een
verdrag aannemen en waar de hin-
derlijkheid van Buitenlandse Zaken,
de hinderlijkheid van het passeren
van een instantie die ons in het inter-
nationale kader mee vertegenwoor-
digt, niet nodig is. Ook hier gelden
de woorden ,,wij kunnen veel als we
maar willen en als we weten wat we
willen”. Dit neemt niet weg dat het
belangrijk is dat het verdragrechtelij-
ke aspect van hetgeen u als verant-
woordelijke van het buitenlands be-
leid na te streven hebt in de dagelijk-
se praktijk wordt omgezet, zeker in-
zake gewestelijke aangelegenheden.
Inzake de gewestelijke aangelegen-
heden is het zo dat de Bijzondere
Wet spreekt van de betrokkenheid
van de Gewesten bij al die zaken die
op het gewestelijk plan worden gene-
gocieerd door de vertegenwoordi-
gers. Op dat punt wil ik uw speciale
aandacht vragen voor enkele concre-
te zaken.

In Vlaanderen kennen wij het pro-
bleem van de TGV. Dit is natuurlijk
een probleem dat de Vlaamse Ge-
meenschap raakt omdat inzake ruim-
telijke ordening de Vlaamse Ge-
meenschap bevoegd is voor het vast-
leggen van het tracé.

Maar het probleem van de TGV in
zijn geheel is een internationaal af te
spreken aangelegenheid. Ter zake is
de betrokkenheid belangrijk en hech-
ten wij eraan dat dit zo goed als mo-
gelijk door u zou worden behandeld.

In tweede instantie verwijs ik naar
wat zich afspeelt op BENELUX-ge-
bied. Ik zal mij beperken tot het be-
langrijk verdrag dat aan ratificatie
toe is - alhoewel nog niet helemaal
- met name het verdrag dat zal toe-
laten tot publiek-rechtelijke samen-
werking te komen tussen onderge-
schikte besturen. Vermits zowel in
Vlaanderen als in Nederland de helft
grensgebied is, is dit een zaak die
niet beperkt is tot het grensgebied
alleen, maar tot een vrij groot stuk
van Vlaanderen. Bijgevolg pleit ik er-
voor dat u de betrokkenheid van de
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VU-fractievoorzitter, de heer H.
Schiltz, tijdens het begrotingsdebat

Gewesten inzake totstandkoming van
dit verdrag van nabij zou volgen.

Een even belangrijk punt voor
Vlaanderen zijn de waterverdragen.
Wij weten thans dat men inzake wa-
terverdragen uiteindelijk uit de im-
passe is geraakt en een nieuwe stap
heeft gezet. Ook hier is de betrok-
kenheid vanwege de Executieve aan-
gewezen en noodzakelijk. Ter zake
zou ik - ik ben ervan overtuigd dat
de betrokkenheid effectief speelt -
willen benadrukken dat het noodza-
kelijk is hieraan veel belang te hech-
ten.
Een ander concreet punt - en ik heb
bij wijze van mondelinge vraag dit
punt reeds gesignaleerd - is het be-
kende Erasmusprogramma van de
EG. Dit programma is uiterst belang-
rijk op het culturele vlak. Inderdaad,
wegens de grootscheepse uitwisseling
van studiebeurzen en andere ont-
moetingspunten van en voor stude-
renden in het algemeen en universi-
tairen in het bijzonder, kan worden
gekomen tot het Europa der bur-

gers. Ter zake is ook uw betrokken-
heid noodzakelijk ; ook hier kan men
vanuit Vlaanderen een specifieke en
belangrijke inbreng leveren.

Mijnheer de Minister, u dient erover
te waken dat de Vlaamse vertegen-
woordiging in het buitenland op een
gecordineerde  wijze langs onze Bel-
gische diplomatieke diensten zou ge-
beuren. Ik kom daar straks op terug.

Vervolgens hebben wij de indruk dat
u meer doende is - en op zichzelf is
dat goed met zaken van socio-econo-
mische aard, maar minder met aan-
gelegenheden die zich op het sociaal-
culturele plan situeren.

Ik weet wel dat er binnen de Execu-
tieve een bevoegdheidsverdeling is ;
toch is het belangrijk dat men op het
gebied van cultuur, opvoeding, vor-
ming en onderwijs tot een geïnte-
greerd programma, tot een geïnte-
greerde aanpak komt.

Inzake internationaal-cultureel be-
leid kan ik slechts herhalen wat ik
reeds heb gezegd, met name dat wij
niet minder dan 47 culturele akkoor-
den hebben. Dit is een aangelegen-
heid die op het bevoegdheidsterrein
van uw collega van cultuur ligt, doch
toch niet uitsluitend zijn bevoegdheid
ic
*“.

Het is evident dat al deze culturele
akkoorden niet even belangrijk zijn.
U hebt ons een lijst van de verschil-
lende andere Commissies overhan-
digd. Ik stel vast dat, voor bepaalde
culturele akkoorden ambtelijke ver-
gaderingen worden belegd aan een
tempo van éénmaal per drie jaar ;
bijgevolg mag men daaruit afleiden
dat niemand veel belang hecht aan
dat soort culturele akkoorden met
die bepaalde landen.

Daarom pleit ik ervoor dat u, zo vlug
mogelijk, in samenspraak met uw an-
dere collega’s, tot een uitzuivering en
een prioriteitsstelling zou komen. Dit
is een té belangrijke aangelegenheid,
al was het maar dat u door het ver-
minderen van het aantal akkoorden
allicht tot een betere aanpak zou
kunnen komen van de overige over-
blijvende culturele akkoorden.

Op het economische vlak stellen wij

vast dat u inzake informatie die u
geeft in verband met de bestaande
EG-fondsen, goed werk doet. Het is
bovendien noodzakelijk werk ; daar-
om moedigen wij u aan op die manier
verder te gaan. Wij moedigen  u te-
vens aan de pragmatische wijze waar-
op u de BDBH wil binnendringen
door te zetten. U hebt een weliswaar
schuchtere uitbreiding van de buiten-
diensten bereikt. Ik wens er vooral
voor te pleiten dat u, inzake Buiten-
landse Handel, naar het buitenland
toe, tot een gecoördineerde een bijna
coöperatieve aanpak zou komen tus-
sen Staat en Gewest.

Mijnheer de Minister, u hebt reeds
verschillende grensoverschrijdende
samenwerkingsakkoorden opgezet.
Eén daarvan is het akkoord tussen
West-Vlaanderen en de Pas de Ca-
lais. Mijns inziens is dat een goede
zaak.

Ik meen dat het goed is daarin verder
te gaan op het stuk van de ruimtelijke
ordening, van de infrastructuur en
van het leefmilieu. Ik wil hier even
terugvallen op wat ik al heb gezegd.
In de BENELUX hebben wij een
zeer grote grens tussen Vlaanderen
en Nederland waar zich nogal wat
kleinschalige samenwerkingsverban-
den bevinden. Wij weten dat u daar-
voor niet alleen veel aandacht hebt,
maar er tevens uw steun aan ver-
leent. Dit is belangrijk, want het is
een manier om de BENELUX te
,,vermenselij ken” door datgene wat
aan de grens leeft, er gezamelijk
wordt besproken en behandeld en
wat er ook gezamelijk wordt uitge-
voerd aan projecten.

De heer W. Luyten : Ons Limburg
moet samenwerken met Nederlands
Limburg, Noord-Brabant met Ant-
werpen en Zeeuws-Vlaanderen met
West-Vlaanderen en Oost-Vlaande-
ren. Dat zijn natuurlijke verbanden.
Dan ziet u de idiotie van de geschie-
denis die dit verdeelde.

De heer H. Suykerbuyk : Ik wilde
helemaal niet zeggen, mijnheer Luy-
ten, als dat tenminste uw suggestie
is, dat ik tot een soort provincialisme
wil komen. Ik stel gewoon vast dat
er een aantal samenwerkingsverban-
den zijn die, ondanks het verruimen
van de geesten, aanmoediging ver-
dienen.
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Wat de toekomst betreft, mijnheer
de Minister, zult u de ingeslagen
pragmatische weg verder bewande-
len. Toch wil ik er bij u op aandrin-
gen permanent uw aandacht te vesti-
gen op de Vlaamse vertegenwoordi-
ging in het buitenland, maar dan met
prioriteiten. Destijds werden hier
prioriteiten gesteld zodanig dat ei-
genlijk de hele wereld een prioriteit
was. Ook hier geldt : men moet we-
ten wat men wil. Onze prioriteiten
liggen in de eerste plaats in België
zelf. Wij hebben nog een andere Ge-
meenschap. De prioriteiten liggen
ook in het kader van BENELUX en
in Europa. Het is belangrijk dat ze
zowel een economische als een cultu-
rele invalshoek hebben. Deze twee
zaken moeten de pijlers zijn van het
buitenlands beleid. Het ene kan niet
zonder het andere.

In verband met de Belgische Dienst
voor de Buitenlandse Handel vraag
ik u die Belgische Dienst te oriënte-
ren naar Vlaanderen en te pogen het
zodanig te regelen dat men naar het
buitenland toe tot een coöperatief
optreden komt tussen de Staat en het
Gewest.

Over de ontwikkelingssamenwerking
werd in de Commissie veel gediscus-
sieerd. U hebt gezegd ter zake nog
niet ver te staan aangezien het een
tamelijk moeilijk probleem is. Wij
hebben daar begrip voor maar vragen
u toch daaraan veel aandacht te be-
steden. Misschien deze suggestie :
het is u wellicht bekend dat in het
kader van de BENELUX met drie
landen wordt gestreefd naar één ont-
wikkelingsproject om dit aldus op
een hoger dan een Belgisch kader te
tillen. Misschien is dat wel het aange-
wezen moment om bij een dergelijk
gemeenschappelijk BENELUXpro-
ject een eigen Vlaamse inbreng te le-
veren.

Een volgend belangrijk punt houdt
verband met de Europese directieven
die alsmaar toestromen en die aan de
Belgische Administratie en de Bel-
gische wetgeving heel wat werk be-
zorgen omdat die directieven moeten
worden vertaald naar intern Belgisch
recht. Dit geldt ook voor geregiona-
liseerde  en gecommunautariseerde
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materies, die in intern regionaal recht
moeten worden verwerkt, waar men
decreten van moet maken. Welnu,
ter zake ontbreekt de nodige door-
stroming en dit wegens het feit dat
Buitenlandse Zaken iets te stroef op-
treedt. Wij pleiten hier voor het op-
richten van een aparte directie ofwel
bij u, mijnheer de Minister, ofwel bij
de Voorzitter van de Vlaamse Execu-
tieve. In ieder geval moet er voor
worden gewaakt dat wij in Vlaande-
ren niet ten achter geraken zoals dat
op het Belgische vlak gebeurt, waar
zich een aanzienlijke achterstand
voortdoet bij het verwerken van de
Europese directieven in intern Bel-
gisch recht. Hier is een bepaalde taak
voor u weggelegd, mijnheer de Mi-
nister, en ik vraag hiervoor in het
bijzonder uw aandacht.

Een ander punt betreft de gente-
greerde actieprogramma’s voor ont-
wikkelingsgebieden. In november
1986 heeft de EG positief gereageerd
op het regionaal ontwikkelingspro-
gramma  Vlaanderen.

Er stelt zich hier een speciaal pro-
bleem onder meer voor de West-
hoek. Ik zou u willen vragen wat in
deze aangelegenheid de stand van za-
ken is.’ Indien er onderhandelingen
zijn met de EG-commissie, hoe ver
staan die onderhandelingen. Wat is
de te verwachten financiële tussen-
komst speciaal in verband met dat
deeltje Vlaanderen waarover ik u heb
gesproken met name de Westhoek ?

Een laatste bedenking gaat over de
culturele attachés. Wij hebben de in-
druk, maar wij kunnen ons vergissen,
dat dit niet zo vlot loopt. Misschien
is het onjuist. Wij zullen dat dan wel
vernemen. Naar aanleiding hiervan
zou ik alleen willen verwijzen naar
de plicht, wat u betreft, in het Over-
legcomité af te dwingen dat, in alge-
mene zin en iets ruimer dan die cul-
turele attachés, de Belgische ambas-
sades ook dienstig zouden zijn voor
de externe betrekkingen en voor het
Vlaamse Gewest in het buitenland.
Het mag niet zijn dat een gemachtig-
de vertegenwoordiger van de Vlaam-
se Gemeenschap steeds moet bede-
len om in bepaalde ambassades te
worden toegelaten. Die ambassades
in het buitenland moeten voor een
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stuk deel uitmaken van wat wij als
instrumentarium voor onze buiten-
landse politiek nodig hebben. Ik
meen dat hier het uitgelezen moment
aanwezig is om aan coöperatief fede-
ralisme te doen. Het zou ons trou-
wens veel verder leiden en het zou
veel minder kosten dan het oprichten
van allerhande Vlaamse huizen in het
buitenland, hoe verdienstelijk dit ook
is. Ik meen dat wij er moeten naar
streven dat alles wat wij aan instru-
menten voor het buitenlands beleid
vanwege het nationale ter beschik-
king hebben voor een stuk en voor
zover het voor onze politiek nodig is,
ook te onzen dienste  te stellen.

Mijnheer de Minister, dit waren en-
kele bedenkingen die ik naar aanlei-
ding van dit deelaspect van de begro-
ting naar voren wens te brengen. Ik
zou u dankbaar zijn mocht u mij op
de verschillende punten een ant-
woord geven. (Applaus bij de CVP)

De Voorzitter : De heer Peeters
heeft het woord.

De heer P. Peeters (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, dat wij
hier vandaag, in ons Vlaams Parle-
ment, een begroting Buitenlandse en
Externe Betrekkingen kunnen be-
spreken vormt zeker een mijlpaal in
de  on tvoogdingss t r i jd  van  ons
Vlaamse volk, al moeten wij zeggen
dat er niet zoveel belangstelling is.

Na een groots verleden, volgden eeu-
wen van vreemde bezetting, met als
last but not least, 150 jaar Belgische,
en dat is zacht uitgedrukt, stiefmoe-
derlij ke behandeling. Vlaanderen is
eindelijk opnieuw aan natievorming
toe, en daarmee hebt u, mijnheer de
Minister, uiteraard te maken.

Ieder, en zeker u, mijnheer de Minis-
ter, weet echter dat de benaming
Buitenlandse en Externe Betrekkin-
gen nog grotendeels gesteund is op
euforie en op wishful thinking.

Belangrijk is echter de eensgezind-
heid die onder ons bestaat en zeker
in de Commissie ten eerste om de
beperkte mogelijkheden, geboden
door de staatshervorming van 1980
voor 200 procent te benutten en ten
tweede om van de nationale Staat de
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volledige uitvoering en de correcte
naleving te eisen van de hervorming
van 1980.

Ieder van ons gelooft in de mogelijk-
heden van ons Vlaamse Volk, wij zijn
ervan overtuigd dat wat we zelf doen,
we beter kunnen.

De fundamentele waarden die er ons
toe aanzetten te streven voor een be-
ter en mooier Vlaanderen, zetten er
ons evenzeer toe aan te streven naar
een betere en rechtvaardiger wereld
voor alle mensen en voor alle volke-
ren. Aldus is ons Vlaamsnationalis-
me geen eng nationalisme, maar is
het de rijke voedingsbodem voor ons
Vlaams Internationalisme. Ik vat sa-
men: Vlaamse Europeaan zijn om
wereldburger te worden !

De laatste decennia is de wereld im-
mers zeer sterk ineengeschrompeld.
Lag Brussel voor de Zwevezelenaren
honderd jaar terug, onbereikbaar
ver, zo ligt Tokio, Washington of
Zuid-Afrika, vandaag, bij wijze van
spreken in hun achtertuin en crepeert
de Sahelbewoner op enkele meters
van onze ogen.

De razendsnelle ontwikkeling van te-
lecommunicatie en vervoer heeft alle
afstanden doen wegvallen.

Tergelijkertijd hebben vele gebeurte-
nissen nu wereldwijde gevolgen ge-
kregen, en zijn vele problemen inter-
nationaal geworden, denken wij bij-
voorbeeld maar met betrekking tot
het leefmilieu aan de aantasting van
de ozonlaag, aan de zure regen, de
Tjernobylramp, enzovoort.

Van de besprekingen in Genève of
Wenen, tussen Washington en Mos-
cou, zijn wij de speelbal.

Voor de Volksunie is integraal fede-
ralisme, met democratisch en propor-
tioneel beslissingsrecht , bescherming
voor minderheden en solidariteit met
de minstbedeelden, zowel op natio-
naal als op internationaal vlak, de
enige weg om te komen tot echte we-
reldvrede.

De opgaande kringen waarin Vlaan-
deren is, of moet worden vertegen-
woordigd, hetzij op korte of op lan-
gere termijn, zijn

1. al of niet België ;
2. de BENELUX (waarin de regio’s
meer moeten kunnen aan bod ko-
men, bijvoorbeeld Nederlands en
Vlaams Limburg) ;
3. de Raad der Europese Regio’s (en
ik verheug mij over Vlaanderens toe-
treding, een toetreding waarvoor on-
ze fractieleider Hugo Schiltz, destijds
in de Vlaamse Regering, sterk heeft
gepleit) ;
4. de Europese Gemeenschap, of lie-
ver het Europa der Volkeren, een
Raad waarin zowel de West- als de
Oost-Europese landen zetelen ;
5. de NAVO, waarin de West-Euro-
pese partners echter als volwaardige
gesprekspartners moeten worden er-
kend, en tenslotte,
6. de Verenigde Naties, het Wereld-
forum.

Vlaanderen kan en moet nu zelfstan-
dig naar buiten treden.
Belangrijk is onze verdragrechterlij-
ke bevoegdheid.
Inzake gemeenschapsmateries kun-
nen wij zelf verdragen afsluiten; an-
ders ligt het inzake gewestmateries:
het Vlaamse Gewest ,,wordt betrok-
ken” bij het onderhandelen van het
nationale akkoord. Kan de geachte
Minister mededelen of dit in de
werkelijkheid steeds gebeurt en
hoe ? Werd hierover een protocol af-
gesloten met de nationale Regering?

Alleszins moet Vlaanderen ook inza-
ke gewestmateries verdragrechterlij-
ke bevoegdheid krijgen.

Nu Vlaanderen onder zijn eigen iden-
titeit kan naar buiten treden, zijn be-
langen kan en moet behartigen, zijn
gezicht en zijn inzichten aan de we-
reld kan tonen, moet dit gecoördi-
neerd en door synergetische actie ge-
beuren op cultureel, toeristisch en
economisch vlak.

Op cultureel vlak wijst de Volksunie
op het belang van het Taaluniever-
drag. Wij pleiten voor een nauwere
samenwerking met Nederland. Wij
dringen aan op de reeds zo lang be-
loofde, maar tot nog toe uitblijvende
daadwerkelijke morele en materiële
erkenning en ondersteuning van de
Frans-Vlamingen. Wat zal op dit vlak
concreet gebeuren in 1987 ? Culture-
le uitwisselingen moeten verder wor-

den aangemoedigd. In de Commissie
deelde de Minister mede dat er nog
steeds enkele nationale culturele at-
tachés zijn. Dit is onwettelijk. Deze
moeten worden overgeheveld naar
de Gemeenschappen. Wij vragen aan
de Minister daar dringend voor te
zorgen.

Naast zijn cultuur moet Vlaanderen
ook zijn toerisme propageren. Ons
rijk erfkundig patrimonium, ons
kunstbezit, onze laatste mooie na-
tuurhoekjes, de centrale ligging van
Vlaanderen in Europa, moeten wor-
den uitgespeeld.

Ook inzake toerisme blijft de Bel-
gische Regering zijn bevoegdheid te
buitengaan. Kan de Minister mede-
delen welke toeristische bureaus in
het buitenland nog steeds onder na-
tionaal contract staan, en wanneer
deze naar de Gemeenschappen zul-
len worden overgeheveld?

Kan de geachte Minister mededelen
of de nationale toeristische cel van
Minister De Croo, waartegen reeds
door de vorige Vlaamse Regering
werd geprotesteerd, nog steeds be-
staat?

Tevens vernam ik dat sedert Vlaan-
deren bevoegdheid kreeg over toeris-
me, 5 BTO-vertegenwoordigingen -
toeristische posten in het buitenland
- zouden zijn gesloten, en met name
deze van Madrid, Canada, Zwitser-
land, Portugal en Oslo, wat ten zeer-
ste te betreuren is. Kan de Minister
deze informatie bevestigen?

De Volksunie is van mening dat er
meer kan en moet gedaan worden
om het inkomend toerisme te bevor-
deren.

Alleszins moet het Commissariaat
voor Toerisme de beschikking krij-
gen over meer middelen.

En waarom, mijnheer de Minister,
zouden we in de Brakke Grond geen
toeristische cel vestigen ?

Op economisch vlak verheugen wij
ons, mijnheer de Minister, over een
aantal belangrijke initiatieven die
door u werden genomen, zoals de
aanstelling tot nog toe van één inves-
teringsprospector , een gelij kaardige
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overeenkomst met een bureau in de
VS, de oprichting van FIOC, en der-
gelijke dingen meer.

Wij zijn ervan overtuigd dat op de
ingeslagen weg moet worden verder
gegaan, misschien sneller en nog dy-
namischer .

Zo moet Vlaanderen, dat voor 70
procent zorgt voor de Belgische ex-
port, ook 70 procent van de BDBH-
betrekkingen opeisen. Vlaanderen
moet eisen dat de BDBH onmiddel-
lijk vergaand en functioneel wordt
gedecentraliseerd. Deze decentrali-
satie moet op middellange termijn
uitmonden in de splitsing van de
BDBH, van het Fonds en van de
Kredietinstellingen.

Verder betreur ik dat de Minister af-
stapt van de idee van permanente
aanwezigheid in het buitenland door
middel van de oprichting van Vlaam-
se huizen in de belangrijkste wereld-
metropolen, van waaruit een actieve
en permanente synergetische actie
kan worden ondernomen. Bij deze
Vlaamse huizen zouden de Vlaamse
bedrijven worden betrokken. Zij
zouden fungeren als een permanent
en goedkoop bruggehoofd voor onze
uitvoerders. Financiële middelen
voor het opstarten van deze Vlaamse
huizen moeten kunnen worden beko-
men van het Fonds voor Buitenland-
se Handel.

Ik kan moeilijk aannemen dat, zo dit
op de juiste wijze wordt aangepakt,
dit niet zou inslagen bij deze bedrij-
ven. Waar de GOM van Halle-Vil-
voorde in slaagt moet a fortiori toch
welslagen voor heel Vlaanderen.

De geplande aanwerving van twee
EG-lobbyisten schijnt, spijtig genoeg,
te beantwoorden aan een noodzaak.
Het bewijst eens te meer de stiefmoe-
derlijke behandeling die Vlaanderen
in België te beurt valt.

En in dit verband wil ik u wijzen,
mijnheer de Minister, op de UNES-
CO-subsidies : alle door de UNES-
CO in 1985 en in 1986 gesubsidiëerde
projecten waren Franstalig.

Bij zijn benoemingspolitiek verklaar-
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de de geachte Minister in de Com-
missie - ik verwijs naar het verslag
pagina 18 - ,,rekening te houden
met de politieke realiteiten”. Dit valt
moeilijk mis te verstaan, en wij be-
treuren eens te meer dat de jonge
Vlaamse natie, van in zijn kindsbedje
moet lijden aan dezelfde ziekten en
kwalen als België.

Kan de geachte Minister mededelen
of de investeringsprospector, in
dienst van het Ministerie van Buiten-
landse Zaken, en of de 3 technologie-
attachés, in dienst van het Ministerie
van Economische Zaken, in uitvoe-
ring van de wetten van 1980 reeds
naar de Gewesten werden overgehe-
veld, of wanneer dit zal gebeuren ?

Om dit economische luik af te slui-
ten, wil ik eraan herinneren dat
Vlaanderen inzake de Belgische com-
pensatiedossiers e n  overheidscon-
tracten,  nog steeds niet zijn rechtma-
tig deel krijgt. Wellicht kan de geach-
te Minister ook hiervoor lobbyisten
aanwerven in het Belgisch Parle-
ment.

Tot slot wil ik zeggen, mijnheer de
Minister, dat Vlaanderen zich zowel
op de Noord-Zuidas, als in de Oost-
Westbetrekkingen centraal bevindt,
en zich ook als dusdanig moet opstel-
len.

Zo stellen wij vast dat alle officiële
ontwikkelingssamenwerking in Bel-
gië nog steeds via de nationale Rege-
ring verloopt, en dit tot schade en
schande van Vlaanderen. Daarom,
mijnheer de Minister, een paar vui-
stregels.

Ten eerste, Vlaanderen moet, in uit-
voering van de wet van 10 augustus
1981, onmiddellijk en rechtstreeks
worden betrokken bij de werking van
het Fonds voor Ontwikkelingssamen-
werking en het Fonds voor Leningen
aan Vreemde Staten. Verder moet
Vlaanderen de volledige federalise-
ring eisen van de kredieten voor ont-
wikkelingssamenwerking en van het
ABOS.

Ten tweede, inzake de Oost-Westbe-
trekkingen kan Vlaanderen een be-
langrijke rol vervullen, zonder daar-
om zijn bondgenootschap met de
NAVO in vraag te stellen. Waarom
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zouden we dan in navolging van de
leuze van de Fronters, de voorvech-
ters van onze huidige Vlaamse zelf-
standigheid, geen Vlaams Vredes-
fonds en Vredesinstituut oprichten ?

Sta mij toe, mijnheer de Minister,
een beetje mijmerend te besluiten :
na generaties van Vlaamse mensen
die hun leven ten dienste  hebben ge-
steld van de Vlaamse Beweging, is er
ook - en eindelijk - beweging ge-
komen in de staatsstructuur. Een dy-
namiek is op gang gebracht. Op ons
rust nu de taak, met behulp van deze
middelpuntvliegende kracht, onze
natie in wording tot een volwaardige
natie uit te bouwen. Tot een mooi,
schoon en welvarend vaderland, in
een rechtvaardige wereld. En deze
droom, Mijnheer de Voorzitter,
mijnheer de Minister, geachte colle-
ga’s, daar ben ik van overtuigd, leeft
in ieder van ons.

De Voorzitter : De heer Decoster
heeft het woord.

De heer M. Decoster (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, dames en heren
collega’s, namens de PVV-fractie
wens ik de verslaggever te feliciteren
met zijn volledig en duidelijk verslag
van de besprekingen in de Commis-
sie.

Vorig jaar heb ik vanop  deze tribune
aangedrongen op het aanmaken van
een informatiebrochure om Vlaande-
ren meer bekendheid te geven in het
buitenland.

Het heeft mij dan ook verheugd te
mogen vaststellen dat in het voorbije
jaar de Vlaamse Executieve, op ini-
tiatief van de Gemeenschapsminister
van Externe Betrekkingen, twee bro-
chures heeft uitgegeven die aan deze
verwachting tegemoet komen. Over
de efficiëntie van die uitgaven kan
zeker worden gediscussieerd, maar
het is alvast positief dat iets werd on-
dernomen om het onbekende Vlaan-
deren buiten de landsgrenzen uit te
dragen om op deze wijze aan Vlaan-
deren een beter imago te verlenen.

Bij mijn uiteenzetting tijdens de be-
spreking van de begroting-1986 heb
ik ook gepleit voor een betere en
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meer preciese  informatie over de
werking en over de beschikbare mid-
delen van de Europese structuur-
fondsen.

Onze fractie vindt het dan ook bij-
zonder lovenswaardig dat in de vijf
Vlaamse Provincies door uw Kabi-
net, in samenwerking met ambtena-
ren van de Europese Commissie en
van het Ministerie van de Vlaamse
Gemeenschap, e e n  informatiecam-
pagne op het getouw werd gezet om
uiteenzettingen te geven met betrek-
king tot de diverse Europese struc-
tuurfondsen.

Vele bedrijfsleiders vonden deze in-
fo-namiddagen bijzonder interessant
en waren verrast door het aanbod
van mogelijkheden om met Europees
geld allerhande projecten en initiatie-
ven te helpen financieren.

Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, collega’s, bij de indiening
van de begroting-1987 is gebleken dat
een van de voornaamste accenten zal
liggen bij de ontwikkeling van de drie
door de Europesee Commissie er-
kende ontwikkelingszones, namelijk
de Kempen, Limburg en de West-
hoek.

Zesenzestig procent van de steun in
de sector handel en nijverheid en 22
procent in de sector KMO’s zal uit-
sluitend naar deze regio’s gaan.

Aan de geïntegreerde actieplannen
voor deze zones zal 740 miljoen frank
worden besteed. Van dit bedrag zou
echter 40 procent kunnen worden ge-
recupereerd door een beroep te doen
op de Europese Fondsen.

Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, collega’s, als inwoner van
een van de zopas genoemde - in
economische zin - onderontwikkel-
de regio’s, zou ik even dieper willen
ingaan op de gestelde problematiek
in correlatie met het beleid van de
Gemeenschapsminister voor Externe
Betrekkingen.

Wanneer ,,Westhoek”  wordt gezegd
denkt men onmiddellijk aan een ach-
tergebleven regio enerzijds en een
prachtige toeristische streek ander-
zijds.

Ofschoon niemand deze vaststellin-
gen zal ontkennen, wil ik echter be-
klemtonen dat de Westhoek veel
meer is dan dit alleen.

In tegenstelling met wat wel eens
wordt gedacht liggen in de Westhoek
niet alle industrieterreinen braak en
zijn er niet enkel verouderde bedrij-
ven gehuisvest, alhoewel er toch nog
voldoende ruimte is maar nood aan
investeerders om deze op te vullen
en zo de tewerkstelling te bevorde-
ren.

Samen met een aantal personen en
organisaties tracht ik al een aantal
jaren de positieve kanten van mijn
Arrondissement te belichten. Blijk-
baar zijn onze inspanningen niet
vruchteloos geweest. Meer en meer
toeristen zakken af naar de West-
hoek, de horeca en de middenstand
bloeit er als nooit tevoren, de pret-
parken doen het uitstekend, de
streekgerechten geraken meer en
meer bekend en bij dit alles krijgen
we meer en meer aandacht van de
Vlaamse en Europese instanties,
want ook zij voelen aan dat er nog
heel wat toekomst zit in dit gebied.

Dank zij de twee vorige vijfjarenplan-
nen werd de Westhoek grotendeels
ontsloten en zijn de grotere centra
nu vlot bereikbaar. Daar waar de
geografische ligging vroeger als een
nadeel werd beschouwd, wordt de
ligging van deze streek door haar ver-
bindingsfunctie tussen Frankrijk en
Groot-Brittannië nu aangezien als
een pluspunt.

Ook het investeringsklimaat is de
laatste jaren fel verbeterd. Door on-
der meer het realiseren van de West-
hoekexpo te Ieper is als het ware een
centrum ontstaan waar initiatiefne-
mers en financiers elkaar geregeld
kunnen ontmoeten ten einde indus-
trieën en nieuwe werkgelegenheid tot
stand te brengen.

Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, collega’s, ook de Geweste-
lijke Ontwikkelingsmaatschappij
West-Vlaanderen is van mening dat
iets dient ondernomen te worden om
de Westhoek verder uit te bouwen.

Begin 1985 stelde de GOM een gen-
tegreerd actieplan voor voor de

Westhoek. Voor de realisatie van dit
plan dat reeds door de Europese
Commissie principieel werd goedge-
keurd is een totaal bedrag van 1,6
miljard F. nodig.

Graag had ik desbetreffend de Ge-
meenschapsminister een aantal vra-
gen gesteld.

1. Wat is er van het geïntegreerd ac-
tieplan voor de Westhoek gewor-
den ?

2. Welke bedragen werden reeds ver-
kregen van de diverse Europese
structuurfondsen ten bate van de
Westhoek ?

3. In 1986 heeft het Vlaamse Gewest
aan de Europese Gemeenschap mee-
gedeeld dat er een regionaal ontwik-
kelingsfonds zou worden opgericht
om de voorgestelde projecten uit het
actieplan te realiseren. Bestaat dit
ontwikkelingsfonds reeds en wat zijn
de realisaties ?

Ik weet, mijnheer de Gemeenschaps-
minister, dat u de Westhoek een bij-
zonder warm hart toedraagt. U heeft
dit in het verleden reeds bewezen ;
ik ben ervan overtuigd dat u ook van-
daag en morgen uw beste beentje zal
blijven voorzetten.

Graag had ik dan ook concrete ant-
woorden op mijn vragen gekregen.

Ook had ik graag nog vernomen,
mijnheer de Minister, wat de resulta-
ten zijn van het gesprek dat plaats-
vond op 9 februari 1987 tussen ener-
zijds de Europese Commissaris Var-
fis, verantwoordelijk voor de cordi-
natie van de financiële instrumenten,
en de Voorzitter van de Vlaamse
Executieve en uzelf anderzijds met
betrekking tot de actieprogramma’s
Kempen en Westhoek.

Een laatste puntje dat ik tijdens mijn
tussenkomst nog even heel kort wens
te belichten, is het exportbeleid van
de Vlaamse Executieve.

Ook onze fractie heeft de inspannin-
gen die ter zake worden verricht door
de Belgische Dienst voor de Buiten-
landse Handel, de diverse Kamers
van Koophandel en uw Kabinet we-
ten te appreciëren. Toch moeten wij
vaststellen - waarschijnlijk ook tot
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uw spijt - mijnheer de Minister, dat
er met betrekking tot het Vlaamse
exportbeleid nog geen fundamentele
verbeteringen merkbaar zijn.

Waarschijnlijk heeft dit onder meer
te maken met een gebrek aan lef en
het niet naar buiten durven treden
als Vlaamse Gemeenschap.

Misschien zijn ook de middelen die
hiervoor kunnen worden aangewend
te versnipperd, niet alleen over uw
eigen begroting, maar ook over de
nationale en regionale begrotingen.

Het ware misschien ook beter de be-
schikbare middelen te concentreren
op een beperkter aantal landen. Naar
ons oordeel dient een bevoorrechte
partner Wallonië te zijn, liever dan
overbodige en weinig renderende
contacten te leggen in een ver land
waarmee handel drijven slechts een
marginale betekenis kan hebben.

Dit veronderstelt echter het afleggen
van een aantal vooroordelen en het
doorprikken van zekere onjuiste en
subjectieve oordelen. Dit vergt ech-
ter een bepaalde wederzijdse maturi-
teit van de twee grote Gemeenschap-
pen om met elkaar samen te werken
en met elkaar handel te drijven.

Op die wijze kan de betrokkenheid
van het bedrijfsleven gestimuleerd
worden en zijn verre reizen naar on-
bekende streken geen noodzaak
meer. (Applaus bij de PVV en de
CVP)

De Voorzitter : De heer Luyten heeft
het woord.

De heer w. Luyten : Mijnheer de
Voorzitter, ik wilde eerst niet het
woord nemen, dan had men weer 10
minuten gewonnen.

De Voorzitter : Ik ben blij dat u
spreekt, mijnheer Luyten.

De heer W. Luyten : Ik had daarvoor
twee redenen. De eerste reden is dat
mijn stem stroef klinkt. Na 1914-1918
zou men gezegd hebben dat ik ,,van
de gas was gepakt”. Gisteren was het
traangas weer op een stuk Vlaams
grondgebied. Vorige week heb ik,
nadat de heer Dehousse voor de zo-
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veelste keer interpelleerde in de Se-
naat, aan Minister Michel gezegd :
,,Ik stel u verantwoordelijk als het
volgende zondag te gortig wordt, als
er weer Vlaamse rijkswachters op
Vlaamse mensen zullen kloppen die
hun eigen grondgebied moeten ver-
dedigen”. Zo weinig autonomie heb-
ben wij. Herman Suykerbuyk vroeg
me : ,,Heeft hij die door De Stan-
daard de heer H wordt genoemd, de
Rijkswacht opgeroepen ?”

Ook een beetje ontgoocheling heeft
mij aangemaand hier vanavond te
spreken. Ik heb daarstraks een jonge
dame horen zeggen : ,,Vlaanderen,
wat is dat ?” Internationalisten ont-
breken hier blijkbaar volledig op het
ogenblik. Ik heb in mijn leven reeds
dikwijls bewezen een inter-nationa-
list te zijn. Ik zou dit woord een nieu-
we inhoud willen geven voor dit
,,Volk in Beweging”, zoals Manu
Ruys het noemt, in zijn in vele talen
vertaalde boek ,,De Vlamingen”. In-
ternationalisme is de realiteit waar
volkeren die zichzelf geworden zijn
de kans hebben om in een vrienden-
verhouding vrede in de wereld te zoe-
ken door een ontmoeting met andere
volkeren.

Ik kan eigenlijk maar een opsomming
geven van wat ik van plan ben in de
naaste toekomst - als ik de thema’s
eens kan uitdiepen - hier te behan-
delen. Ik herinner mij de vriendelij-
ke, manende vinger van de Voorzit-
ter vorig jaar toen ik hier mijn ,,mai-
denspurt”, zoals hij dat noemde, ge-
daan heb over iets wat mij dierbaar
is en waar u, mijnheer de Minister,
nog dichterbij woont dan ik, Frans-
Vlaanderen en waar, toen ik applaus
kreeg vanop  verschillende banken. Ik
zal uitdiepen waarom het niet zo ge-
vaarlijk is om daar applaus bij te ge-
ven.

Aan de afwezigen had ik iets willen
zeggen over mijn ervaringen met dat
internationalisme. Mijnheer de Mi-
nister ,  ik heb ervaring - Hugo
Schiltz heeft dat ook ondervonden
toen hij met Tjechen  en Slovaken in
contact kwam - met volkeren die
het allemaal hebben meegemaakt,
die tot in hun diepste hartvezels heb-
ben gevoeld wat het betekent als volk
niet erkend te worden, niet te be-
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staan en niet met officiële lijnen, met
eigen kleur, op de kaart te staan. Wat
die hebben doorvoeld is mijn beste
uitgangsstelling om in contact te tre-
den met volkeren die het ook alle-
maal hebben meegemaakt. Ik kan ge-
makkelijker met Friezen spreken dan
met Hollanders, hoewel ik mij histo-
risch en cultureel heel Nederlands
voel. Een verdwenen iemand uit uw
rangen vroeg daarstraks : ,,Wat gaat
u naar buiten brengen en wat zult u
promoveren in Vlaanderen ?” Het
was een jonge man die voor zeer
Vlaamsgezind doorgaat. Onze eigen-
heid is zo bekend dat uw streekge-
noot Hugo Verriest - dat was dus
niet uw partijgenoot - in 1872 een
historische redevoering gaf : ,,Eer-
tijds heeft er een volk bestaan, de
wereld door bekend”. Tijdens zijn re-
devoering voor de Bond van de
Westvlaamse studenten haalde hij
het voorbeeld aan van een vriend van
hem die in Wenen was en zich op een
bepaald ogenblik liet ontvallen dat
hij Vlaming was. Men vroeg hem :
,,Bestaan die nog ? Gij zijt toch Belg,
van dat landje dat tussen Nederland
en Frankrijk ligt ?” Lees er Hugo
Verriest op na en u zult dat terugvin-
den.

Eén van mijn meest schokkende er-
varingen beleefde ik toen ik hoogstu-
dent was en in de Pinacotheek van
München, die ik daarstraks ver-
noemd heb, in de zevende zaal een
opeenhoping van mensen zag. Aan
de suppoost van de eerste zaal vroeg
ik of dit misschien een geleid bezoek
was. Hij antwoordde: ,,Nein, dass ist
der Sal der Flämen”. Dat was nog
voóf 1960, toen ze ons niet meer ken-
den. Na 1945 was er een soort mist-
gordijn over Vlaanderen neerge-
daald, zoals u uit de recente geschie-
denis weet. Die suppoost van de Pi-
nacotheek van Munchen  vroeg mij of
er nog Vlamingen bestaan. Het was
een jaar nadat onze huidige Eerste
Minister, Wilfried Martens, met zijn
fameus  Jongerencomi té  op  de
Vlaamse Dag op de Wereldtentoon-
stelling had gepoogd wat men toen
noemde ,,een venster te openen op
de wereld”. Wij waren totaal onbe-
kend, wij hadden geen structuren om
ons bekend te maken. Men moest bij-
na academisch gevormd zijn, of an-
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ders wist men dertig kilomoeter
de grens niet dat wij bestonden

over

Er is dus zeer veel te doen in uw
sector, mijnheer de Minister, ik heb
dat ook gezegd aan uw collega van
Cultuur. Neem bij voorkeur contact
met volkeren die hetzelfde hebben
meegemaakt. Uit mijn talrijke reizen
die ik heb meegemaakt, weet ik dat
dit de beste basis is voor contacten
op andere vlakken. Bij de Catalanen,
de Basken, de Zuidtirolers, de Corsi-
canen, de Bretoenen, vindt men
weerklank. De vorige spreker heeft
hier gezegd : ,,Steek geen geld meer
in allerlei toevallige rap-rap reisjes
om contacten tot stand te brengen,
want dat is gewoonlijk toch het zaad
zaaien op de rots waar het geen bo-
dem vindt om op te groeien”.

Ik zal er bij gelegenheid iets uitge-
breider over spreken.

Er werd hier ook gesproken over de
Taalunie. Wat zei iemand ook weer
: Wee de volkeren zonder staat ? De
Taalunie heeft tot taak het verbete-
ren van de Nederlandse cultuur, ook
in het buitenland. Ik heb daar rare
ideeën rond gekregen, toen wij giste-
ren bij de verdediging van onze eigen
cultuur in één van onze laatste be-
dreigde delen van ons grondgebied,
Nederlandse Rijkspolitie daar heten
ze Maréchaussée  met radiowagens
aan de Belgische rijkswachters-colle-
ga’s hoorde doorseinen ,,waar wij
juist zaten” en waar ze ons konden
opwachten om er met hun matrakken
op los te slaan. Ik dacht toen : is dit
ook een onderdeel van de Taalunie
bij het verdedigen van de Nederland-
se cultuur. (Gelach).

Mijnheer Suykerbuyk, het is best dat
onze collega’s in de Interparlemen-
taire BENELUXraad  daarover eens
vragen stellen, in het bijzonder over
die grensoverschrijdende contacten.

Een derde punt waarover ik ook bij
gelegenheid ietwat uitgebreider zal
spreken, houdt eveneens verband
met cultuurproblemen. In mijn mai-
den-spurt van vorig jaar heb ik er
ook al even over uitgeweid. Het
wordt haast een noodkreet. Een
voorganger in de Vlaamse Executie-

ve, namelijk Minister Poma,  heeft in-
dertijd een belangrijke delegatie uit
Frans-Vlaanderen ontvangen. Zij
kwamen via de Westhoek - uit de
schreve -, uiteen gehaald door de
oorlogen van Louis XIV . Die dele-
gatie was belangrijk. De burgemees-
ter van Belle was erbij, een stad van
17.000 inwoners. Er waren mensen
bij uit katholieke colleges en lycea
om hun nood te komen klagen bij
Minister Poma.  Ik wil geloven dat
het een nog ontroerbare man is, on-
danks zijn leeftijd. Allicht wordt men
dat misschien terug op het einde van
een politieke carrière wanneer men
vele andere dingen gaat relativeren.
Hij heeft toen gezegd bereid te zijn
om voor die mensen iets te doen. Het
nadeel van de democratie, waarvan
ik nochtans honderd procent voor-
stander ben, is dat Regeringen ver-
dwijnen. Aan zijn opvolger heb ik
gevraagd of het dossier ter zake nog
in de schuiven van het Kabinet te
vinden waren. Het bleek niet meer
het geval te zijn. Het schijnt immers
dat de opvolging voor Cultuur in de
schoot van de liberale partij tot pro-
blemen van regionale aard tussen
Limburg en Antwerpen aanleiding
heeft gegeven. Ik heb het dossier te-
rug samengesteld en weer een jaar
later na mijn vorige maiden-spurt,
heb ik een brief ontvangen gericht
aan een culturele vereniging geschre-
ven door Frans Alacker, een jonge
man waarvoor de CVP, die vorig jaar
terug in massa naar de Ijzerbedevaart
trok, fel heeft geapplaudiseerd.  Hij
heeft er de boodschap namens Frans-
Vlaanderen gebracht voor 50.000
Vlamingen. Hij schrijft aan iemand
van zijn Vlaamse cultuurvereniging
onder ander : ,,Onmiddellijk had -
u hij bedoelde de man van de cultuur-
vereniging van bij ons - voorgesteld,
toen wij mekaar ontmoetten samen
actie te voeren bij u in Vlaanderen
en bij uw overheid in het bijzonder
ten gunste van de teloorgaande
Vlaamse cultuur in Frans-Vlaande-
ren”. Verder schrijft hij : ,,Wij heb-
ben al wat steun gekregen van de
Marnixkring en van de Orde van de
Prince”. Verder : ,,Ondertussen blijft
onze cultuur steeds meer teloorgaan.
Daarom ben ik zo vrij voor te stellen
elkaar te ontmoeten om toch nog iets
proberen te doen”. Het slot van de

brief wordt een noodkreet: ,,Nu ik
met u contact opneem, heb ik enigs-
zins terug moed en ook overweeg ik
het hierbij gevoegde dossier Frans-
Vlaanderen opnieuw naar het Brus-
sels Gemeenschapsministerie van
Cultuur, alsook van Externe Betrek-
kingen te sturen. Bepaalde gegevens
zou ik actueel moeten maken. Ik ben
nochtans niet geneigd om het gauw
te doen. Voor het opmaken van het
dossier was het bij de aanvang al tijd-
rovend genoeg. Nu ben ik vrij ont-
moedigd geraakt. Toch heb ik niet
nagelaten er de algemene presentatie
van te laten vernieuwen en nieuwe
stukken toe te voegen. Daar ver-
wacht ik echter zeer weinig van, zoals
u kunt vaststellen. Ik heb brieven ge-
noeg gestuurd naar Brussel. Dat wil
ik nu nog maar uitzonderlijk doen.
In de hoop dat wij nu gezamelijk iets
zullen kunnen ondernemen” - zegt
hij tot die Vlaamse cultuurvereniging
- ,,om de hoogst kritische toestand
van onze Vlaamse cultuur te verbete-
ren, teken ik, enzovoort.” Dat was
een stem uit Frans-Vlaanderen, de
eeuwig trouw na 300 jaar, die, ook
na de vastlegging van onze taalgrens,
dikwijls de neiging hebben om als-on-
ze zo lieve buren - waar de heer De
Coster zo graag contacten mee heeft
- alle afspraken weer op de helling
te zetten onder meer inzake Brussel
en de taalgrens. Vlaanderen is zo ver-
geetachtig en laat zelfs de meest ge-
trouwen in de steek.

De heer Deleu, die hier tot een van
de hoge cultuurdragers van Vlaande-
ren werd geciteerd, is eigenlijk op
aanraden van André Demedts be-
gonnen met een tijdschriftje ,,Ons
Erfdeel”, dat een schamel gestencil-
leerd blaadje is tot steun aan Frans-
Vlaanderen. Dat is de voorgeschie-
denis van ,,Ons Erfdeel”. In het in-
ternationalisme is dat de diepe grond
van het culturele en volksnationalis-
me. Wij weten dat wij slechts een
schakel zijn in die hopelijke opgang
van ons volk. Deze boodschap wilde
ik u overmaken.

Ik verneem dat tijdens vieringen bij
André Demedts bekommernissen
werden uitgedrukt door diegenen die
slechts op 20 kilometer afstand wo-
nen. Ik moet daartoe telkens 180 ki-
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lometer afleggen. Jaarlijks begeleid
ik zo 15 à 20 groepsreizen naar Frans-
Vlaanderen tijdens mijn zogezegde
vrije dagen.

In het tijdschrift van de grootste afd,-
ling van het Davidsfonds, namelijk
Lier, heb ik het verslag gelezen over
ons bezoek aldaar. Toen vernam ik
dat mevrouw De Backer, uw voor-
gangster, in 1981 een brief zou heb-
ben geschreven ingevolge een vraag
van de burgemeester van Belle, Jean
de Lobel, om in een programma Ne-
derlands ten behoeve van Frans-
Vlaanderen te voorzien om van
Duinkerke tot Rijsel de BRT, liefst
in samenwerking met de NOS en Te-
leac, dit gebied, waar velen daarop
wachten, te laten ontginnen. Ik weet
niet of dit ooit werd gerealiseerd.

Het slot van het verslag over het be-
zoek aan Frans-Vlaanderen luidt, ik
citeer : ,,Hoe kon ik u, mijn broeders,
ooit vergeten daar wij toch zijn uit
enen stronk geplant”. Dit citaat komt
van Marnix van Sint Aldegonde. Dat
is misschien de diepere betekenis
waar internationalisten met weinig
wortels in eigen cultuur en eigen con-
tinuteit voor de geschiedenis van hun
volk en voor dergelijke waarden geen
oog meer hebben. Dat bewijst dat
ook zij behoren tot het soort dat mijn
Baskische vrienden noemen ,,la gau-
che divine” . Het zijn diegenen die
met hun kop in de wolken leven en
verzuimen met hun poten in de reali-
teiten van hun eigen volk te blijven
staan, hun eigen cultuur en bij de
dingen die hen direct omringen.

Mijnheer de Minister, nadat ik ge-
poogd had deze bekommernissen aan
uw collega, de Minister van Cultuur,
over te brengen, heb ik ze in een
soort slotspurt tijdens het debat van
deze avond bij u naar voren gebracht.
(Algemeen applaus)

De Voorzitter : Minister Deprez
heeft het woord.

Minister P. Deprez : Mijnheer de
Voorzitter, het is inderdaad juist dat
mijn begroting wat de materie betreft
die wij momenteel behandelen,
slechts 058 procent bedraagt van het
geheel van de gelden die ik beheer.
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Dat is bijzonder weinig. Ik ga er ech-
ter niet mee akkoord, mijnheer Suy-
kerbuyk, te stellen dat het bedrag en
de omvang aan middelen bepalend
zijn om te weten welk beleid men
kan voeren. Zij zijn vooral niet bepa-
lend om een goed buitenlands beleid
te verzekeren.

Het is mijn diepe overtuiging, ik sluit
daarmede aan bij wat daarover hier
reeds werd gezegd, dat de opbouw
van de Vlaamse idenditeit enkel vol-
waardig kan gebeuren indien wij
Vlaanderen ook in het buitenland
kunnen profileren in al zijn aspecten,
zowel op politiek, cultureel, als so-
ciaal-economisch vlak. Daarvoor
moeten wij grote inspanningen doen.
Want het gevaar is niet denkbeeldig
dat wij ons beleid beperken tot het
autonome Vlaanderen. Het is niet zo
dat, wat wij zelf doen, wij dat auto-
matisch ook beter doen. Opdat het
beter zou zijn moeten wij het beter
willen doen en moeten wij het anders
willen doen. Maar, de middelen zijn
beperkt. Het gevaar bestaat zeer
sterk dat wij deze middelen uitslui-
tend zullen besteden aan wat onmid-
dellijk rondom ons gebeurt.

Wij willen dit beleid voeren binnen
het kader van de toegemeten be-
voegdheden aan de Gemeenschap-
pen en de Gewesten. Daarvoor is
ook de medewerking vereist van de
eigen Vlaamse Gemeenschap. Daar-
bij moeten wij ook op een fair play
kunnen rekenen vanwege de centrale
Staat.

Door enkele sprekers werd gespro-
ken over de verdragrechtelijke be-
voegdheden, hoe wij ons situeren in
deze nationale context wat onze in-
ternationale betrekkingen betreft.

Er zijn, zoals bekend, uiteenlopende
interpretaties omtrent de mogelijkhe-
den die de huidige staatsstructuur
.biedt voor de efficiënte uitbouw van
de eigen externe betrekkingen van de
Vlaamse Executieve. Waarover men
het echter niet oneens kan zijn is dat
de centrale Overheid door de Grond-
wet van 1970 en door de bijzondere
wetten van 1980, uitsluitende be-
voegdheden heeft afgestaan aan de
Gemeenschappen en de Gewesten.

Ten tweede, deze uitsluitende be-
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voegdheden hebben of kunnen in een
meer en meer interdependente we-
reld internationale vertakkingen heb-
ben.

Ten derde, men kan het er zeker niet
over oneens zijn dat de Gemeen-
schappen en de Gewesten ter zake
volledig recht van inspraak moet heb-
ben en moeten worden betrokken.
Hoe deze betrokkenheid er in de
praktijk moet uitzien hangt af van de
materies. In de culturele en per-
soonsgebonden materies moeten de
Gemeenschappen eigenhandig - zij
het dan in aanwezigheid van een ver-
tegenwoordiger van de Koning -
kunnen onderhandelen en internatio-
nale overeenkomsten afsluiten. De
verworven goedkeuring van deze ver-
dragen door de Raden impliceert dat
de Executieven een eigen onderhan-
delingsbevoegdheid moeten hebben.
Inderdaad, hoe kan de Raad zijn toe-
stemming geven indien de Executie-
ve geen bevoegdheid tot het onder-
handelen van een verdrag kan heb-
ben ? De Raad kan toch maar goed-
keuren wat de Executieve heeft ge-
daan. Zeer dikwijls wordt beweerd
dat de gewestmateries, zelfs indien
zij internationale aspecten vertonen,
volledig ontsnappen aan de externe
betrekkingen. Ook wordt beweerd
dat de Gewesten ter zake geen enke-
le bevoegdheid zouden hebben. Dit
is volkomen onlogisch. Eens uitslui-
tende bevoegdheden zijn overgehe-
veld naar de Gewesten moeten ook
de internationale aspecten ervan met
volledige inspraak van de Gewesten
worden geregeld. Het kan voorko-
men dat materies die nog nationaal
zijn en het voorwerp uitmaken van
internationale onderhandelingen zo-
als bijvoorbeeld, mijnheer Suyker-
buyk, de aan gang zijnde waterver-
dragen met Nederland of een project
zoals de TGV die aspecten raken die
aan de Gewesten werden overgedra-
gen. Ook hier speelt de regel van de
betrokkenheid in de afsluiting der
verdragen.

Zo heb ik er bij de Minister van Bui-
tenlandse Betrekkingen op aange-
drongen dat de Vlaamse Executieve
bij deze onderhandelingen zou wor-
den betrokken, waarbij weliswaar de
vorm van deze betrokkenheid kan
worden besproken. In geen geval
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kunnen wij ons tevreden stellen met
loutere informatie.

In het belang van een positieve uit-
komst van dergelijke onderhandelin-
gen moeten wij ab ovo, van bij de
aanvang tenminste worden geraad-
pleegd en onze instemming geven,
met alle oplossingen die het Gewest
kunnen raken.

Wij zijn bijgevolg in alle internationa-
le aspecten van onze Gemeenschaps-
of Gewestmateries voor een pragma-
tische aanpak, waarbij onze bevoegd-
heden worden geëerbiedigd.

Op al deze gebieden kan ,,buiten-
lands” niet meer zonder ,,extern”.
Derhalve staan wij erop, in afwach-
ting van een meer duidelijk expliciete
regeling, de uitoefening van de impli-
ciete bevoegdheden der Gemeen-
schappen en Gewesten in een volledi-
ge geest van fair-play mogelijk te ma-
ken.

Mijnheer de Voorzitter, collega’s, tot
daar mijn antwoord op een betoog
van de sprekers in verband met de
verdragrechtelijke bevoegdheden.

Inzake onze vertegenwoordiging in
het buitenland wil ik duidelijk stellen
dat ik de Voorzitter van de Commis-
sie, de heer Peeters, niet zo goed kan
volgen. Ik begrijp dat u er dergelijke
mening op nahoudt.

Gezien de beperktheid van onze mid-
delen opteer ik duidelijk voor een fy-
sische, menselijke aanwezigheid in
het buitenland. Ten einde onze
Vlaamse Gemeenschap in al zijn uit-
zichten op een degelijke manier te
vertegenwoordigen.

Ter zake geef ik collega Suykerbuyk
gelijk wanneer hij zegt dat wij dit
moeten doen in volledige cordinatie
met de centrale Staat, met Buiten-
landse Betrekkingen, om de eenvou-
dige reden dat deze Staat een gefede-
raliseerde Staat is. Dit wil zeggen dat
nationale instellingen, ook voor ons,
moeten werken, ook in het buiten-
land. Dat is trouwens één van mijn
doelstellingen en mijn strategieën,
met name onze Belgische diplomaten
te benaderen, te valoriseren en hen
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een positieve ingesteldheid ten aan-
zien van de Vlaamse realiteit bij te
brengen.

Wel ga ik ermee akkoord dat wij, in
afspraak met buitenlandse Zaken,
hier en daar een eigen vertegenwoor-
diging zouden hebben om onze eigen
leemten op te vullen.

Mijnheer Peeters, er werd over de
culturele attachés van onze ambassa-
des gesproken. Zij verbleven in onze
ambassades in het kader van de cen-
trale Staat. Onze nationale Minister
van Buitenlandse Betrekkingen stelt
vandaag nog dat hij alsdusdanig geen
culturele attachés meer heeft. Dezen
die dit vroeger als uitsluitende op-
dracht hadden hebben ruimere op-
drachten gekregen. Er zijn dus geen
mogelijkheden om deze naar de
Vlaamse Gemeenschap over te heve-
len. Het is inderdaad mijn overtui-
ging dat, nu wij in Vlaanderen over
een echte culturele autonomie be-
schikken - en dit in de brede bete-
kenis van het woord - wij ook zelf
moeten instaan voor ons eigen pro-
fiel, met het oog op de uitdraging
ervan in het buitenland. Dat kan niet
overal. Dit is reeds het geval voor
een aantal uitgelezen plaatsen en in
afspraak met Buitenlandse Betrek-
kingen zal dit ook gebeuren in be-
paalde ambassades. Wij dachten aan
Washington, Londen, Parijs en even-
tueel in Zare. In Washington wordt
dat eerstdaags een realiteit. Wij
dachten dat het onze plicht was dat
te doen. Bepaalde personen hebben
daar echter moeilijkheden mee. Wel-
nu, mijn standpunt is dat, als men er
geen probleem van maakt als het gaat
om een militair attaché, een landbou-
wattaché of een sociale attaché, men
er ook geen probleem moet van ma-
ken als er vanuit de Vlaamse Ge-
meenschap op die ambassade een at-
taché werkzaam is die de belangen
van de Vlaamse Gemeenschap tracht
te waarborgen en te verdedigen.

Voor de investeringsprospectoren
willen wij ook een inspanning leveren
omdat Vlaanderen een groot gedeel-
te van zijn toekomstige welvaart zal
moeten blijven putten uit de aanwe-
zigheid van vreemde investeerders
die moeten worden aangetrokken.
Dit is een taak waar veel mankracht
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en wijsheid bij te pas komen. Wij
hebben één prospector aangesteld in
Japan en in de Verenigde Staten zal
dit eerstdaags gebeuren. Deze perso-
nen zullen op een aparte basis wor-
den tewerk gesteld, los van Buiten-
landse Betrekkingen, aangezien de
ambassade niet altijd de geschikte
huisvestingsplaats is.

Wat de Belgische Dienst voor de Bui-
tenlandse Handel betreft is ons be-
leid er niet op gericht een dubbel cir-
cuit op te zetten. De punten waar wij
echte klemtonen moeten leggen, ma-
ken hiervan evenwel een uitzonde-
ring. Ik herhaal dat wij niet pleiten
voor een volledige regionalisering,
voor een splitsing van de Belgische
Dienst voor Buitenlandse Handel
maar, dat wij wèl pleiten, zoals in het
Regeerakkoord voorzien, voor een
verdere regionalisering. Het is ons
standpunt dat men in dergelijke na-
tionale instellingen, die zo nauw aan-
sluiten bij de eigenheid op industrieel
vlak van elk Gewest, de structuren
grondig moet aanpassen rekening
houdend met die eigenheden, met
die specificiteiten van elk Gewest.

Wij hebben voorgesteld dat men zo-
wel de Raad van Bestuur als de Di-
rectie als de operationele eenheden
binnen die Belgische Dienst voör
Buitenlandse Handel zou regionalise-
ren en dat er aan de top nog een
overkoepelende raad van bestuur en
een overkoepelende directie zou zijn
die enkel zou instaan voor de hoogst
noodzakelijke coördinatie en voor
het naar buiten treden in het buiten-
land onder één koepel.

Men heeft een kleine stap gezet, met
name het regionaliseren van de bui-
tendiensten en het wat sterker bevol-
ken van de regionale buitendiensten
aan de Vlaamse kant in vergelijking
met de Franstalige kant. Aan Waalse
zijde heeft men gemeend tegen de
beslissing van de Raad van Beheer
van de Belgische Dienst voor de Bui-
tenlandse Handel bezwaar te moeten
aantekenen en dat in het overlegco-
mité te brengen. Wij moeten daarte-
gen protesteren. Er is een fifty-fifty
personeelskader voor de centrale ad-
ministratie en voor de regionale kan-
toren niettegenstaande er een arrest
is van de Raad van State dat zegt dat
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het helemaal niet correct is, dat de
regionale kantoren helemaal niet ge-
bonden zijn door fifty-fifty verhou-
ding in het personeelskader. Dan nog
zeggen de Franstaligen dat het door-
breken op zo een bescheiden wijze
- wij hebben dat aanvaard als een
eerste stap - een discriminatie is. Ik
vind dit ongehoord en ik moet daar-
tegen protesteren. Ik hoop dat de na-
tionale Minister voor de buitenlandse
handel deze beslissing van de natio-
nale Raad van Beheer van de Bel-
gische Dienst voor de Buitenlandse
Handel niet zal schorsen. Mocht dit
toch het geval zijn dan zullen wij
daaruit de conclusies en de conse-
quenties moeten trekken. Men mag
in dit land toch niet vergeten dat on-
geveer 70 procent van het exportbe-
stand aan Vlaamse zijde te situeren
is. Dat zijn realiteiten. Als men de
werkinstrumenten niet meer wil ba-
seren op basis van de behoeften dan
weet ik niet waar de logica in dit land
nu toch gevaren is.

Inzake culturele akkoorden, mijn-
heer Suykerbuyk, hebt u gezegd dat
er 47 zijn. Dat zal wel correct zijn.
Misschien is dat te veel gezien de be-
perkte middelen. Ik ga met u ak-
koord dat wij prioriteiten moeten leg-
gen. Dat is echter niet altijd zo ge-
makkelijk omdat dit inhoudelijk
moet worden ingevuld en dat de
functioneel bevoegde Ministers daar-
over hun zeg moeten hebben. Het is
niet altijd gemakkelijk om op dat ge-
bied tot eenduidigheid te komen.
Wat de culturele akkoorden betreft,
wil ik er wel op wijzen dat voor de
te vernieuwen akkoorden of voor
eventuele nieuwe opportune akkoor-
den wij onze Vlaamse autonomie zul-
len aanwenden en eigenmachtig zul-
len optreden in het kader van de ver-
dragrechterlijke bevoegdheden waar-
over ik het daarnet had. Het is echt
onze bedoeling om ter zake initiatie-
ven te nemen.

Dan wil ik nog iets zeggen over de
grensoverschrijdende bevoegdheden
en de grensoverschrijdende samen-
werking, een terrein dat wij ongewtij-
feld niet mogen laten liggen. De BE-
NELUX-overeenkomst die de Exe-
cutieve heeft besproken en goedge-

keurd geeft ons daartoe middelen.
Zij moet nog in het nationale Parle-
ment en in de Vlaamse Raad worden
goedgekeurd. Wij zullen ons best
doen opdat dit zo vlug mogelijk zou
gebeuren. Met Nederland zijn de ini-
tiatieven aan het groeien. Wij zijn be-
reid deze te steunen.

Mijnheer Luyten, met de Franse re-
gio Nord-Pas de Calais zijn bespre-
kingen begonnen. U moet weten dat
deze regio één van de weinige, zoniet
de enige in Frankrijk is die over ver-
dragrechterlijke bevoegdheid be-
schikt. Wij zijn met deze regio be-
sprekingen begonnen om een aantal
gemeenschappelijke problemen te
onderkennen, te inventariseren en
daarna een strategie op te zetten. Ik
wil ook nog opmerken dat de Voor-
zitter van de Conseil régional mij ver-
klaard heeft dat één van zijn proble-
men het onderricht in het Nederlands
is. Hij verwacht dat wij op dat vlak
eerstdaags tot een akkoord zouden
komen. Aan de collega’s van de Exe-
cutieve heb ik voorgesteld een werk-
groep op te richten om samen met de
Fransen al deze zaken te negotiëren.
Zelf wens ik dat het probleem van
het onderricht in het Nederlands
daarin wordt opgenomen om het al-
dus tot een goed einde te kunnen
brengen.

De heer W. Luyten : Mijnheer de
Minister, u weet dat ,,le Nord” zich
uitstrekt ver boven Henegouwen, zo-
dat de gevoeligheden daar anders
kunnen liggen. Niet alleen Duinker-
ken en Rijsel, maar ook kleinere ste-
den zoals Hazebroeck staan positief
tegenover zulke initiatieven. Mijn-
heer de Minister, ik vraag mij af hoe-
ver uw bevoegdheid gaat voor een
stap in de richting van die steden.

Minister P. Deprez : Wij hebben ge-
meend om het in een eerste fase bij
een regio te doen die een vrij grote
graad van autonome bevoegdheid
heft en die desnoods tot het afsluiten
van een verdrag kan komen. Wij had-
den gemeend daarmede te beginnen
omdat de streken waaraan u zoveel
aandacht geeft er middenin liggen.
Het zou een belangrijke stap zijn. Wij
doen hiervoor alle inspanningen en
hopen resultaten te kunnen bereiken.
De sfeer vanuit de Noordfranse regio

is positief en dit stemt mij gelukkig.

Wat de Europese Gemeenschap be-
treft, is heel veel te doen bij de inter-
nationale instellingen, commissies en
comités. Binnen de Administratie
van de Vlaamse Gemeenschap zijn
wij echter niet uitgerust om dit alles
op te vangen en voort te duwen.
Eerstdaags zullen wij overgaan tot
het aanduiden van EG-adviseurs. In-
derdaad, wij zijn ervan overtuigd dat
wij ons, als Vlaanderen, slechts kun-
nen laten gelden en waarmaken in de
mate dat wij met deze internationale
organisaties een structurele band
kunnen verwezenlij ken zodanig dat
zij zeggen : wij weten waar Vlaande-
ren ligt ; wij weten wie die mensen
zijn, wat hun mogelijkheden en hun
handicaps zijn. Wij hebben contact-
personen nodig op een zeer hoog ni-
veau, die dit op een ernstige en effi-
ciënte manier naar voren kunnen
brengen.

Wat de ontwikkelingssamenwerking
betreft, moet ik zeggen dat dit een
moeilijke aangelegenheid is in die zin
dat de wetten op de staatshervorming
ons ter zake geen bevoegdheid ge-
ven. Ik heb wel een duidelijke me-
ning ter zake, met name dat wat de
bilaterale contacten, projecten en
overeenkomsten betreft, de ontwik-
kelingssamenwerking moet worden
gecommunautariseerd, eenmaal men
tot een verdere fase van de staatsher-
vorming zou komen. Ik ga hierop nu
niet verder ingaan, maar dit is een
duidelijk standpunt van mijnentwe-
ge. Vóór wij echter zo ver zijn, moe-
ten de wetten van 1981 op het beheer
van het Fonds voor Ontwikkelingssa-
menwerking en het Comité voor de
Leningen van Staat tot Staat worden
uitgevoerd. Dit wil zeggen dat de
Executieven bij het beheer moeten
worden betrokken. Ik weet wel dat
er een eerder negatief advies is van
de Raad van State ter zake, omdat
sindsdien de Executieve een auto-
noom bestaan leiden en niet meer in
de nationale Regering zijn geïnte-
greerd. Toch meen ik dat volgens de
geest van de wetten op de staatsher-
vorming en de fair-play waarover ik
daarnet heb gesproken, men moet
aanvaarden dat de Gewesten bij deze
belangrijke structuren een inkijk,
mede-beslissingsrecht of mede-ad-
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viesrecht zouden krijgen. Wij zijn
momenteel bezig met een onderzoek
naar alle juridische mogelijkheden
die er binnen de huidige wetgeving
kunnen zijn naar ontwikkelingssa-
menwerking toe.

Collega’s Decoster en Suykerbuyk
hebben vragen gesteld in verband
met de geïntegreerde actieplannen.
Het was de bedoeling om voor de
drie ontwikkelingsgebieden in Vlaan-
deren, namelijk de Kempen, Lim-
burg en de Westhoek, een geïnte-
greerd actieplan goedgekeurd te krij-
gen door de Europese Gemeenschap.
Er werd ter zake door de Europese
Gemeenschap voor twee van deze ge-
bieden een studieopdracht goedge-
keurd en gesubsidieerd, namelijk
voor Limburg en voor de Westhoek.
Deze ontwikkelingsplannen werden
door de Gewestelijke Ontwikkelings-
maatschappijen tijdig ingediend, de
gevraagde correcties werden aange-
bracht, ze werden dan opnieuw bin-
nen de gestelde termijn ingediend en
intussen zijn er contacten geweest
tussen de Executieve en Commissaris
Varfis. De Administratie en de Di-
rectoraten-Generaal hebben er zich
mee bezig gehouden. Vandaag de
dag beschik ik nog niet over de volle-
dige officiële cijfers maar de stand
van zaken is de volgende : de admini-
stratie stelt voor Limburg de goed-
keuring voor van een geïntegreerd
actieplan, zodat mag worden ver-
wacht dat de Commissie dit uiteinde-
lijk tegen de zomer zal doen en de
enveloppe die daarvoor beschikbaar
wordt gesteld definitief zal vastleg-
gen. Voor de Westhoek en de Kem-
pen gaat men op het niveau van de
administratie niet akkoord met een
goedkeuring van de geïntegreerde ac-
tieplannen. Voor de Kempen, zegt
men, beschikken wij niet eens over
een studie om tot een ontwikkelings-
plan te komen, vermits het niet om
ee prioritair gebied gaat. Voor de
Westhoek waren er vele aarzelingen
maar uiteindelijk hebben de diverse
Directoraten-Generaal geen akkoord
bereikt omdat de Westhoek in de vi-
sie van de Europese Gemeenschap
niet als een prioritair Europees ont-
wikkelingsgebied kan worden be-
schouwd. Men beweert dat dit geen
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De Voorzitter van de CVP-fractie,
van de begrotingsontwerpen

de heer G. Verhaegen, tijdens de bespreking

prioritair gebied is in het kader van
het Europa van de twaalf.

De heer W. Luyten : De laatste trein
naar de Westhoek vertrekt nu.

De heer P. Peeters : Dat is een goede
opmerking. Niemand uit die streek
kan nu nog met de trein naar huis.

De heer W. Luyten : Ik laat mij trou-
wens straks door collega Peeters
thuisbrengen.

De heer P. Deprez : De Europese
Gemeenschap heeft als beleid deze
geïntegreerde actieplannen, die to-
taal nieuw zijn als werkinstrument,
enkel voor te behouden aan de super-
prioritaire ontwikkelingsgebieden
binnen Europa.

Gezien de beperktheid van de mid-
delen waarover men beschikt, wil
men dat echt prioritair houden en
Limburg komt daarvoor in aanmer-
king omwille van de sluiting van KS
en omdat men de zekerheid heeft dat
de eerstvolgende weken en maanden

Begrotingsontwerpen

8.000 jobs zullen verloren gaan. Dat
is het specifieke van de situatie van
Limburg. Dat wil niet zeggen dat
voor dat Gewest, zoals voor de West-
hoek, vanuit Europese hoek niets
meer kan worden bekomen. Het Eu-
ropese Regionaal Fonds heeft een
programma goedgekeurd ten bedra-
ge van 600 miljoen frank voor de
eerstvolgende vijf jaar, het Land-
bouwstructuurfonds eveneens. Het is
alleen maar de bundeling van het ge-
heel en de politieke doelstelling dat
dit een supernoodlijdend gebied is
wat men voorlopig niet wil aanvaar-
den op het vlak van de Administratie
van de Europese Gemeenschap.

Ten slotte wil ik aan de Voorzitter
van de Commissie nog zeggen dat,
voor zover ik weet, die cel bij het
Kabinet van Minister De Croo in ver-
band met toerisme niet meer bestaat.
In ieder geval is het voor 100 procent
duidelijk dat toerisme een exclusieve
bevoegdheid is van de Gemeenschap-
pen Wat de vertegenwoordigers van
de toeristische diensten in het buiten-
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land betreft en de sluiting van de bui-
tenlandse posten, kan ik geen onmid-
dellijk antwoord geven. Ik moet dit
navragen. Ik weet wel dat de Frans-
talige Dienst en de Vlaamse Dienst
hebben afgesproken om de buiten-
landse vertegenwoordiging onder
mekaar te verdelen. Zo kan een
Franstalige werken voor de Vlaamse
Dienst voor Toerisme en omgekeerd.
Er blijft uiteraard een probleem inza-
ke de hiërarchische bevoegdheid.
Aan wie moet men uiteindelijk rap-
porteren ? Dat blijft ook voor mij
een probleem. Daarom meen ik dat
de Gemeenschapsattachés, of de wei-
nige die wij hebben wat de toeristi-
sche aspecten betreft, ter zake een
coördinerende en controlerende
functie kunnen hebben.

Ik dank ten slotte de leden van de
Commissie en de leden hier in open-
bare vergadering voor hun positieve
medewerking. Ik herhaal dat, wat
onze verdragrechterlijke bevoegd-
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heid betreft, wij onze exclusieve be-
voegdheden en onze feitelijke be-
voegdheden ten volle willen waarma-
ken waar dan ook ter wereld. Wij
willen dat doen binnen het kader van
de bestaande wetgeving, maar reke-
nen ook op de fair-play van de cen-
trale staat, waartoe wij ook steeds
bereid zijn. Voor onze buitenlandse
aanwezigheid denken wij eerder aan
een aanwezigheid van mensen en
ideeën en aan het opbouwen van een
imago, dan aan het opzetten van
nieuwe gebouwen en vestigingen
waar veel geld naar toe gaat, maar
waar de resultaten niet altijd zo ge-
makkelijk te realiseren zijn.

Mijnheer de Voorzitter, geachte col-
lega’s, ik dank u voor de aandacht
die u aan deze 0,58  procent van de
begroting hebt willen besteden. (Ap-
plaus bij de CVP>

REGELING VAN DE WERK-
ZAAMHEDEN

De Voorzitter : Hiermede zijn wij
aan het einde gekomen van onze
werkzaamheden voor vandaag.

Wij komen morgen om 10 uur en 14
uur opnieuw bijeen om de algemene
bespreking voort te zetten met de
materies leefmilieu, binnenlandse
aangelegenheden, huisvesting en
stadsvernieuwing.

Is de Raad het daarmede eens ? (In-
stemming)

Dan is aldus besloten.

De vergadering is gesloten

- De vergadering wordt gesloten om
21.45 uur.
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